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Признание Предложение Анализ

Стр. 24

Русия аплодира диригента и
композитора Димитър Христов

Стр. 3

Чужденци стават българи, ако
инвестират над 1 млн. лева у нас

Стр. 22

ГЕРБ превърна съдебната
система в циркаджилък

Стр. 11

Мария Мусорлиева
за ЦИК и изборите
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Затворена врата

Шулц не вижда
Македония в ЕС

Стр. 8

Секира

“Софийска вода” иска
цената да стане 2 лева

Стр. 5

Въпреки че в момента на
територията на България дейст-
ва пълна забрана за добив и
проучване на шистов газ, съще-
ствува вероятност добивът му в
Нови пазар да бъде разрешен.
Възмутени граждани алармира-
ха в интернет, че днес е насро-
чено заседание на общинския
съвет в града. Хората са притес-
нени, че за 15 ч. е предвидена

Нови пазар обмисля да
разреши шистовия газ

Няколко
ÄÓÌÈ

Валентин
ГЕОРГИЕВ

Почти няма ден, в кой-
то Борисов да ни лиши от
любимото си занимание.
Рязането на лентата за
поредния пътен участък
отдавна се е превърнало в
премиерско ноу-хау. Втръс-
налият на всички пиар оба-
че взе да зацикля. Видя се,
че канавата на това управ-
ление се изчерпва с дума-
та “асфалт”. По-нататък
липсата на капацитет и
приоритетно мислене
лъсват отвсякъде.

Разбира се, цялата
тази показност се
извършва с парите на всич-
ки нас, не с Борисовите.
Той и ГЕРБ всъщност не
правят друго освен да хар-
чат парите ни по начин,
който им харесва. Затова
и рейтингът им пада гла-
воломно.

“Думите отлитат, на-
правеното остава” - и 100
пъти да бъде повторена,
тази самовлюбена
мъдрост не дава отговор
защо жизненият стан-
дарт на българина се сри-
на така силно през управ-
лението на ГЕРБ. Дават ли
си сметка, че ако Стани-
шев беше изхарчил 8-те
милиарда излишък (а не 4,
както твърди Борисов) за
магистрали, днес нямаше
да се кичат с прословута-
та финансова стабилност.
А тогава имаше пари и за
пътища, и за увеличение на
заплати и пенсии. Имаше и
излишък! И растеж!

Днес всичко това лип-
сва. Отсъстват от днев-
ния ред на държавата и
адекватни мерки за изли-
зане от кризата и съживя-
ване на икономиката.
Конкурентоспособност,
иновации, инвестиции, нови
работни места - очевидно
трябва да забравим за тях,
докато ГЕРБ е на власт.

И резултатът е виден -
България потъва в почти
всички европейски класа-
ции. А щом го твърди дори
ИПИ, този трубадур на
провалилата се политика
на вечни рестрикции, неща-
та наистина са драматич-
ни. Но това вече не е за-
цикляне, а свободно падане.

Общината опитва да прескочи мораториума
за проучвания и добив чрез хидрофракинг

Свободно
падане точка, свързана с одобрението

на шистовия газ в общината.
Последната точка от днев-

ния ред на общинарите гласи
“Предложение от г-н Веско Ди-
мов, общински съветник, за из-
слушване на г-жа Душана
Здравкова по въпроса с проуч-
ването и добива на шистов газ”.
В социалните мрежи се органи-
зират и групи, които да прове-

дат граждански протест срещу
намеренията за проучване и
добив чрез технологията хидро-
фракинг. Предвижда се основ-
ната част от протестите да за-
почне от 14 ч., но местните ще
посрещнат съветниците още
при влизането им в общинския
съвет. Очаква се към протести-
ращите да се включат и хора от
София.

Около 150 пенсионери се събраха на протест пред сградата на Народното събрание вчера.
Възрастните хора се обявиха против политиката на управляващите и замразяване
на пенсиите им повече от 3 години

ДУМА припомня, че след
засиления обществен натиск
през юли 2012 г. Общинският
съвет в Нови пазар наложи
мораториум върху проучвания-
та и добива на нефт и газ на
територията на общината до
изготвянето на оценка за
въздействие върху околната
среда.

Стр. 4

¬Ó‰Â˘ÓÚÓ ‚ Ò‚ÂÚ‡ Ì‡Û˜ÌÓ
ÒÔËÒ‡ÌËÂ ìÕÂÈ˜˙î ÔÛÒÌ‡
ÔÛ·ÎËÍ‡ˆËˇ Á‡ ËÁÚÓ˜‚‡ÌÂÚÓ
Ì‡ Ô‡Ë Í˙Ï ÔËˇÚÂÎÒÍË
Í˙„Ó‚Â Ë ÙËÏË Ë Á‡ ÔÓÚÂ-
ÒÚ‡ Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍËÚÂ Û˜ÂÌË.

15-МЕТРОВ БОР БЕ ИЗБРАН
ЗА ЕЛХАТА НА СОФИЯ

Стр. 3

Стр. 30

Стр. 2

ЕК разследваЕК разследваЕК разследваЕК разследваЕК разследва
скандалнитескандалнитескандалнитескандалнитескандалните
фактифактифактифактифакти
в научнияв научнияв научнияв научнияв научния
фонд на МОМНфонд на МОМНфонд на МОМНфонд на МОМНфонд на МОМН

ЕК разследваЕК разследваЕК разследваЕК разследваЕК разследва
скандалнитескандалнитескандалнитескандалнитескандалните
фактифактифактифактифакти
в научнияв научнияв научнияв научнияв научния
фонд на МОМНфонд на МОМНфонд на МОМНфонд на МОМНфонд на МОМН

ЕК разследваЕК разследваЕК разследваЕК разследваЕК разследва
скандалнитескандалнитескандалнитескандалнитескандалните
фактифактифактифактифакти
в научнияв научнияв научнияв научнияв научния
фонд на МОМНфонд на МОМНфонд на МОМНфонд на МОМНфонд на МОМН

ЕК разследваЕК разследваЕК разследваЕК разследваЕК разследва
скандалнитескандалнитескандалнитескандалнитескандалните
фактифактифактифактифакти
в научнияв научнияв научнияв научнияв научния
фонд на МОМНфонд на МОМНфонд на МОМНфонд на МОМНфонд на МОМН

ЕК разследваЕК разследваЕК разследваЕК разследваЕК разследва
скандалнитескандалнитескандалнитескандалнитескандалните
фактифактифактифактифакти
в научнияв научнияв научнияв научнияв научния
фонд на МОМНфонд на МОМНфонд на МОМНфонд на МОМНфонд на МОМН

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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изключително високо одобрение. Пре-
зидентът на европейските социалисти
Сергей Станишев свика в Брюксел
Президиума на ПЕС за разглеждането
на политическата програма на евро-
пейската левица до 2014г. “Главната ни
цел е спечелването на европейските
избори и оглавяването на Европейска-
та комисия от наш председател. Иска-
ме да променим Европа, така че тя
отново да бъде надежда за граждани-
те”, обобщи лидерът на ПЕС.

За подготовката и организацията
на кампанията предстои да се сфор-
мира изпълнителен орган на ПЕС. Той
ще бъде ръководен от Сергей Стани-

ПЕС създава изборни отряди
за националните избори
Президентът на ПЕС Сергей Станишев
иска да промени Европа, така че тя
отново да бъде надежда за гражданите

шев и ще включва вицепрезидентите,
лидера на Групата на социалистите и
демократите в ЕП, председателя на
ПЕС-жени, председателя на ФЕПС,
лидера на Групата на ПЕС в Комите-
та на регионите, генералния секре-
тар на ПЕС. Ще бъдат създадени и
седем изборни отряда, които ще по-
магат на изборните кампании на ле-
вицата в отделните държави през
следващата година. От март 2013 г.
ще бъде задействана и специална
работна група за кампанията през
2014 г.

Други нововъведения в ПЕС са
създаването на Мрежа за демокрация,
Мрежа на генералните секретари на
партиите от ПЕС за модернизация на
политиката, както и Мрежа на ръково-
дителите на пресофисите на партиите
от ПЕС за работата с медиите.

Дана РУСЕВА

Председателят на
ОблС на БСП в Добрич
Сияна Фудулова ще об-
жалва пред ВАС решени-
ето на Централната изби-
рателна комисия, с което
е назначен съставът на
Районната избирателна
комисия в Добрич за Ре-
ферендума на 27 януари
2012 г. “Атакуваното ре-
шение на ЦИК е нищож-
но, постановено е в про-
тиворечие с материално-
правните разпоредби, не-
съответствие с целта на

Около 150 софийски пенсионери се събраха вчера в пространството между
сградите на Народното събрание и храм-паметника “Александър Невски” на
протест. Възрастните протестираха срещу политиката на правителството на ГЕРБ
и неповишаването на пенсиите им повече от 3 години. Възрастните развяваха
българския флаг, носеха плакат с надписи “Геноцид”, “240 тъпи тикви” и освир-
каха парламента. Възрастен мъж изразяваше недоволството си само по слипове.
След като преминаха пред Народното събрание, пенсионерите се отправиха към
катедралния храм “Александър Невски”.

Демонстрацията е част от ежеседмичните акции на хората от “третата възраст”.

Левицата в Добрич пусна
жалба срещу ЦИК

закона, нарушение на ад-
министративните правила
и превратно упражнява-
не на власт от страна на
колективния орган”, се
посочва в жалбата.

Като заинтересована
страна в областната струк-
тура на БСП смятат, че с
опороченото решение в
противоречие с Избира-
телния кодекс и процеду-
рата по назначаване на
РИК ще бъде ощетена
квотата и броят на нейни-
те членове в РИК поради
субективно определени
“нови” правила и проце-

дури, които не са устано-
вени в никой действащ за-
кон. Тези правила обслуж-
ват единствено интереса
на парламентарната гру-
па на мнозинството в На-
родното събрание, катего-
рични са социалистите.

В жалбата е посоче-
но, че законът категорич-
но повелява референду-
мите да се провеждат от
РИК за произвеждане на
избори за народни пред-
ставители, което означа-
ва, че това са комисиите
от предишните парла-
ментарни избори.

ПРОТЕСТИРАЩИ ПЕНСИОНЕРИ
КЪМ ДЕПУТАТИТЕ: ТЪПИ ТИКВИ!

БСП подкрепя признаването на
Палестина за държава със статут на
наблюдател, която не е член на
Общото събрание на ООН, и раз-
глежда това като крачка по пътя на
продължаване на усилията за
намиране на трайно решение на
близкоизточния конфликт. Това се
казва в официална позиция на
Съвета по външна политика и
публична дипломация  на Национал-
ния съвет на БСП, разпространена
вчера. В нея се призовава българ-
ското правителство да подкрепи

Полицията в Ловеч e
арестувала 60-годишен
мъж заради сигнал за
готвен атентат срещу
жилище на министър
Цветан Цветанов, съоб-
щиха от ОД на МВР в
Ловеч вчера. Сигналът е
получен в сряда към
11,25 ч. на тел. 112.
Мъжки глас съобщил, че
има информация за под-
готвено нападение сре-
щу имот на вицепремие-
ра. След проведени опе-
ративно-издирвателни
действия било установе-

27-годишен мъж от Добрич с ини-
циали Н. Н., който живее в кв. “Виница”
във Варна, бе задържан за кражбата
на закуската на 9-годишно момче.

Около 10,30 ч. вчера пред пицария
в района на училище в квартала мъжът
е откраднал 90 стотинки и закуската

Полицията арестува мъж, готвел
атентат срещу имот на Цветанов

Арестуваха мъж, откраднал
закуската на 9-годишно момче

на детето, след което избягал.
Официалното съобщение на МВР

гласи още: “След оперативно-издирва-
телни действия лицето е задържано за
24 часа, случаят е докладван на проку-
рор при РП-Варна. Образувано е досъ-
дебно производство”.

но, че обаждането е от
телефонен номер, собст-
веност на  мъж, живеещ
в ловешкото с. Слатина.
При разпита му е устано-
вено, че човекът целял
привличане на внимани-
ето върху себе си за ре-
шаване на лични пробле-
ми. В съобщението на
полицията обаче не се
уточнява срещу кое от
многото жилища на  Цве-
танов е била насочена
информацията за подгот-
вян атентат.

ДУМА припомня, че

от тазгодишната декла-
рация  за имотното
състояние на Цветан
Цветанов стана ясно, че
той е продал единия от
шестте си апартамента,
които притежава в Со-
фия. За панелката от
1991 г. вътрешният ми-
нистър е взел  126 000
лева, които е сложил на
влог. Освен останалите
5 апартамента в столи-
цата Цветанов притежа-
ва от 2008 г. къща с двор
в село Шума, община
Годеч.

Родната полиция ни пази

кандидатурата на Палестина за ООН
и се настоява израелското прави-
телство да не предприема наказа-
телни действия срещу палестинска-
та автономна власт и гражданите в
Западния бряг и ивицата Газа като
отговор на евентуално положително
решение на ОС на ООН по внесена-
та резолюция.

От името на България вчера
обаче външният министър Николай
Младенов обяви, че официалната
позиция на страната по резолюция-
та ще бъде “въздържал се”.

Искаме да променим Европа, така че тя пак да
дава надежда на гражданите, обяви Станишев

С
ъздаване на изборни отряди,
които да подсилят национал-
ните кампании на социалис-
тите, е част от плана на ПЕС,
който беше приет вчера с

БСП подкрепя статут на
наблюдател за Палестина в ООН
БСП подкрепя статут на
наблюдател за Палестина в ООН
БСП подкрепя статут на
наблюдател за Палестина в ООН
БСП подкрепя статут на
наблюдател за Палестина в ООН
БСП подкрепя статут на
наблюдател за Палестина в ООН



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

3 ПЕТЪК 30 НОЕМВРИ 2012

България

А

Цитат на деняЦитат на деня

È ïàê ÷åðâåíè ñåäàëêè,
íàâñÿêúäå ÷åðâåíè
ñåäàëêè ñëàãàò!‘ Бойко Борисов вече не може да издържа

Абсолютна лъжа е, че на
предишното правителство са
спирани еврофондовете, заяви
депутатът от Коалиция за
България Димчо Михалевски
на брифинг в парламента вче-
ра. За доказателство той пред-
стави справка от финансовото
министерство. Михалевски при-
помни, че за малко са били
спрени плащания по предпри-
съединителните програми ФАР
и ИСПА, но скоро след това са
били пуснати. По нито една
оперативна програма не са
налагани санкции, програмите
са в изпълнение, има сключе-
ни договори, поясни той и се
позова на писмени отговори на
министри от този кабинет.

“До миналия месец по ОП
“Транспорт” са изплатени 598
млн. евро. Само проектите, ко-
ито предишното правителство
е изготвило за 2008 и 2009 г.,
са на стойност 200 млн. евро и
те в момента се реализират.
Нека правителството на ГЕРБ
да посочи само един проект,
по който те са започнали под-
готовката”, призова Михалев-
ски. Заради бързането им да
осигурят по-бързо парите, се
създаде пълен хаос в приори-
тетите, коментира той. “Изводът
е, че има тотален дисбаланс на

ГЕРБ лъжат, че на кабинета
„Станишев”  са спирани европари
Кабинетът на Станишев подготви построяването на магистралите,
а Борисов можеше да направи повече, заявиха от БСП

ГЕРБ реализира проектите, които
подготви кабинета на Сергей Станишев,

заявиха депутатите от БСП

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВАЮлия КУЛИНСКА
системата, губене на средства-
та заради забавяне на проекти
по ИСПА и прехвърлянето им в
ОП “Транспорт” за закупуване
на влакове за метрото в София.
Има сериозна неразбория при
приоритетизиране на транс-
портните коридори, които ми-
нават през България”, подчер-
та Михалевски.

Кабинетът на Сергей Ста-
нишев пусна в експлоатация
133 км магистрални участъци,
а на Борисов те са около 174
км, изтъкна Петър Мутафчиев.
По думите му трябва да се има
предвид обаче, че стартът на
правителствата на Станишев и
на Борисов беше много разли-
чен като подготвеност на про-
ектите и като финансиране.
При управлението на тройна-
та коалиция бяха пусни в ек-
сплоатация участъци по трасе-
тата на “Хемус”, “Тракия”, “Ма-
рица” и “Струма” и 4 км от Око-
ловръстния път на София. Мак-
сималното, което евентуално
ще може да постигне Борисов
като пускане в експлоатация
до края на мандата на ГЕРБ,
ще бъде около 174 км при
неимоверно по-добри възмож-
ности, заяви Мутафчиев. “Има-
ме съпоставими числа. Бори-
сов можеше да направи много
повече. Трябваше да завърши
магистрала “Марица” до края

на мандата, а Лот 2 на “Стру-
ма” трябваше вече да е в край-
на фаза на изпълнение”, доба-
ви той. По думите му съпостав-
ката при другите пътища оба-
че е коренно различна. Пра-
вителството на Станишев успя
да извърши пълна рехабили-
тация на над 1/3 от републи-

канската пътна мрежа, над
6840 км, докато това правител-
ство с всички усилия няма да
надхвърли 1900 км, т.е. 3,5
пъти по-малко”, подчертаха
депутатите от БСП.

Димчо Михалевски и Петър
Мутафчиев благодариха на
Бойко Борисов за инициатива-

та да изпрати на Сергей Ста-
нишев части от лентите, които
реже при откриване на инфра-
структурни обекти. Двамата
бяха категорични, че предиш-
ното правителство е дало до-
брата възможност за построя-
ването не само на магистрали-
те, но и на останалите пътища.

Софийският градски
съд е регистрирал ръко-
водството на СДС с
председател Емил Каба-
иванов и зам.-председа-
тел Мартин Димитров,
както е поискала партия-
та с подаденото заявле-
ние за регистрация на
ръководството. Според
устава на сините Димит-
ров е заместник по пра-
во като съпредседател на
парламентарната група
на Синята коалиция. За-
явлението било внесено
в СГС след избора на
Кабаиванов за лидер и
далеч преди последните
събития с изключването
на депутати от партията,
сред които и бившият й
председател, а днес
зам.-председател Мар-
тин Димитров.

Заявлението за реги-
страция на ръководство-
то на СДС получило по-
ложително решение в
СГС на 22 ноември, ста-
на ясно вчера. От съда
не можаха да отговорят
дали решението е вляз-
ло в сила с връчване на
препис от него на заин-

Засега Мартин Димитров е законен
зам.-председател на СДС

Галя Гугушева е новата номинация на СДС за член
на Конституционния съд. Това реши НИС след извъ-
нредното си заседание, съобщи председателят на СДС
Емил Кабаиванов. Кандидатурата й ще внесат депута-
тите бивши седесари, напуснали групата на “Атака”
Валентин Иванов, Димитър Карбов и Огнян Тетимов.
Тримата са в ръководството на сдружение “Патриоти”,
с което СДС подписа вчера споразумение за сътруд-
ничество в 41-ото НС. Предстои Гугушева, която снощи
не взе думата при номинацията си, да бъде представе-
на в парламента, за да се търси подкрепа. Кабаиванов
не отговори ще има ли още изключени депутати зара-
ди отказа на сините да внесат кандидатурата за кон-
ституционен съдия. Гугушева работи в Апелативната
специализирана прокуратура като зам.-апелативен
прокурор и е специалист по наказателно право и про-
цес. ДУМА научи, че кандидатката на СДС е започна-
ла юридическия си стаж от Казанлък и произхожда от
две стари карловски фамилии.

тересуваната страна и
дали тече 7-дневният
срок за обжалването му
пред ВКС. Мартин Ди-
митров обясни за ДУМА,
че той няма да обжалва
въпросното съдебно ре-
шение. След извънред-
ното заседание на НИС
в четвъртък, главният
секретар на СДС Кон-
стантин Арабаджиев

обясни, че “техническа-
та грешка” щяла бъде
поправена с нарочно
искане за промяна на
обстоятелствата.

Така или иначе след
съдебната регистрация
открит остава въпросът
Мартин Димитров член
ли е на СДС, след като в
момента е законен зам.-
председател на сините.

СИНИТЕ НОМИНИРАХА
НОВ ЧОВЕК ЗА КС

Само преди 4 месеца общинските
съветници задължиха кмета Румен Па-
найотов да обжалва в съда действащо-
то тогава решение 427 на Министер-
ския съвет от 16 юни 2011 г., с което се
разрешаваше американската компания
“Шеврон” да проучва за находища на
шистов газ в района. На заседанието в
Нови пазар бяха поканени учени и
експерти, които предупредиха за опас-
ността от замърсяване на водите и
почвите при добива и търсенето на
шистов газ. 15 от 16 присъстващи съвет-
ници се обявиха “за” забраната, само
един гласува “въздържал се”.

До притесненията за преразглежда-
нето на мораториума за шистовия газ
се стигна, след като стана ясно, че
кметът Панайотов се е срещал с пред-
ставители на “Шеврон”. Твърди се, че
той дори е готов да предостави офис на
фирмата в Нови пазар. На 8 ноември
кметът присъства в София на форум,
организиран от “Движение за енергий-
на независимост”, на който бе обсъдено
проучването и добива на шистов газ.

“Разбира се, на мен много ми се
иска тук да дойде такъв голям инвести-
тор като “Шеврон”, което ще се отрази
на целия икономически климат в об-
щината. Но това да стане само при
условие, че са налице всички еколо-
гични и икономически условия да се
случи този проект”, коментира след
срещата кметът. Той отрече, че “Шев-
рон” ще открива офис в Нови пазар.

Чужденец вече може да придобие
българско гражданство, ако е получил
статут на постоянно пребиваващ преди
поне 1 г. и е вложил не по-малко от 1 млн.
лв. в капитала на българско търговско
дружество, което изпълнява приоритетен
инвестиционен проект. Това решиха де-
путатите при промените в Закона за

Чужденци стават българи, ако инвестират над 1 млн. лв.
Юлия ИВАНОВА насърчаване на инвестициите. Фирмата

трябва да не е обявена в несъстоятелност
или ликвидация, да няма задължения към
държавата или към община и неизплате-
ни възнаграждения към персонала си.
Инвеститори ще придобиват статут на
постоянно пребиваващи, когато са вне-
сли в капитала на българско търговско
дружество не по-малко от 4 млн. лв. и са
разкрити най-малко 50 работни места за

български граждани.  “Става въпрос за
насърчаване на инвестициите, а не за
насърчаване на чуждестранните инвес-
тиции. Тези мерки не могат да решат
пропуските в другите области”, заяви
Янаки Стоилов по време на дебатите. При-
влекателността за инвеститорите може да
дойде от липса на корупция, добра биз-
нес среда, качество на работната ръка, а
не само от даването на 1 млн. лв., изрази

несъгласие с философията на закона той.
С промените заобикаляте Закона за
българското гражданство, предупреди
Корнелия Нинова. Според нея гласувани-
те текстове биха били още една пречка
за приемането на България в Шенген.

Депутатът от ДПС Четин Казак пре-
сметна, че с 600 000 лв. чужденец може
купи 3 къщи в Банско, и попита каква
инвестиция е това в общината.

НОВИ ПАЗАР
ОБМИСЛЯ...
От стр. 1

Депутатката от ГЕРБ Вяра Петрова
може да се раздели с партийния си пост
като лидер на партията в Карнобат, ако
бъде уличена в конфликт на интереси,
стана ясно вчера. Петрова бе изслушана
по сигнал на БСП преди два дни в коми-
сията за конфликт на интереси по високи-
те етажи на властта.

Центърът за професионално обучение
към сдружение “Насърчаване на заетост-
та” в област Бургас е собственост на Нели
Димитрова Симова, майка на Вяра Пет-
рова, сигнализираха социалистите. Сдру-
жението е лицензирано през април и
оттогава е усвоило около 700 хил. лв.: 400
хил. лв. по схема “Адаптивност”, 100 хил.
лв. по схема “Развитие”, по “Първа рабо-
та” - 18 600 лв. и още 180 хил. лв. за
образователна интеграция на ученици от
малцинствата. В сряда председателят на
комисията Яне Янев обяви, че не вижда
данни за корупция и прехвърля случая на
държавната комисия за конфликт на ин-
тереси.

Областният координатор на ГЕРБ в
Бургас Димитър Бойчев на настойчивите
журналистически питания дали депутатът
е в конфликт на интереси, лаконично
отвърна: “Личното ми мнение е, че е в
конфликт.”

Депутатка от
ГЕРБ може да
окаже в конфликт
на интереси



4 ПЕТЪК 30 НОЕМВРИ 2012

България www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

П

О

Еврокомисията разследва
научния фонд на МОМН
Учен се оттегли от фонда, световното научно
списание „Нейчър” огласи фактите за скандалния конкурс

„Въпросът наистина е серио-
зен, аз съм осведомена от
български колеги за случилото
се и в момента започва разглеж-
дането му на ниво Европейска
комисия”. Този отговор е изпра-
тила вчера Ан Глоувер, главна
съветничка на председателя на
ЕК Жозе Барозу, до организато-
рите на подписката срещу скан-
далните нарушения и източва-
нето на средства към приятел-
ски кръгове в конкурса на фонд
“Научни изследвания” в МОМН,
за които ДУМА пише от седмица
насам. Протестното писмо на
1241 учени от СУ и БАН е било
изпратено в Брюксел след вна-
сянето му в институциите у нас.

Доц. Валери Голев, който
ръководи научен екип, спече-

Велиана ХРИСТОВА лил проект за изследване на
Млечния път от името на две
фирми в скандалната конкурсна
сесия на ФНИ, се оттегли от
участие в проекта. В официално
писмо до управителя на ФНИ
Христо Петров и до министър
Сергей Игнатов доц. Голев за-
явява, че като зам.-декан на Фи-
зическия факултет на СУ и като
“един от обичайните заподозре-
ни” изразява несъгласие с
оценките на  Петров за качест-
вото на работата на физиците
от университета. В края на ми-
налата седмица Христо Петров
нарече физиците и химиците от
СУ “паразити” и “обичайните за-
подозрени”, които печелят кон-
курси с години и не ги отчитат.
Доц. Голев пише, че не приема
и казаното от Сергей Игнатов
(“ако от спечелилите 100 про-

екта има 20 истински, и те ще
се лишат от пари при преразг-
леждане на класирането”). От
това следва, че и моят проект с
допуск 4:1 е неистински, пише
доц. Голев.

Статия със скандалните фак-
ти около конкурса на фонда пуб-
ликува вчера най-престижното
световно списание за наука
“Нейчър”. Българските учени
никога не са вярвали много на
министерството си, но тази годи-
на бурята от възражения е без-
прецедентна, обявява авторката
Алисън Абът. Тя подчертава, че
скандалът е в момент на най-
ниското държавно финансиране
на науката, като парите за из-
следвания на вузовете са нама-
лени с 20%, а на БАН - с 40%.

Обръщение на ОС на БАН
до НС, президента, премиера,

министър Игнатов и до Гюров,
прието в сряда, бе огласено вче-
ра. В него се посочват още дра-
стични нарушения при конкурса
- средства са дадени извън 5-те
научни приоритета на фонда,
проектите са рецензирани без
чуждестранни оценители в раз-
рез с правилата и при потенци-
ални случаи на драстичен кон-
фликт на интереси от страна на
рецензенти. Съставът на
Изпълнителния съвет на ФНИ е
формиран в нарушение на зако-
новите изисквания, а оценката и
класирането са в противоречие
с насоките за конкурса. Откло-
нена е немалка част от оскъдни-
те пари за научна дейност - към
фирми без научен потенциал и
база са отишли 4,5 млн. лв., това
са чист вид посредници, а тако-
ва участие е невъзможно спо-
ред насоките за конкурса, пи-
шат учените. Всъщност е обявен
само списък на победителите, но
не и резултати, а достъпът до

рецензиите е отложен във вре-
мето, добавят те. ОС на БАН
настоява да се анулира кон-
курсът, да се обяви съставът на
постоянните и временните коми-
сии на ФНИ, списъкът на рецен-
зентите, пълният списък на уча-
ствалите проекти и получените
точки, да се публикуват отчети-
те на проектите, да бъдат при-
ети нормативи за пълна прозрач-
ност в работата на ФНИ и пр.

Фонд “Научни изследвания”
пък вчера с писмо до учените
изрази огорчение от действия-
та им и пусна факсимиле от до-
говор за сътрудничество, склю-
чен от ФНИ и покойния предсе-
дател на БАН акад. Додунеков.
Фондът отвръща на удара с
данни, че в 40% от екипите, спе-
челили конкурса, има учени от
БАН, а от предишни сесии ака-
демията имала 57 млн. лв., като
3% от участниците били полз-
вали и суми за заплати. Фондът
работи със сесии от 20 години.

ООООО
бластното ръководство на ГЕРБ
в Сливен реши, че не споделя
индивидуалните действия на
общинския съветник Йордан

ГЕРБ В СЛИВЕН СКОЧИ
СРЕЩУ ЛЕЧКОВ

Лечков, съобщиха от партията. При-
чината за тази позиция е, че във
вторник Лечков призова към реформи
в управлението на фона на изтича-
щия мандат на това правителство.

“Изразяваме своето уважение към
личността на Йордан Лечков, оценя-
ваме заслугите му към страната и Сли-
вен, но, следвайки общата начертана
политика, не приемаме някои негови
действия, разминаващи се с поетите

отговорности и ангажименти към на-
шите избиратели”, се казва в стано-
вището на партията. В същото време
обаче ГЕРБ не се отказва от своята
пълна подкрепа на управлението на
Йордан Лечков като кмет на Сливен.

Лечков изрази разочарование от
управлението на ГЕРБ и Бойко Бори-
сов. Според него на фона на свърше-
ното е липсата на финансова децен-
трализация на общините. Той се оп-
равда, че критиката била добронаме-
рена и се прави с пълното осъзнава-
не, че през изтичащия мандат са били
направени и хубави неща.

Върнаха Цар Освободител
пред парламента

Паметникът на Цар Освободител вче-
ра бе върнат пред сградата на парламен-
та в центъра на София. Нова конструкция
от неръждаема стомана дава поне не-
колкостотин години живот на Паметника
на Цар Освободител, заяви инж. Свето-
слав Глосов, председател на Камарата
на строителите в България.

 Реставрацията е почти завършена,
като остават за изпълнение само някои
детайли по оградата, обясни при инспек-
ция зам.-кметът по културата Тодор Чо-
банов.

В реновирането на паметника са уча-
ствали близо 50 работници и 15 експер-
ти, като петима от тях са били от Русия.
Направени са няколко експертизи, две от
които в лаборатории в БАН, и са взети
мерки постаментът да не бъде лесно
податлив на климатичните влияния. Пла-

Официалното откриване на паметника ще бъде на 3 март в чест
на 135-годишнината от Освобождението

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

нирано е скелето и брезентовите ограж-
дания да бъдат махани поетапно.

Официалното откриване на паметни-
ка е планирано за 3 март в чест на 135-
годишнината от Освобождението на
България.

Преди монтирането на Цар Освобо-
дител във фигурата на коня на император
Александър II бе сложена метална капсу-
ла, съдържаща имената на всички, рабо-
тещи по проекта.

ДУМА припомня, че в началото на
септември фигурите от паметника бяха
свалени за реставрация, като средствата
бяха дадени от руската неправителстве-
на организация “Поколение”. В началото
на октомври се появиха снимки, които по-
казаха, че монументът се съхранява в
склад за вторични суровини в софийския
квартал Требич.

офийският град-
ски съд отложи
делото срещу
бившия министър

СГС ОТЛОЖИ ДЕЛО
ЗАРАДИ БОЙКО БОРИСОВ

С
на образованието Вла-
димир Атанасов. Причи-
ната е, че кметът на
Варна Кирил Йорданов
не се яви вчера да сви-
детелства, защото Бой-
ко Борисов трябваше
да отреже лентата на

обновен театър в града.
Варненският кмет бил
депозирал молба до
съда да бъде извинен,
тъй като бил ангажиран
с посещението. Това е
вторият път, в който
Йорданов не се явява
на делото. Предната
причина бе контузия с
мотор. Следващата
дата по процеса е на

21 януари.
Атанасов е подсъ-

дим за това, че е пре-
вишил правомощията
си и е подписал дого-
вор с брата на друг
министър от същото
правителство - Милен
Велчев, за замяна на
имоти, собственост на
Икономическия универ-
ситет във Варна.



5 ПЕТЪК 30 НОЕМВРИ 2012

България www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Снимка Мариета ТОМОВА

Социалисти-
те бяха
категорични,
че ще
следят
внимателно
“Софийска
вода” и
няма да
загърбят
проблемите
на
столичани

Загубите на вода в София
продължават да са над 57%
ГЕРБ, Фандъкова и администрацията й се превръщат в заплаха
за столицата, категорични са общинските съветници от БСП

Концесионерът “Со-
фийска вода” иска це-
ната на водата да ста-
не 2 лв., съобщиха от
дружеството вчера. В
момента кубик вода
струва 1.76 лв. Предло-
жението е внесено в
Държавната комисия
за енергийно и водно
регулиране (ДКЕВР)
още през лятото, но до
този момент няма ре-
шение на държавния
регулатор. За послед-
но цената на водата на
столичани поскъпна от
1 юли 2012 г. Концеси-
онерът искаше 12%
увеличение, но ДКВЕР
разреши едва с 2,86%.

„СОФИЙСКА
ВОДА” ИСКА
ЦЕНАТА
ДА СТАНЕ
2 ЛЕВА

З
агубите на вода
в столицата
про-дължават
да надхвърлят
57%, въпреки

Павлета ДАВИДОВА

че според концесионния
договор в момента те би
трябвало да са сведени до
около 24 на сто. За про-
блема отново алармираха
вчера общинските съвет-
ници от БСП в София. Ли-
дерът на социалистите в
столицата Анна Янева
припомни, че още през
1999 г. левицата е била
против концесията на “Со-
фийска вода” от “Интер-
нешънъл уотър лимитед”.

Янева отбеляза, че при
сключването на договора
загубите са били 64%, а
12 г. по-късно заложените
стойности за намаляване-
то им така и не са осъще-
ствени и са далеч от же-
ланото. Според офертата
на концесионера, през
петата година загубите е
трябвало да бъдат 32%, но
са били двойно по-големи.
През десетата са били 57,4
на сто. “В момента загуби-
те са над 57%, според дан-
ните за деветмесечието”,

обясни Анна Янева. Тя про-
чете позицията на БСП за
концесията на “Софийска
вода”, изготвена през 1999
г. “Аргументите за проти-
вопоставянето ни важат и
сега, след 13 години. Това
показва нашата правилна
позиция през 1999 г. За

съжаление тогава никой
не ни чу, не ни чуха и след
това, надявам се поне сега
да ни чуят”, заяви Янева.

 Групата леви общински
съветници ще внесе в Сто-
личния общински съвет
решение за разваляне на
концесията на “Софийска

вода”. Очаква се депутати-
те от София да предложат
в парламента изслушване
на ДКЕВР за увеличената
4 пъти за 12 г. цена на
водата в София, за
изпълнението на бизнес- и
инвестиционната програма.
“Правят се минимални ин-

вестиции, с които не се
изпълняват поетите анга-
жименти за изграждане на
канализационната система
на София”, възмути се Яне-
ва. Според нея “Софийска
вода” има проблеми с несъ-
брани приходи и с външни-
те услуги, където изтичат

огромни пари за чуждест-
ранни консултанти.

“За съжаление управ-
ляващото мнозинство от
ГЕРБ, кметът Йорданка
Фандъкова и администра-
цията й се превръщат в
заплаха за града. Голяма
част от системите в София
са в критично състояние”,
заяви общинският съвет-
ник от БСП Жельо Бойчев.

оплакване до Комисията
за защита от дискрими-
нация телевизионният во-
дещ Велизар Енчев из-

ърховният администрати-
евн съд потвърди, че фил-
мовите снимки в Деветаш-
ката пещера, които бяха В

Журналист съди премиера Борисов
за полова дискриминация

разява възмущението си, че ми-
нистър-председателят храни в
устата младите жени и момиче-
та, които му поднасят питка при
откриването на различни обек-
ти. Енчев смята, че поведението
на Борисов е унизително за да-
мите. Той е проследил навика
на премиера през последните 3
години и е предоставил на ко-
мисията като доказателства
снимки и репортажи от новини-
те. На някои от тях се вижда
как премиерът пъха в устата на
момиче парче питка, след кое-
то го потупва по бузата. Според
Енчев това е “грубо нарушение
на правата на човека, дискри-

минация на полова основа, не-
хигиенично и неестетично дей-
ствие”. Той смята, че с поведе-
нието си премиерът е нарушил
закони, и коментира, че глобата
може да стигне и до 3000 лв.

Премиерът нарушава и
българската традиция, смята
Енчев. При поднесена погача
гостът винаги трябвало да я
опита. Отказването да поемеш
този дар от домакина било гру-
ба обида и показвало високо-
мерие.

Очевидно разбрал за сигна-
ла на журналиста, Борисов е
спрял изобщо да отчупва от
питките, когато реже ленти, ко-
ментираха медии вчера. БТВ
излъчи кадри, в които той кара
регионалния министър Лиляна
Павлова да го прави с думите:

“Вземай ти, че ме съдят за та-
кова...”, а при откриването на
новото кръстовище на две нива
при Телевизионната кула оста-
ви ритуала на Йорданка Фандъ-
кова.

Делото в Комисията за за-
щита от дискриминация
тепърва ще бъде гледано.

През 2009 г., когато Бори-
сов бе кмет на София, срещу
него имаше друга жалба в
комисията. Тя бе от Клуба за
активна политика на БСП в
Бургас заради негово изказ-
ване, че “всички в БСП са без
морал”. Комисията му състави
акт и постанови да се извини
на засегнатите. Той обаче отка-
за да го направи и му беше
наложена парична глоба, която
Борисов така и не плати.

В

ишаване от свобода да е наказанието за при-
чиняване на телесна повреда на лекар или
друг медицински работник. Тази промяна в На-
казателния кодекс приеха на първо четене

ХОЛИВУДСКИ ХИТ СНИМАН НЕЗАКОННО
В ДЕВЕТАШКАТА ПЕЩЕРА

направени за “Непобедимите”,
са били незаконни. През февру-
ари плевенският Администрати-
вен съд реши, че РИОСВ в Пле-
вен е дала неправомерно раз-
решение за снимки в пещерата.
Присъдата бе обжалвана от ме-
стната екоинспекция и проду-
центите “Ню Бояна Вибурно”
ЕООД.

ВАС е категоричен, че за-
явените от “Ню Бояна Вибурно”
ЕООД подготовка и заснемане
на епизоди от филмова продук-
ция противоречат на режима на
опазване на защитената тери-
тория. От това следва, че и
съгласуването им от директора
на РИОСВ в Плевен е незако-
носъобразно. Съдът е категори-
чен, че извършените дейности

не са от разрешените в защите-
ната територия. Те са нарушили
естествения облик на пещерата
и противоречат на забраната за
безпокоене, нараняване, убива-
не или прогонване на обитава-
щите я прилепи, заявява ВАС.
Посочени са експертизи и до-
клади, които показват, че сни-
мането на филм в пещерата е
вредно за видовете, които жи-
веят в нея.

ДУМА припомня, че по вре-
ме на снимките на филма “Непо-
бедимите 2” в Деветашката пе-
щера експерти откриха мъртви и
изтощени стотици прилепи,
събудени по време на каскадите
в холивудския филм.

Административното дело бе
образувано въз основа на жалба
от “Зелени Балкани” срещу два-
та акта, с които РИОСВ в Плевен
разреши снимките, въпреки про-
тестите на еколозите.

Л

Трима от ГЕРБ не
подкрепиха затвор
за бит доктор

депутати от всички парламентарни групи, като 88
гласуваха “за”. Само от ГЕРБ един депутат гласува
“против”, а двама се въздържаха. Промените в ко-
декса прибавят медицинските специалисти към списъ-
ка на държавните служители, които се ползват с по-
висока степен на защита. Този, който им причини
телесна повреда, докато изпълняват медицински
дейности, ще бъде наказан така, както когато е
нападнат полицай, съдия, прокурор, данъчен и мит-
нически служител и други длъжностни лица.

Ваньо Шарков от Синята коалиция, вносител на
законопроекта, заяви, че липсата на законодател-
но определение на медицинските работници като
обект на закрила ги поставя в неравностойно поло-
жение и ги демотивира да работят в България. Пред-
седателката на здравната комисия д-р Даниела Да-
риткова е на мнение, че между първо и второ чете-
не е нужно уточнение в текстовете, че разпоредби-
те се отнасят само за телесна повреда на медицин-
ски работници, а не и при убийство.



6 ПЕТЪК 30 НОЕМВРИ 2012

Икономика www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

ване на сайта за онлайн
търговия Pazaruvaj.com.

Според него българи-
те смятат да намалят
поне с един броя на по-
даръците, които ще заку-
пят по Коледа и Нова
година. Ако в края на
2011 г. те са били готови
да зарадват средно по
6,2 човека от най-близ-
кия си кръг, сега плани-
рат да направят това за
5,6 роднини, приятели и
познати.

Изследването сочи,
че българските домакин-
ства планират за подаръ-
ци средно по 250 лева,

Намаляваме поне с един
коледните подаръци

Депутатът от Синята коалиция Ваньо Шарков е провел среща
с правния отдел на президентството, по повод текст от Закона
за фуражите, който касае изписването на съдържанието на ГМО
върху етикета, предаде “Фокус”. Пред журналисти в парламента
Шарков обясни, че с приетите промени в Закона за фуражите е
разписан текст, който казва, че пакетираните и непакетираните
фуражи трябва да имат документация дали съдържат ГМО и
колко ГМО съдържат. Тази информация може да е изписана или
на етикет, или в придружаващите документи. “Това силно при-
теснява хората, които разбират от ГМО, поради простата причи-
на, че ако информацията е само в придружаващите документи,
никога няма да се разбере, защото не е написано в етикета”,
коментира Шарков. Според него текстът противоречи и на евро-
пейския регламент, който разделя двата вида фуражи - опако-
ваните задължително трябва да имат етикет, а неопакованите
трябва да имат или етикет, или придружаващи документи.

“Едната възможност, за която и от комисията по земеделие
вече са изразили съгла-
сие, е да бъде проме-
нен законът и това не-
доразумение да бъде
изчистено. Но идеята е
промяната да стане в
преходни и заключител-
ни разпореди в Закона
за рибарството и аква-
културите. Това е лоша
правна практика, както
се изразиха и юристите”,
обясни депутатът. Друга-
та възможност е прези-
дентът Росен Плевнели-
ев да наложи вето върху
този член от Закона за
фуражите, като според
Шарков това е по-доб-
рият вариант.

Средно ще отделим от 100 до 200 лева, за да зарадваме
близките си по празниците, сочи проучване

което е с 4% спад на
разходите в сравнение с
миналата година.

Най-много потребите-
ли - 33%, от отговорили-
те на електронната анке-
та са готови да отделят
от 100 до 200 лева. Това
означава, че покупките
на човек ще са от 18 до
36 лева, като сред най-
предпочитаните стоки са
посочени дрехи, електро-
ника, козметика и детски
видео игри.

От запитаните само 5
на сто имат нагласа да
похарчат от 500 до 1000
лева за подарък, а над
тази сума - 2%.

Независимо от разме-
ра на разходите, които
ще бъдат направени,
мнозинството българи -

89% от потребителите на
сайта, декларират, че
няма да вземат потреби-
телски кредит или заем
за коледното пазарува-
не. На обратното мнение
са само 3 на сто от анке-
тираните, като техният
брой намалява наполови-
на в сравнение с 2011 г.

Като цяло анкетира-
ните в сайта декларират,
че при избора на по-
дарък за Коледа и Нова
година се ръководят от
конкретните нужди на
техните роднини, прияте-
ли и познати.

Въпреки че за 67% от
потребителите качество-
то продължава да има
определящо значение,
10 на сто повече бълга-
ри са заявили, че за тях

най-важна сега е цената
на съответния подарък.

Тенденцията за тази
година показва растяща
роля на Интернет като
основен източник на ин-
формация за асортимен-
ти и цени, както и на го-
товността за пазаруване
онлайн.

Сега 10 на сто по-
малко българи са готови
да обикалят по магази-
ните, а процентът на пла-
ниращите покупка по
електронен път спрямо
2011 г. се е увеличил с
рекордните 32%.

Промяната в нагласи-
те се дължи основно на:
избягването на опашки по
празниците, богатия из-
бор на стоки в Интернет,
както и по-ниските цени

при онлайн покупка спря-
мо традиционните мага-
зини, сочи проучването.

Според него потреби-
телите в мрежата тази го-
дина търсят повече до-
машна техника и мобил-

ни телефони, отколкото
часовници и бижутерия.
Отделно мъжете се на-
сочват главно към елек-
трониката, докато жени-
те предпочитат дрехите и
детските видео игри.

С
пад от 4% на
планираните
разходи по
п р а з н и ц и т е
показва проуч-

декси показват, че България
бележи влошаване на позици-
ята си във всички класации
освен една, в сравнение със
страните от Европейския съюз,
сочи анализ на Института за
пазарна икономика (ИПИ).

Докато през предходната
година страната е близо до
средните нива в Европа по от-
ношение на икономическата
свобода и условията за праве-

Министерството на икономиката, енергети-
ката и туризма (МИЕТ) обмисля въвеждането
на нови принципи при определянето на кон-
цесионните такси за добив на подземни бо-
гатства. Това съобщи вчера Аксения Велева-
Бузова, директор на дирекция “Природни ре-
сурси и концесии” в МИЕТ при общественото
обсъждане на проекта на Национална страте-
гия за развитие на минната индустрия.

По думите на експерта промяната е нужна,
защото концесионните плащания не са спра-
ведливи. Тя ще се въведе с промени в Закона
за подземните богатства, които ще бъдат пред-
ложени веднага, щом бъде приета и стратеги-
ята за развитието на отрасъла, което ще стане
най-късно до януари 2013 г.

Експертите на МИЕТ са проучили европей-
ската и световна практика и ще се съобразят с

ългария изглежда като държава от Третия свят - внасяме
високотехнологични продукти, а изнасяме суровини. Не-
обходими са промени, за да започнем да изнасяме про-
дукти с висока добавена стойност и това ще е приоритет

Юлия КУЛИНСКА

 Парламентът удължи вче-
ра срока на работа на времен-
ната анкетна парламентарна
комисия за изясняване на фак-
ти и обстоятелства около про-
екта АЕЦ “Белене” до 29 март
2013 г. Първоначалното иска-
не беше тя да функционира до
25 януари, но по предложение
на депутата от ГЕРБ Станислав
Иванов срокът бе удължен.
Дебатите се превърнаха в из-
пит по математика, където от

Искат вето върху текста
за ГМО във фуражите

ИПИ: България пада
във всички класации

не на бизнес, то през
тази вече е в долната
1/3 на класацията. Вло-
шаване се наблюдава
и при възприятието за
корупция, където стра-
ната заема последно
място в ЕС. При индек-
са за човешко разви-

тие промяна няма - отново сме
на опашката. По правото на
собственост и развитието на
електронното правителство
страната ни е сред последни-
те в класацията.

Единствената добра нови-
на идва от правото на собстве-
ност, което през тази година е
по-добре защитено и България
вече не е последна в ЕС.
Въпреки това повод за радост
няма, тъй като страната изпре-
варва единствено Румъния и

заема предпоследно място.
За поредна година причи-

ните България да продължава
да се сочи като най-бедната
страна в Европейския съюз са
недостатъчната защита на соб-
ствеността, тежките админист-
ративни процедури, прекомер-
ното регулиране на частни
взаимоотношения, високото
ниво на корупция.

От ИПИ прдлагат 84 мерки
за подобряване на икономиче-
ското състояние на страната и
излизане от дъното. По тради-
ция икономистите искат и на-
маляване на данъци, този път
предлагат 0% данък дивидент,
(сега е 5%), 10% данък върху
ЕТ (сега 15%), 0% данък върху
застрахователните премии
(сега е 2%) и 0% данък наслед-
ство (сега между 0,4-6,6%).

нея. В България в момента се прилагат фиксира-
ни плащания за операторите на находищата за
строителни и скално-облицовъчни материали, а
за предприятията, добиващи метални полезни
изкопаеми, има т. нар. плъзгаща скала на за-
плащане, обвързана с цените на металите на
Лондонската борса. Таксата за тях се определя
като процент върху цялата добита руда незави-
симо от загубите на предприятията и от количе-
ството на преработка. С промяната скалата може
да се обвърже с данъчно съотносим параметър
като приходи или печалба на предприятията,
посочи експертът на МИЕТ. От министерството
обмислят и налагането на плъзгаща скала на
всички концесионери, включително и на тези в
заварено положение, които сега са с фискирана
такса. Това обаче може да стане, ако не проти-
воречи на приватизационните договори.

НС УДЪЛЖИ СРОКА НА КОМИСИЯТА
„БЕЛЕНЕ” ДО КРАЯ НА МАРТ

всички страни заваляха цифри
и статистики. От опозицията
възразиха срещу искането с
мотива, че няма полза от ко-
мисията и не виждат основа-
ния да се удължава животът й
по изкуствен начин. На 27 яну-
ари трябва да се проведе ре-
ферендум и е непочтено през
това време да подгряваме хо-
рата с твърдения, че проектът
е неизгоден, аргументира се
Петър Димитров от левицата.
Договорът за изграждане на
АЕЦ не е прекъснат. “Атомст-

ройекспорт” продължава да
изготвя оборудването. Всички
разходи се сумират и отиват в
арбитраж и ще трябва да бъдат
платени”, предупреди той.

Румен Овчаров от Коалиция
за България заяви, че в пле-
нарна зала са се изговорили
лъжи по отношение на проек-
та “Белене”. Той също призова
да не се удължава срокът.
Според него по проекта са
правени поръчкови доклади на
финансовата инспекция, които
да покажат нарушения.

Добрев: Изглеждаме като
държава от Третия свят

Б
за следващия програмен период. Това обясни министърът на
икономиката Делян Добрев по време на Международната кон-
ференция “Индустрия и иновации 2012”.

По думите му през следващия програмен период акцентът
ще е върху компаниите, които от суровини правят краен продукт
с висока добавена стойност, както и върху компаниите от екс-
портния сектор като цяло.

В началото на следващата година стартира пилотно елек-
тронното кандидатстване за европейски средства. За следващия
програмен период пък ще се въведе ваучерна схема. Така на-
пример компаниите ще могат да отидат с тези ваучери в научни
центрове - не само у нас, но и в чужбина, и да кажат каква точно
иновация да бъде разработена за нуждите на техния бизнес,
обясни Добрев.

Правим и необходимите промени в законодателството за
насърчаване на инвестициите - както за български, така и за
чужди инвеститори. Повече от половината сертификати клас А и
Б са за български инвеститори, така че не трябва да се подце-
няват възможностите на родните предприятия, които дори в
кризата се развиват успешно, допълни Добрев.

ППППП убликуваните през по-
следната година ин-

Променят всички концесионни такси
за добив на природни богатства
Променят всички концесионни такси
за добив на природни богатства
Променят всички концесионни такси
за добив на природни богатства
Променят всички концесионни такси
за добив на природни богатства
Променят всички концесионни такси
за добив на природни богатства
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Р Е П У Б Л И К А   Б Ъ Л Г А Р И Я

КАМАРА  НА  ЧАСТНИТЕ  СЪДЕБНИ  ИЗПЪЛНИТЕЛИ

СЪОБЩЕНИЕ ЗА ПРОДАЖБА ЧРЕЗ ТЪРГ С ТАЙНО НАДДАВАНЕ
Подписаният Шукри Дервиш, Частен съдебен изпълнител, с рег. № 796 и район на

действие ОС - Благоевград, съобщавам, че по изпълнително дело № 623/2010 г. по описа
на същия ще се проведе търг с тайно наддаване, по реда на чл. 251 - чл. 254 от ДОПК,
в кантората на ЧСИ Шукри Дервиш- гр. Петрич, ул.”Полковник Дрангов” 10, на 20.12.2012
г., от 10.00 ч. на следния недвижим имот: СГРАДА - едноетажна със специално предназ-
начение с идентификатор 65334.102.655.6, разположена в поземлен имот с идентификатор
65334.102.655, съгласно скица № 6451/11.04.2011 г. на Служба по ГКК - Благоевград, а
по нотариален акт № 2, том 3, дело 498/2005 г. на Служба по вписванията - Сандански,
е ЕДНОЕТАЖНА СГРАДА - ФИТНЕС със застроена площ от 362.87 кв.м (триста шестдесет
и две цяло осемдесет и седем стотни квадратни метра), находяща се в югоизточната част
на УРЕГУЛИРАН ПОЗЕМЛЕН ИМОТ I (първи), отреден за имоти с планоснимачни 655
(шестотин петдесет и пет) и 656 (шестотин петдесет и шест) по плана за регулация на
местността БАНЯТА, землището на гр. Сандански, одобрен със Заповед № 587/16.11.2003
г. на кмета на община Сандански с площ на целия УПИ от 6340 кв.м (шест хиляди триста
и четиридесет квадратни метра) при граници и съседи на имота по скица № 302/29.03.2005
г., издадена от община Сандански: север - имот № 197 (сто деветдесет и седем), юг - имот
№ 119 (сто и деветнадесет), изток - имот № 119 (сто и деветнадесет), запад - път и имот
№ 654 (шестотин петдесет и четири) - архитектурен паметник, чийто урегулиран поземлен
имот е образуван от ИЗОСТАВЕНА НИВА с площ от 6.340 дка, осма категория, находяща
се в местността БАНЯТА, землището на гр. Сандански, съставляваща имот № 000655
(шестотин петдесет и пет) при граници и съседи: имот № 000654 (шестотин петдесет и
четири) - археологически паметник на културата - собственост на държавата; имот №
000197 (сто деветдесет и седем) - др. селищна територия на “Райчо и Емил” ООД; имот
№ 000119 (сто и деветнадесет) - гора в зем. земи на земи по чл. 19 от ЗСПЗЗ; имот №
000001 (едно) - жил. територия на гр. Сандански и имот № 000656 (шестотин петдесет и
шест) - друга селищна територия на ГС на МЗГ - ДЛ.

 Тежести за имота:
1. Искова молба - Акт № 121, том 1, дв.вх.рег. №817/30.03.2007 г.(ТД “Еделвайс”)
2. Възбрана - Акт № 9, том 1, дв.вх.рег.№ 168/10.02.2009 г. (ЧСИ Цанковски)
3. Възбрана - Акт № 90, том 1, дв.вх.рег. № 1660/30.07.2009 г.
4. Договор за наем - Акт № 189, том 1, дв.вх.рег.№ 2722/17.12.2009 г.
5. Възбрана - Акт № 30, том 1, дв.вх.рег. № 663/18.04.2011 г.;
   Началната цена, от която ще започне наддаването при продажбата чрез търг с

тайно наддаване, е 328 952.00 лева (триста двадесет и осем хиляди деветстотин петдесет
и два лева), с размер на депозита 65 790,40 лева (шестдесет и пет хиляди седемстотин
и деветдесет  лева и четиредесет стотинки), без ДДС.

Огледът на имота ще се извършва всеки работен ден от 10.00 до 16.00 часа, през
времетраенето на продажбата от 12.12.2012 г. до 19.12.2012 г., по местонахождение на
имота - гр.Сандански, ул.”Околовръстно шосе” 1, х-л “Панорама”

Предложенията за участие в търга се подават в кантората на ЧСИ Шукри Дервиш-
гр.Петрич, ул.”Полковник Дрангов” 10, деловодството, всеки присъствен ден от 12.12.2012
г. до 19.12.2012 г., от 9.00 ч. до 17.00 ч., както и по пощата.

Разглеждането на предложенията ще се извърши на 20.12.2012 г. от 10.00 ч., в
кантората на ЧСИ Шукри Дервиш - гр.Петрич, ул.”Полковник Дрангов” 10.

Депозитът за участие в търга, в размер на 20 на сто от обявената начална продажна
цена, се внася по банков път в ТБ ЮНИОНБАНК, офис Петрич - IBAN: BG 62 CBUN 9195
1000 174531 в банка BIC CBUNBGSF, Банков код CBUN9195 и следва да постъпи до
19.12.2012 г. - 17.00 часа. Доплащането на окончателната цена се извършва по същата
банкова сметка в “МКБ Юнион Банк” АД.

Условията и правилата за провеждане на търга, както и списък на вещите с тяхното
описание и продажна цена са на разположение в кантората на ЧСИ Шукри Дервиш -
гр.Петрич, ул.”Полковник Дрангов” 10, деловодството и на страницата на ЧСИ Шукри Дер-
виш в ИНТЕРНЕТ на адрес: www.shukridervish.com.

За контакти: телефон 0745/61591

ежду 800 млн. и 1,2
млрд. лв. ще бъде
размерът на неусво-
ените европейски
средства по Програ-

До 1,2 млрд. лв. ще са
неусвоените пари по ПРСР

М

Около милиард се губели годишно заради грешки
и липса на достатъчно опит на администрацията

мата за развитие на селските
райони (ПРСР), заяви Свилен
Колев, представител на непра-
вителствената организация
Движение “Модерна Бълга-
рия”, предаде econ.bg. Според
него загубата на средства ще
дойде както от прилагането на
правилото N+2 (страната може
да усвоява фиксираните за да-
дена година средства до две
години по-късно), така и от
факта, че се плащат авансови

средства по проекти на общи-
ните, за които все още не е
ясно, че ще има финансиране.

Преди време България по-
иска от Европейската комисия
(ЕК) прехвърлянето на сред-
ства от непопулярните мерки
на ПРСР към общинските мер-
ки. Колев, който преди време
беше част от ръководството
на Държавен фонд “Земеде-
лие”, информира, че докато се
чака одобрението на комиси-
ята за преразпределението на
парите, вече се правят раз-
плащания по въпросните об-
щински проекти. По този на-
чин е налице риск, ако ЕК не

се съгласи да се осъществи
прехвърлянето на тези сред-
ства, те ще трябва да се пла-
тят от държавния бюджет.

Според експерта може
много лесно да се изгради
електронно правителство в
областта на земеделието и
така да се облекчат процеду-
рите за кандидатите. Освен
това той смята, че и по ПРСР
трябва да се осигури източник
за предварително финансира-
не за всички бенефициенти с
проекти до 100 хил. лв. А за
тези до 200 хил. лв. държава-
та трябва да осигурява
възможност администрацията

да подготвя нужните докумен-
ти за кандидатстване. Реално
това в момента се случва чрез
Националната служба за
съвети в земеделието, но не
за всички мерки по програма-
та.

От Движение “Модерна
България” са изчислили, че
около 1 млрд. лева годишно
се губят заради грешки и лип-
са на достатъчно опит на ра-
ботещите в държавната адми-
нистрация. Затова според тях
трябва да се създаде “предва-
рително училище” за новите
ръководни кадри в админист-
рацията, като обучителният
период трябва да е не по-
малък от 6 месеца.

Според тях България може
да договори увеличаване на

субсидията за развитие на ри-
барството и аквакултурите за
следващия програмен период
и парите за този сектор могат
да достигнат до общо 300
млн. евро. От движението смя-
тат, че трябва да се предви-
дят субсидии за зарибителен
материал при стартирането
на всеки проект в сектора и
че трябва да има и източник
на предварително финанси-
ране.

Експертите твърдят още,
че има нужда от създаването
на стратегия за напояването
още преди началото на след-
ващия програмен период
(2014-2020 г.), за да може
след 2014 с европейски сред-
ства да могат да се финанси-
рат дейностите по нея.

Фирми
представиха

свои
изделия в

НДК вчера
по случай

Деня на
хранително-

вкусовата
промиш-
леност

Снимка Мариета ТОМОВА

рез миналата годи-
на са внесени под
300 комбайна, а са
нужни 1000-1500

Консумацията на глава от население-
то е 69 литра за година. За сравнение
Радомирова даде за пример 2008 г., ко-
гато количеството е било 74 литра. Това
каза пред България он ер Ивана Радоми-
рова, главен секретар на Съюза на пиво-
варите в България.

Според нея вече се наблюдава тен-
денция за леко оживление на пазара, но
то е съвсем бавно. За последните 10 г.
инвестициите в бранша възлизат на 700
млн. лв. В страната оперират 6 пивоварни
предприятия и 4 микропивоварни, обясни
още главният секретар на браншовия
съюз.

Индустрията се развива и прави всич-
ко възможно да преодолее негативното
влияние на кризата. Спадът, който пре-
одоляваме от близо 10% от началото на
кризата, не е никак малък, добави тя. Ра-
домирова коментира още, че тъмната

СЪС СЕГАШНИТЕ ТЕМПОВЕ
ЗЕМЕДЕЛСКАТА ТЕХНИКА
ЩЯЛА ДА СЕ ОБНОВИ ЗА 25 Г.

ППППП
нови машини годишно, за
да се обнови автопаркът,
смята Христофор Бунард-
жиев, председател на
Българската асоциация на
търговците на агротехника
(БАТА). Той получи вчера
наградата за “Агробизнес-
мен на България за 2012
г.”, която му бе връчена от
зам.-министъра на земеде-
лието Светлана Боянова.

В България в момента
има около 7000 комбайна
и 140 000 трактора. През
2011 г. са внесени 1358
нови трактора, а за девет-

месечието на 2012 г. -
1032 трактора. При ком-
байните новите през 2011
г. са 289, а за 9-те месеца
на 2012 г. - 236. Данните
показват, че ще бъдат нуж-
ни 25-30 години, за да се
обнови техниката в земе-
делието, посочва Бунард-
жиев.

През тази година има
интерес към малките и
средни трактори, което оз-
начава, че мощните маши-
ни са били подменени и
сега фермерите подменят
по-малките си руски и бе-
лоруски трактори, някои от
които на 30 години.

Бунарджиев смята, че
трябва да се залага все

повече на поливно земе-
делие, защото тази годи-
на между юни и октомври
реално не е валял дъжд.

Светлана Боянова поз-
драви Бунарджиев и спо-
дели, че по мярка 121 са
осигурени 503 млн. евро
за земеделска техника в
програмния период, изти-
чащ през 2013 г. От тях
215 млн. евро са изплате-
ни, а 279 млн. евро са до-
говорени.

98% от техниката е
насочена към зърнопро-
изводството, следвано от
лозарство, градинарство,
животновъдство и трай-
ни насаждения, сподели
Боянова.

ЗАРАДИ КРИЗАТА ПИЕМ С 5 ЛИТРА
ПО-МАЛКО БИРА

бира не е пиво само за зимата.
През летните месеци има лек ръст в

консумацията на бира. От бранша се
надяват да го запазят до края на година-
та. Данните показват, че увеличението
на консумацията през летните месеци е
с 5%. Благодарение на новите предложе-
ния с плодовите миксове имаше леко
оживление на пазара. За това говорят и
нагласите на потребителите какво се пие
през лятото.

Данните на Съюза на пивоварите
показват, че все повече дами предпочи-
тат бирата като подходящо питие. Спо-
ред Радомирова, браншът трябва да на-
прави усилие да популяризира качества-
та на бирата като начин за разкрасяване,
защото тя заема голямо място в козме-
тичния бранш. Надявам се на ръст и през
зимата, макар и слаб.

Хранително-вкусовият сектор ще получи финан-
сова подкрепа от Българска банка за развитие
(ББР). Това става възможно, след като вчера банка-
та сключи споразумения за сътрудничество по про-
грама “Партньори” със Съюза по хранителна про-
мишленост, Националната лозаро-винарска кама-
ра, Федерацията на хлебопроизводителите и слад-
карите в България и Асоциацията на производите-
лите на безалкохолни напитки в България.

Споразуменията ще дадат възможност на чле-
новете на четирите организации да се възползват
от преференциално бизнес кредитиране. ББР може
да предостави над 150 млн. лв. по програмата за
финансиране на малки и средни фирми. Фирмите
ще могат да се възползват от по-дълги срокове за
погасяване на заемите - до 10 години, 2 г. гратисен
период, както и възможност за фиксирана лихва от
7%.

От старта на програма “Партньори” през септем-
ври до момента ББР е получила над 200 запитва-
ния за кредитиране. Най-силен интерес към финан-
сиране от банката имат фирмите от месо- и млеко-
преработването, земеделието, машинопроизводст-
вото, енергетиката и хотелиерството.

ББР ПУСКА
ЕВТИНИ КРЕДИТИ ЗА
ХРАНИТЕЛНИЯ СЕКТОР
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роцесът на разширя-
ване на ЕС няма да
спре, но възможността
да започнат прегово-

Снимки БГНЕС

Европейската комисия
иска да разреши на 17-те
страни от еврозоната да се
придвижват по-бързо към
интеграция в сравнение с
темповете на процеса в це-
лия Европейски съюз, преда-
де Асошиейтед прес, като се
позова на изявление на
председателя на ЕК Жозе
Барозу.

Барозу подчерта, че по-
задълбочената интеграция и
съсредоточаването на пра-
ва за вземане на решения в
Брюксел за сметка на суве-
ренните права на национал-
ните правителства, е необ-
ходимо, за да може съюзът
да преодолее икономичес-
ката криза. Той заяви, че на
страните в еврозоната тряб-

Израел няма да отмени нито едно споразумение с пале-
стинците като ответна мярка на гласуването за предоставя-
нето на Палестинската автономия на статут на държава
наблюдател в ООН, съобщи израелското правителство. “Ня-
маме никакво намерение на отменяме и най-малкото склю-
чено споразумение особено в икономическата област. Всич-
ко, което ще направим след гласуването, е да приложим
тези споразумения буква по буква”, заяви Игал Палмор,
говорител на израелското външно министерство.

Земетресение с магнитут
от 4,5 по скалата на Рихтер
бе регистрирано на терито-
рията на Албания, съобщи-
ха от Европейския средизем-
номорски сеизмологичен
институт. Трусът е отчетен в

Косово празнува решението на Трибунала в Хага за Рамуш Харадинай

Скопие остава
отвън?
Няма надежда за започване на преговори
за членство на Македония в ЕС, заяви
Мартин Шулц

ППППП

1,49 ч. местно време на
дълбочина от 5 километра в
непосредствена близост до
границата между Косово и
Албания. Няма сведения за
жертви или причинени ма-
териални щети.

Силен трус разтърси Албания

Израел не смята да отменя
споразумения с палестинците

Барозу иска още
права за Брюксел

ва да бъде дадена възмож-
ност да обединят своите
дългове, за да бъдат защи-
тени по-слабите страни
членки.

Според АП идеята за “Ев-
ропа на две скорости”, която
предвижда ядро от държави
да тръгне с ускорени темпо-
ве към интеграция, застра-
шава страните, които не са
членки на еврозоната, с изо-
лация.

Германия от своя страна
отхвърли идеята за обединя-
ване на дълговете.

Барозу предупреди прави-
телствата, че натискът за ре-
форми трябва да продължи
въпреки настъпилото извест-
но подобрение на пазарните
условия, посочва АП.

рите с Македония остава
открит въпрос. Това заяви
председателят на Европей-
ския парламент Мартин Шулц
в обръщение пред Школата
за международни проучвания
на университета “Джон
Хопкинс” във Вашингтон, предаде радио Дойче веле.
“В Европа имаме криза на политическата система и
разширяването е много добър пример. За да започнат
преговори за членство в ЕС, е необходимо единодушно
съгласие на всички страни членки. ЕС все още не е
решила своя проблем, все още не сме решили дали
искаме да бъдем федерация или общност на суверени
държави. Този нерешен структурен въпрос създава огро-
мен проблем в работата на ЕС и играе голяма роля в
разширяването, защото ако трябва всички страни да дадат
съгласието си, винаги ще има по един или двама, които да
имат проблем”, заявил Шулц, отговаряйки на журналисти-
чески въпрос. По отношение на очакванията на Македония,
след препоръката на ЕС да бъдат отворени преговори и
без решение на спора за името, Шулц смята, че не може
да дава надежди.
“Аз имах голяма надежда, че Македония може да бъде
отличен пример за мултиетническо общество, с конститу-
ция, която се основава за взаимно уважаване на различ-
ните етнически групи и с политическа система, която
намалява различията и дава възможност за общи цели.
Това е духът на договора от Охрид. Все пък ангажиментът
на двете етнически общности е намален, а проблемът с
името остава нерешен, и затова не мога да дам надежда.
Ситуацията е открита и нерешена. Така е и със Сърбия за
Косово, или с Босна. С приемането на Хърватия следваща-
та година абсолютно е невъзможно да им кажем НЕ на
останалите бивши югославски държави, исторически е
невъзможно да им откажем”, изтъкнал Шулц.

Хага оправда
и Харадинай

еждународният трибунал в
Хага оправда бившия косов-
ски премиер Рамуш Харади-
най и двама негови помощни-
ци в повторното дело срещу

M

Бившият косовски премиер беше обявен
за невинен и на първа инстанция по
обвиненията за престъпления по време
на войната за независимост

предявеното му обвинение поради
липса на доказателства. Прокуратура-
та на трибунала обжалва присъдата, а
през юни 2010 г. Апелативната камара
частично я отмени. Съдиите подчерта-
ха, че първоначалният съдебен про-
цес е бил съпроводен от сплашване на
свидетели.

През август 2011 г. в трибунала в
Хага започна повторен съдебен про-
цес по 6 от 37 точки на предишното
обвинение. По време на процеса бяха
изслушани 12 свидетели, а показания-
та на още 44 свидетели бяха предста-
вени в писмен вид. По думите на про-
курора Пол Роджърс по време на по-
вторния процес е било доказано, че
обвиняемите са били участници в
съвместно престъпно начинание, цел
на което е било жестокото унищожа-
ване на всички противници на АОК,

представени като колаборационисти и
шпиони. Етнически сърби и албанци,
за които имало съмнения, че сътруд-
ничат със сърбите, били измъчвани и
убивани в затворнически лагери. На-
мерени бяха общо 39 тела.

Това е първият случай на повторно
разглеждане на дело в историята на
трибунала на ООН в Хага, наредено
след като апелативните съдии опреде-
лиха оправдаването на Харадинай
през 2008 г. като “съдебна грешка”
заради сплашване на свидетели на об-
винението, отбелязва АП.

Съветникът на лидера на Алианса
за бъдеще на Косово и член на ръко-
водството на партията Бесник Тахири
приветства решението на Трибунала
за военни престъпления в Хага за
освобождаване на бившия командир на
Армията за освобождение на Косово
(АОК) Рамуш Харадинай, предаде еле-
ктронното издание на сръбския вест-
ник “Блиц”. По думите на Тахири няко-
гашният премиер на Косово и лидер
на партията ще се върне в политиката.
“За нас това е важно историческо ре-
шение”, заявил Тахири.

тях по обвинения в убийства и мъчения
по време на войната през 90-те годи-
ни на миналия век за независимост от
Белград, предаде АФП.

Харадинай, който е бил командир в
Армията за освобождение на Косово
(АОК), бе обвинен във военни
престъпления срещу сърби и лица от
неалбански произход по време на вой-
ната за независимост на Косово през
1998-1999 година. По същото дело
бяха обвинени и неговите сътрудници
Идриз Балай и Лахи Брахимай.

През април 2008 г. Харадинай бе
оправдан напълно от съдиите на три-
бунала в Хага по всички 37 точки от

Нант стана
Европейска
зелена столица

На състояла се в Брюксел це-
ремония град Нант - шестият
по големина град във Франция,
беше провъзгласен за “Европей-
ска зелена столица” за 2013 г. и
пое щафетата от испанския
град Витория-Гастеис. Всеки
жител на Нант живее на разсто-
яние не повече от 300 метра от
зелени площи, на всеки жител се
падат 57 кв. м зелени площи, в
града се наброяват 100 000
дървета.

„Амнести” критикува
Париж

Френската държава трябва
да прекрати принудителното из-
селване на роми от построени-
те от тях лагери на територи-
ята на Франция. Към това при-
зова организацията “Амнести
интернешънъл”, която посочи, че
тази практика продължава “с
тревожни темпове”.

САЩ изгониха BP

Американската агенция за
защита на околната среда (EPA)
забрани на британския петро-
лен гигант “Бритиш петролеум”
(BP) да сключва договори за раз-
работване на петролни и газови
находища на американска тери-
тория.

Асандж е болен

Основателят на “Уикилийкс”
Джулиан Асандж, който се укри-
ва в посолството на Еквадор в
Лондон от пет месеца, страда
от заболяване на белите дробо-
ве, което има риск да се влоши.
Това обяви еквадорската посла-
ничка Ана Aлбан.

Бомба уби
10 афганистанци

10 цивилни граждани са заги-
нали, след като крайпътна бомба
взриви микробус в Афганистан.
Сред загиналите има жени и
деца. Други осем души са ранени
вследствие на взрива, станал в
южната част на страната.

Властите в Южна Корея спряха
обратното броене до ключовото

изстрелване на ракетата, която
трябваше да разположи сателит в

орбитата на Земята и да обяви
влизането на Сеул в елитния световен
космически клуб. Обратното броене бе
спряно едва 17 минути преди началото

на изстрелването
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Светлините на главната коледна елха на Америка бяха запалени на
Рокфелер плаза в центъра на Ню Йорк

енаторът на щата Мичиган Рик
Джонс е предложил Детройт да
бъде разформирован заради
окаяното му финансово състоя-

урция разреши на момичетата да
носят забрадки в училищата,
предлагащи религиозно образо-
вание. Решението предизвика

Светът няма да
свърши на 21 декем-
ври 2012 г., увери
американската косми-
ческа агенция НАСА.
“Противно на ширещи-
те се твърдения, 21
декември 2012 г. няма
да бъде краят на
света. Твърденията, че
скоро ще настъпи
краят на нашата
планета, не се подкре-
пят с никакви научни
доказателства”, посоч-
ват учените от НАСА.
Според тях на 21
декември 2012 г. няма
да свърши светът, а
ще настъпи поредното
зимно слънцестоене.
Така те опровергават
версиите, че краят на
света ще настъпи тази
година. Според една
от тези версии мисте-
риозна планета на име
Нибиру ще се сблъска
с нашата. Първоначал-
но се очакваше тази
катастрофа да настъпи
през май 2003 г., но
след като това не се
случи, се появи нова
версия за края на
света на 21 декември
2012 г.
Агенцията допълва, че
след 21 декември в
календара на маите
започва нов цикъл,
точно както на 1
януари 2013 г. започва
новата година.

Най-малко 200 души бяха ранени при сблъсъци
между полицията и протестиращите по улиците на
градчето Силиана, съобщават световни медии. При-
чината за протестите е масовата безработица и труд-
ната икономическа ситуация в страната. За да
разпръснат недоволната тълпа, полицейските служи-
тели бяха принудени да използват газ и гумени кур-
шуми.

Това бе вторият пореден ден, когато по улиците
на града се изсипаха хиляди демонстранти, недовол-
ни от икономическото положение на района, нами-
ращ се на границата на пустинята Сахара. Според
тях местните власти не правят нищо, за да се подо-
брят условията за живот.

Междувременно от управляващата партия бяха
категорични, че ако трябва, ще изпратят и танкове,
за да възстановят реда.

Късно вечерта в сря-
да е било извършено на-
падение над дипломати-
ческото представителство
на Иран в Берлин. Около
30 неустановени засега
нападатели са проникна-

Обилен снеговалеж затрупа руската столица
Москва в нощта на 28 и 29 ноември. Вчера заради
лошото време много от полетите на летищата в рус-
ката столица бяха извършени с голямо закъснение.
Според прогнозите на синоптиците валежите ще
продължат през идните дни.

Очаква се снеговалежът да бъде съпроводен със
спад на температурата на въздуха и вятър със ско-
рост между 9 и 12 метра в секунда.

НАСА ни
успокоява

T

Турция разреши забрадките
в религиозните училища

критики от страна на секуларистите, ко-
ито смятат, че това е поредно доказа-
телство за налагането на ислямски
дневен ред от правителството, пише в.
“Айриш таймс”.

Сферата на образованието е едно
от основните бойни полета между ре-
лигиозните консерватори, които форми-
рат основата на подкрепата за Парти-
ята на справедливостта и развитието
на премиера Реджеп Ердоган, и свет-
ските опоненти, които обвиняват ми-
нистър-председателя в постепенно на-
лагане на ислямистки ценности.

Съгласно последните правила уче-
ничките в обикновените училища също
ще могат да носят забрадки по време
на уроците по Коран.

Съгласно новия правилник, чието
прилагане ще започне през учебна-
та 2013-2014 г., от турските ученици
вече няма да се изисква да носят
специална униформа. Те ще могат да
носят всекидневно облекло, като ще
трябва да се съобразяват с някои ог-
раничения. Забранява се носенето
на прозрачни дрехи или много при-
лепнали към тялото дрехи, на дрехи
без ръкави или такива с политически
символи или надписи. Ученичките
няма да могат да носят къси поли и
да си слагат грим.

Снежна буря
връхлетя Москва

Нападнаха посолството
на Иран в Берлин

ли на територията на
представителството, като
са скъсали държавните
знамена и са хвърляли по
сградата флакони с боя.

Задържани са десети-
на от нападателите.

Танкове ще се бият с
демонстранти в Тунис

Детройт
пред
фалит

Снимка БГНЕС

ССССССС

Щатски сенатор предлага
разформироването на града като спасение
от надвисналата финансова криза

ние. Това съобщи CBS Local. Според
Джонс градът би могъл да бъде разде-
лен между другите населени места в
окръг Уейн, след като Детройт обяви
банкрут. Според Джонс това е едно от
възможните решения за спасяването на
града. Според някои от републикански-
те щати градът трябва да обяви своя
фалит. Ако се стигне до федерален бан-
крут, всички работещи ще пострадат,
градът също и “лешоядите” ще дойдат
и ще отнесат съкровищата на Детройт,
твърди Джонс.

От няколко години Детройт е в
състояние на финасова криза, но през
тази година ситуацията се влоши и е
възможно в средата на декември
градът да остане без никакви пари. До
края на годината Детройт планира да
привлече 30 млн. долара от продажба
на облигации, но и тези средства едва
ли ще подобрят състоянието му.

В интервю за детройтска радиостан-

ция губернатор Рик Снайдър заяви, че
не изключва подобно развитие на про-
блема. Детройт трябва да разреши сво-
ите проблеми, но се нуждае от помощ
и ние, вярвам, сме благонадеждни
партньори в предлагането на различни
идеи и мнения. Окуражавам управата
на Детройт да работи здраво за по-
доброто ни сътрудничество, подчерта
Снайдър.

Политическият консултант Скип
Монго твърди, че разрешаването на фи-
скалната криза в Детройт ще дойде
чрез нови попълнения в градския съвет
и кметството. Вървим напред и започ-
нахме да търсим нови лидери, не иска-
ме да допускаме стари грешки, подчер-
та Монго. Той вярва, че кметът на Де-
тройт Дейв Бинг не е добър избор и
няма никакъв шанс, ако реши да се
кандидатира отново за изборите.

Междувременно администрацията
на Бинг продължава да се бори с чле-
новете на съвета относно плана за
реформи на града, пояснява Детройт
нюз. Бинг твърди, че отхвърлянето от
страна на съвета миналата седмица на
договор с адвокатсктата фирма Милър
Канфийлд ще има пагубни последствия
- градът няма да успее да получи в
запланувания срок първата част от спа-
сителния заем - 10 млн. долара. Бинг
определи това като голяма пречка за
фискалното възстановяване на Детройт,
допълвайки, че в началото на годината
работещите ще трябва да бъдат пусна-
ти в неплатен отпуск, тъй като няма да
има никакви пари в хазната на Дет-
ройт. Както бе оповестено през април,
дългът на Детройт по дългосрочните
облигации превишава 12 млрд. долара.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

10 ПЕТЪК 30 НОЕМВРИ 2012

Свят

Свързване на отмяната на поправката
“Джаксън-Ваник” с така наречения “Актът
Магнитски” е голяма грешка на американски
законодатели и ще произведе “симетрична и
асиметрична” реакция от Москва. Това заяви
премиерът на Русия Дмитрий Медведев в ин-
тервю за всекидневника “Комерсант”, съоб-
щи РИА “Новости”.

“Приветстваме това, че американският Кон-
грес най-накрая премахна поправката
“Джаксън-Ваник”, която е реликва от миналото.
Но ние (Русия) абсолютно не одобряваме фак-
та, че се свързва с проектозакон”, изтъкна той.

По-рано този месец американската Кама-
ра на представителите гласува законопроект
едновременно с отмяната на поправката, ко-
ято ограничава търговските отношения с Ру-
сия от 1974 година. Новият законопроект -
“Актът Магнитски” - има за цел да санкциони-
ра руски официални лица, които нарушават
човешките права.

“Това е напълно неприемливо за една
страна да нарежда на друга страна. Това е
голяма грешка на американските законода-
тели, също така на цялата американска ос-
нова”, подчерта Медведев.

По думите му във всеки случай при такова
ново законодателство резултатът ще бъде
“симетрична и асиметрична реакция от на-
шата страна”.

Очаква се Сенатът да одобри своята вер-
сия на законопроекта, преди да я изпрати на
президента Обама за подписване. Обама е
против връзката на “Актът Магнитски” с нор-
мализирането на търговските отношения с
Русия, но се очаква да подпише документа.

“Актът Магнитски” е свързан със смъртта на
37-годишния руски адвокат Сергей Магнитски,
който почина след малтретиране в следстве-
ния арест в Москва през 2009 година.

Ботсвана, една от водещите сафари дес-
тинации в Африка, съобщи, че забранява
търговския лов на диви животни заради на-
маляването на животинските популации. Пра-
вителството е взело решение да “забрани за
неопределен срок търговския лов на диви жи-
вотни в публични или контролирани ловни
райони”, считано от 1 януари 2014 година,
съобщи Министерството на околната среда в
свое изявление.

Правителството на богатата на диаманти
страна заяви, че убиването на диви животни за
удоволствие вече не може да бъде разглежда-
но като съвместимо с ангажимента на нацията
да опазва и съхранява местната фауна.

Ирина ФУРСОВА

До 53 минути средно
срещу предишните три
часа намаля времето за
оформяне на един ТИР на
автомобилните пунктове
за пропускане в Митни-

ТИР на повикване
На границата се въвежда електронна опашка

ческия съюз след
въвъждането на задължи-
телното предварително
информиране (ПИ) на
митницата за пресичащи-
те границата стоки и
транспортни средства. Ще
припомним, че задължи-

телното ПИ влезе в сила
на 17 юни тази година, а
няколко години преди
това то действаше за ав-
топревозвачите на добро-
волни начала. Информа-
цията превозвачът може
да изпрати директно на
електронния портал на
Федералната митническа
служба на Русия (ФТС)
или да се възползва от ус-

лугите на посредник, кой-
то също е подключен към
митническия сървър. Това
обаче трябва да стане
най-малко 2 часа преди
пристигането на камиона
на границата. След вре-
ме ПИ ще стане задължи-
телно и за другите видо-
ве транспорт и втори, най-
вероятно, ще е желе-
зопътният.

Както съобщи начал-
никът на Главното управ-
ление по организация на
митническото оформяне
и митническия контрол
във ФТС Владимир Ивин,
това нововъведение е
позволило чувствително
да се увеличи пропуска-
телната способност на
граничните митнически
пунктове. Ако през 2011
г. в денонощие граница-
та са успявали да пресе-
кат 3300 товарни автомо-
била, то сега те са вече
4700. ТИР, който кара
стока от един вид, при
липса на признаци за
риск и при условие, че
предостави ПИ в пълен
обем, може да напусне
пункта само след поло-
вин час. С други думи, до
голяма степен опашките
на границата вече са
изчезнали. Но не на-

всякъде. На многостран-
ния автомобилен пункт
Б у р а ч к и - Т е р е х о в о
(Псковска област на РФ-
Латвия) има задръства-
ния от страна на Прибал-
тика заради реконструк-
ция на инфраструктурата.

Освен това експерти-
те пресметнаха, че 80%
от задръстванията на
пропускателните пункто-
ве са предизвикани не от
лошата работа на митни-
ците, а от неравномер-
ността на идването на
транспорта. Съвременни-
те фериботи позволяват
на борда да се качат до
3 км (ако се построени в
една линия) товарни
транспортни средства. И
ето че слизат на брега в
Хелзинки същите тези “3
км” и хайде всички вку-
пом към границата с Ру-
сия...

Всъщност ние вече
сме свикнали, че мнени-
ето на бизнеса за митни-
ческите нововъведения
може тотално да се раз-
личава от гледната точ-
ка на ФТС. Автопревоз-
вачите обаче в случая са
напълно “за”. “Това е
един от най-резултатни-
те механизми за намаля-
ване на опашките по гра-

ниците - смята ръководи-
телят на групата на мит-
ническите системи Евге-
ний Иванов. - Не случай-
но той отдавна работи в
страните от Евросъюза”.

Представители на ес-
тонските брокери пък
посъветваха колегите си
от Митническия съюз да
въведат “електронна
опашка”, за да ускорят
пресичането на граница-
та. В Естония тя работи
от август миналата годи-
на и през нея са минали
600 хиляди автомобила.
Ако си запазите ред
предварително, 70% от
колите пресичат грани-
цата в точно установено-
то време. А това е иконо-
мия от 150 евро за всеки
камион. При нас подобно
нещо засега действа
само на станция Автово,
която обслужва Санкт-
Петербургското морско
пристанище. Специалис-
тите от Росграница, кои-
то отговарят за оборуд-
ването и развитието на
пропускателните пункто-
ве, възнамеряват да обо-
рудват логистично всич-
ки популярни пунктове и
да организират пресича-
нето на границата чрез
повикване.

Ботсвана забранява
лова на диви животни

Американските
законодатели
ядосаха Медведев

Когато е останала
само надеждата
Когато е останала
само надеждата
Когато е останала
само надеждата
Когато е останала
само надеждата
Когато е останала
само надеждата

ъ л г а р о -
гръцко се-
м е й с т в о
живее от
месеци на

“Спалнята” на сина Никола

Б

Българо-гръцко
семейство живее на
летището в Мюнхен

летището в герман-
ския град Мюнхен,
пише германският в.
“Зюддойче цайтунг”.
Тричленното семей-
ство се състои от
гърка Атанасиос,
българката Албена и
нейния син Никола.
Албена и Атанасиос
са дошли преди бли-
зо половин година
на летището в Мюн-
хен с надеждата за
по-добър живот, жи-
лище и работа. Пре-
ди пет седмици в
Германия е пристиг-
нал и Никола, тъй
като баба му в Бълга-
рия повече не е мо-
жела да се грижи за
него.

Тримата спят на
седалките, на които
пътниците чакат, пре-
ди да се чекират за
полета.

“Всичко е по-добро
от това да се върнем
обратно. В родните ни
страни нямаме абсо-
лютно никакъв шанс”,
казва Атанасиос.

Преди години си-
туацията за него е
била съвсем различ-
на. Гъркът е работел
като диджей в заве-
дение на известен
радиоводещ в Солун
и е открил собствен
клуб. Но кризата в
Гърция го принужда-
ва да продаде клуба
и да започне работа
като продавач на
плодове. От близо пет
години се познава с
Албена, която от
България е отишла да
работи в Солун. Сега
двамата търсят щасти-
ето си в Германия.

Когато вече няма никакви пари, което се случва често,
Албена се принуждава да търси храна по кофите за боклук
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Интервю

В България има 92 компании
с украински капитал
В България има 92 компании
с украински капитал
В България има 92 компании
с украински капитал
В България има 92 компании
с украински капитал
Много граждани ще гласуват
на референдума

Мария Мусорлиева:

Интервю на
Светла ВАСИЛЕВА

Не се заблуждавайте, „злоупотребата” с гласовете
става не пред урните, казва зам.- председателят на ЦИК

‘
‘Ðàáîòèëà ñúì çà èçáîðè
â íÿêîëêî äúðæàâè
è òðîìàâîñòòà íà íàøàòà
êîìèñèÿ ìå ïîáúðêâà

МАРИЯ МУСОРЛИЕВА е адвокат, медиатор и режисьор,
възпитаник на Немската езикова гимназия от времето
когато същата носи името на Карл Либкнехт. Завършва
право в Юридическия факултет и едновременно с него
културология в Историческия факултет на СУ “Св. Кл.
Охридски”. На 33 г. специализира режисура в НАТФИЗ
“Кръстьо Сарафов”. Била е главен секретар на Българска-
та лига за правата на човека към ООН и Съвета на Евро-
па. Втори мандат е член на Висшия дисциплинарен съд
към Висшия адвокатски съвет. От 2000 г. до момнта е
изпълнителен директор на правен институт за обучение и
медиация, а също и член на УС на дружество на немско-
говорящите адвокати. Заместник-председател на Централ-
ната избирателна комисия от квотата на ПП “Атака”.

* Интервюто е дадено
в лично качество и не
ангажира ЦИК

 Госпожо Мусорлиева,
предстои първият национа-
лен референдум. Как се чув-
ствате като част от коми-
сията, която го организира?

- Като гражданин в нача-
лото се радвах, че съм част от
комисията, която следва да го
организира, и то най-вече за-
ради първоначалното радост-
но очакване на хората, че така
или иначе всеки референдум
ни приближава към демокра-
тичните практики на най-ста-
рите демокрации в света. Про-
блемите на закона, обаче,
невъзможните срокове, недо-
бре уреденият статут на сама-
та комисия ме карат да се чув-
ствам мъчително, защото граж-
даните не знаят, че членовете
на комисията организираме
непрекъснато частични и ме-
стни избори, получаваме пре-
писки от цялата страна за за-
седания на ОИК-овете, за про-
мяна на статута на общински
съветници, кметове, депутати с
различни искания до нас, ор-
ганизираме местни референ-
думи, а дори нямаме постоя-
нен статут - т.е. ние трябва да
съчетаваме непрекъснато
задълженията си като съдии,
адвокати и др. с членове на
ЦИК. Никой не знае, напри-
мер, че редовно заседанията
на комисията продължават до
22.00 часа и в събота, и в не-
деля, а все пак всеки има лю-
бими хора, семейства - не го
казвам като оплакване, а наи-
стина ме дразни, че не-
прекъснато сме товарени фак-
тически с негативите на лошо-
то законодателство.

 Как мислите, ще оти-
дат ли много граждани до
урните? Имате ли лична про-
гноза в този аспект?

- Аз лично винаги съм оп-
тимист. Смятам, че много граж-
дани ще отидат да гласуват и
ще ви кажа защо: колкото и
препятствия да се поставят
пред свободната воля по
принцип, толкова повече това
консолидира... Това е моето
мнение. А и интелигентният
българин е наясно, че това е
все пак крачка напред в раз-
витието на България, за всич-
ки. Моделите ще се
усъвършенстват, няма закон
или практика в света да е про-
работила отведнъж.

 Очаквате ли да има
нарушения и от какъв харак-
тер?

- Затова работим в ЦИК -
да няма нарушения.

 ЦИК беше критикува-
на от ОССЕ за изборите през
2011 г., че е непрозрачна и
неефективна. Промени ли се
нещо и какво? Защото
отвън погледнато, няма про-
мяна.

- Много неща се промени-
ха. Първо започнахме да кач-
ваме всички свои протоколи
на страницата на ЦИК. Очаква
се непрекъснато онлайн
излъчване на заседанията на
ЦИК, след като парламентът
гласува внесените промени в
Избирателния кодекс (ИК), във
всеки случай аз лично винаги
съм приветствала видеозасне-
мането на работата ни и не
съм съгласна с “тайнството” в
ЦИК. Аз съм работила за избо-
ри в няколко държави, считам
се за отворен тип човек и тро-
мавостта на нашата комисия
(която е заложена като брой-

ка членове в закона само и
само управляващите да могат
да я доминират - лично мне-
ние) просто ме побърква. Ако
знаете с колко много неща не
съм съгласна: освен че съм
адвокат-юрист, имам завърше-
ни културология и кинорежи-
сура, имам награди на между-
народни кинофестивали за
документално кино и то във
връзка със защита правата на
човека. И тук, в комисията,
трябва да се съгласявам с един
изключително остарял тип “ко-
муникация”, с несъществуващи-
те никъде по света като форма
“говорители”, без предвидена
възможност в закона за пре-
сцентър, без възможност за
свободно говорене.

 Гледах подстраница
“Референдум” на сайта на
ЦИК и не открих стенограми
от заседанията. Качена е
само тази от 1 ноември, а
междувременно са взети мно-
жество решения, чиито мо-
тиви остават неясни. Защо
е отново тази тайнстве-
ност? Има ли нещо за крие-
не?

- Ами сега, например, се
качва протоколът от 5 ноем-
ври. Технологията е такава:
Стенографът предава протоко-
ла в рамките на един-два дена.
Съжалявам и стенографките,
защото самата ЦИК се ръко-
води зле и често се превръща
в говорилня по излагане на
тези и становища заради мно-
жеството слабости в ИК и в
Закона за прякото участие, та
стенографките имат за “разко-
диране” страшно много стра-
ници. Хубаво, че разполагаме
с най-добрите специалистки-
стенографки в републиката.
След това протоколите се кач-
ват в нашата вътрешна мрежа,
за да могат колегите да ги
видят и да възразят, в случай
че считат, че нещо е некорект-
но записано или го няма. Под-
писва се и се качва. Все пак и
затова е необходимо техноло-
гично време.

 Българите, които жи-
веят в чужбина, очакват
информация за разяснител-
ната кампания. Кога такава

ще се появи? Освен това се
вълнуват от излишни услож-
нения, свързани с формата на
декларациите, изпращани по
електронна поща, който
трябва да е в PDF формат,
при положение че повечето
скенери изкаравт JPEG фай-
лове.

- По хронограма първите
клипове ще излязат на 11 и 14
декември. Всичко е наред -
съобразяваме сроковете спо-
ред закона. Знаете, че за всич-
ко неуредено в Закон за пря-
кото участие параграф 2 пре-
праща към ИК. Освен PDF се
приеха и други формати - беше
грандиозен спор. Аз лично
исках и JPEG.

 Има ли намеса или опи-
ти за намеса на политически

субекти в работата на ко-
мисията?

- Явна намеса в работата
на ЦИК няма, но ние виждаме
всичко. Винаги съм казвала -
мисля, че само аз и още двама
колеги сме независими тук.
Първо, защото на мен предло-
жилият ме на консултациите
при президента (ЦИК се на-
значава с Указ на президента
за срок от 5 години след кон-
султации с всички политичес-
ки сили) г-н Волен Сидеров
никога не ми е нареждал или
оказвал въздействие по теле-
фона и второ, защото и двама-
та сме достатъчно интелигент-
ни, когато се виждаме да раз-
говаряме и да обсъждаме не-
щата. Аз лично много го ува-
жавам - мисля, че той е и един
от най-грамотните и знаещите
в този парламент. Не е
отстъпвал от каузата си “Да си
върнем България”. Въобще,
мен ако ме питате - все го
нападат за това, че е мъж и
голям българин! Ха кажете, че
няма заговор срещу България,
в който се опитват да ни вкар-
ват всички!

 Гражданите нямат
свои представители в коми-
сията, тогава какво гаран-
тира, че правата ни на гла-
соподаватели са защитени,
още повече че комисията
продължава да работи “на
тъмно”.

- Не се заблуждавайте, че
“злоупотребата” с гласовете
става пред урните. Там всичко
е наред. Тук можем да напи-
шем роман и той ще даде поне
още 13 серии за “Под прикри-
тие”. Не мисля и че формулата
е “граждани в комисията” -
доста тежка е законодателна-
та материя във връзка с избор-
ното право. Нещата, според
мен, следва да са по-радикал-
ни. България се задушава от
лошо управление от повече от
25 години и това е самата ис-
тина. Не се припознават “сво-
ите хора” от политическия
елит. Лошото управление е
нарушеното право на бълга-
рите. Пак повтарям през всич-
ките 25 години. Мен, ако ме
питате, бих поканила личнос-

ти от всички политически сили
само и единствено в името на
България и децата ни в една
единна политическа форма-
ция. Скоро четох една книга
на Кисинджър. Той казва, че
това, което ще маркира столе-
тието, според него, не е нито
тероризмът, нито темата за
края на света, а три основни
промени: първата е глобално-
то политическо събуждане. За
първи път цялото човечество е
политически активно. Втората
- изместването на центъра на
глобалните сили от Атланти-
ческия свят към Далечния из-
ток. Третата - глобалните про-
мени на климата и околната
среда като следствие от “вар-
варството” на човечеството.
Смятам, че това са и промени-

те за България.
Активността на групите от

фейсбук, борбата против до-
бива на шистови газ, унищо-
жаването на Иракли, Рила,
мераците за Витоша, аноним-
ните. Всичко това си е поли-
тическо пробуждане. Новите
вибрации най-вероятно ще
пометат срастването на поли-
тическата власт с капитала,
защото Човеците се раждаме
равни и всички сме на тази
планета Земя и засега тя е
една за всички! Не откривам
Америка, но тези неща вече
имат ново звучене и то про-
сто кънти навсякъде по света.
И не може който и да е клан
или телевизия на олигарх да
ми налагат мнението, че те-
роризмът ще определя моя
живот, когато аз искам той да
се определя от разбирателст-
вото ми с хората навсякъде по
света. Младите, гледам по
децата си, се разбират на-
всякъде по света на един раз-
личен език, имат си термино-
логия, а често тя е просто
усмивки и потупване по рамо-
то. Прекрасни деца. Няма мно-
го думи, даже в нета съчета-
ват срички и от три такива
правят изреченията, скъсяват
веднага разстоянията. Бог да
пази нас и децата ни!

 Какво предстои като
стъпки пред ЦИК по органи-
зирането на референдума?

- Заседавахме в неделя
(25.11.2012) и в понеделник
(26.11.2012) до 20.30, защо-
то никъде почти нямаше
съгласие за назначаване на
РИК-ове в страната за Рефе-
рендума. Навсякъде назна-
чавахме РИК-ове. Взеха се
множество безпринципни
решения, наистина, и то
само защото няма критерии
в закона. Различни групи в
ЦИК се опитваха да прокар-
ват различни критерии, но
ние нито сме законодатели,

нито сме тълкуватели. Ние
трябва да прилагаме закона
такъв, какъвто е. И аз съм
възмутена от много от реше-
нията. Едва се въздържах да
не започна да удрям като
Хрушчов с обувката по маса-
та, но още не съм станала с
ранга на Хрушчов, за да си
го позволя.

 Политиците се изгав-
риха с българите, подменяй-
ки въпроса на референдума.
Как оценявате този акт
като гражданин?

- Като гражданка мисля
като вас. Мисля, обаче, че га-
врата с българския народ е
перманентна, задълбочена,
методична и устойчива. Тя
(гаврата) стигна дотам да
умират новородени бебета и
родилки заради клинични
пътеки, децата ни да са из-
гонени в чужбина. Гаврата
разчита на това, че ние няма
да излезем и да не се при-
берем от улиците като съсе-
дите - гърци, разчита на не-
знанието на закона и негра-
мотността ни. Гаврата разчи-
та, че ако България имаше
гений - той щеше да е геният
на завистта, а не на обеди-
нението и на силата. Аз, оба-
че, не съм се отказала да
вЯрвам, че ние носим кръвта
на онзи мъдър старец с пе-
тимата си сина, чиито гроб
сега е на територията на
чужда държава и е Великият
Владетел на Велика Бълга-
рия, който, чупейки съчките,
е показал на синовете си, че
“Обединението прави сила-
та”, но не на думи или като
мъртъв надпис над една кра-
сива сграда, а като ДЕЙСТ-
ВИТЕЛНА БЪЛГАРИЯ
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Де го чукаш, де се пука

МАЯ
ЙОВАНОВСКА

АИДА
ОВАНЕС

Ало, алоооо...

Престъпление
без наказание

ИНА
МИХАЙЛОВА

ДЕН НА ДВИЖЕНИЕТО „ГРАДОВЕ НА
ЖИВОТА”.

Д в и ж е н и е т о
възниква през
2000 г. в Тоскана (Италия). През с.г. 30 ноември
е обявен за празник - това е денят, в който през
1786 г. Великият херцог на областта Леополд II,
по-късно император на Свещената Римска импе-
рия, отменя смъртното наказание. За период от
няколко години движението нараства и вече
включва 37 столици и общо 573 големи и по-
малки градове от целия свят, които са против
смъртното наказание. Най-активни са Рим, Брюк-
сел, Мадрид, Отава, Мексико сити, Берлин, Бар-
селона, Флоренция, Венеция, Буенос Айрес,
Остин, Далас, Антверпен, Виена, Неапол, Париж,
Копенхаген, Стокхолм, Богота, Сантяго и др.

1508 - РАЖДА СЕ АНДРЕА ПАЛАДИО, ИТА-
ЛИАНСКИ АРХИТЕКТ (УМИРА 1580 Г.). Най-

значителният ренесансов
архитект в Северна Италия,
смятан от мнозина за тво-
реца, оказал най-силно вли-
яние върху класическата
архитектура след Ренесан-
са. Негов образец е рим-
ската античност, но влага в
своите сгради творческия
си дух и своенравност. Все-
ки негов проект е един
малък свят сам за себе си.
Единственият от ренесансо-
вите архитекти, дал името си на стил, запазил се
до края на ХIХ в. - паладианството.

1603 - УМИРА УИЛЯМ ГИЛБЪРТ, АНГЛИЙ-
СКИ ФИЗИК (Р. 1544 Г.).

Известен с едни от първите
изследвания на магнетиз-
ма и електричеството.
Въвежда и самия термин
електричество. Стига до
извода, че Земята е магне-
тична и че това е причината
компасите да сочат на се-
вер (дотогава има предпо-
ложения, че те сочат към
полярната звезда или към
голям магнитен остров на Северния полюс).

1900 - УМИРА ОСКАР УАЙЛД, ИРЛАНДСКИ
И БРИТАНСКИ

ДРАМАТУРГ (Р. 1854
Г.). Слава на моде-
рен писател с ориги-
нален талант му носи
романът “Портретът
на Дориан Грей”. Ав-
тор е на девет коме-
дийни пиеси, разкази, афоризми и анекдоти.
Умира на 46 г. от менингит, забравен от всички
и беден като просяк.

1957 - УМИРА БЕНИАМИНО ДЖИЛИ, ИТА-
ЛИАНСКИ ОПЕРЕН ПЕ-
ВЕЦ (Р. 1890 Г.). Смятан

за един от най-великите те-
нори. През своята кариера,
продължила рекордните 41
години без прекъсване, пее
в 2249 оперни спектакъла,
изпълнявайки 62 различни
роли, оставя около 400 из-
вестни днес звукозаписа,
участва в около 20 игрални
и документални филма. Из-
нася около 1000 благотво-
рителни концерта. Фауст от “Мефистофел” на
Ариго Бойто е негова емблематична роля.

1979 - ИЗЛИЗА АЛБУМЪТ „СТЕНАТА” (THE
WALL) НА „ПИНК ФЛОЙД”. Остава в

списъка на най-прода-
ваните албуми цели
14 години. Текстът на
The Wall е написан от
Роджър Уотърс и до-
нася световна слава
на групата. Невероят-
ният успех на песен-
та ги провокира за
още един хит -
Another Brick in the
Wall (“Още една тух-
ла в стената”). Ре-
френът на песента
става символ на бун-
та на няколко поколе-
ния: “We donТt need
no education, we donТt need no thought control”
(“Не се нуждаем от никакво образование, не
се нуждаем от никакъв контрол на мислене-
то”). През 1982 г. “Стената” вдъхновява Алън
Паркър (режисьор) да направи и филм, чийто
сценарист е Роджър Уотърс. Във филма уча-
ства основателят на групата Бумтаун Ретс,
главната роля се изпълнява от Боб Гелдоф,
а анимацията е дело на забележителния бри-
тански карикатурист Джералд Скарф.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Започвам да пиша
следващите редове със
смесени чувства и с по-
разбъркан мозък. Защото
най-голямо недоумение и
удивление в главите чо-
вешки комай предизвик-
ват абсурдите. Те поняко-
га са толкова неразбира-
еми, че не знаеш сам ли
да се “гръмнеш”, или да
идеш да “гръмнеш” винов-
ника? Ако такъв въобще
е възможно да се намери
в тая мътна държава.

Да наречем поредния
абсурд юридически. Ако,
разбира се, бъде приет
от народните избраници.
Но за какво иде реч?
Всъщност става въпрос за
нещо, иначе изключител-
но сериозно, което зася-
га живота и здравето на
всички ни - недомислица-
та (или може би не) в
Закона за фуражите, за-
ради която се допус-
ка възможност върху ети-
кетите им да няма инфор-
мация, че съдържат
твърде опасните ГМО-
съставки. И защото по-

търпевши отвсякъде ско-
чиха срещу тази удобна
вратичка, през която без-
препятствено мутантите
ще стигат под една или
друга форма до чинията
на всеки, веднага се на-
мери умно предложение
как тази кривина да бъде
изправена.

Ето оттук следва аб-
сурдът и той е, че имало
идея от парламентарна-
та земеделска комисия
нещата да бъдат оправе-
ни, но не в закона, чрез
който е забъркана каша-
та, а с промяната в пре-

ходните и заключителни-
те разпоредби в закона
за... рибарството и аква-
културите. Де го чукаш,
де се пука!

Макар абсурди в пра-
вото да има бол, подобен
се натрапва за втори път
само в последния месец.
С хитър трик в парламен-
та гербаджиите направи-
ха опит да прокарат ста-
налата скандална такса
за достъп на ВЕИ произ-
водителите до електро-
преносната мрежа чрез
промени в закона за...
оръжието.

И без да съм юрист,
мога да си позволя да
кажа, че това е едно бе-
зумие и издава пълно
юридическо невежество.
Ама какъвто премиерът,
такъв и парламентът. От
днес например започва
зимният сън на мечките,
може да регламентират
това в закона за балета.
Пък току-виж мнозинство-
то в Народното събрание
приеме култа към Бори-
сов за официална рели-
гия в държавата. С про-
мени в закона за водо-
снабдяването например.

В последните три го-
дини някак неусетно се
научихме на учтивост. И
агентите са хора, нали?
“Звучете жизнерадостно,
записват ви!”, “Имате три
пропуснати подслушва-
ния”, “МВР - това е твоят
глас” и пр. Изреченията и
вицовете за сересетата
станаха култови. И ако
желанието на властта да

се рови в личните ни дан-
ни и да нарушава лично-
то ни пространство не
растеше лавинообразно,
а броят на използваните
СРС-та - стряскащ, може-
ше и да се посмеем. На-
пример на обяснението
преди дни на вътрешния
министър Цветан Цвета-
нов, че подслушването в
държавата е пренебре-
жимо малко - “слушали”
се едва 0,1 на сто от граж-
даните. Ти да видиш! Вче-
ра в анализ на същите
данни, които от МВР се
опитват да неглижират,
изскочи изводът, че у нас
исканията за достъп до
трафични данни и СРС-та
са повече от тези в... Ру-
сия. Ами сега?

“Милиционерщина,
какво се чудите”, споде-

ли блогър в интернет.
Нещо май ни убягва и
логиката в обясненията
на МВР-шефа, че ако
имахме адекватно право-
раздаване, нямаше да
прилагаме толкова СРС-
та. Цветанов като че ли
забравя, че съдебната и
изпълнителната власт са
обречени да работят за-
едно, а МВР извършва 90
на сто от разследвания-
та, които влизат в съда.
Някак му убягва и онази
невидима статистика, ко-
ято индексира броя на
използваните СРС-та.
Сметката е простичка.
Подслушват се има-няма
13 хиляди души, а покрай
тях - още най-малко сто
пъти по толкова, които им
се обаждат. Но кой ги
брои? А и някак се за-

мазват фактите за “успе-
ваемостта” на записите в
борбата с престъпността
и за хитрините, които
прилагат полицаите, при
част от исканията за
СРС-та. Заради некомпе-
тентност МВР разследва
предимно с подслушване
и следене, констатираха
депутатите още в среда-
та на годината.

Проблемът с правата
на човека, от една стра-
на, и ограничаването им
заради борбата с пре-
стъпността - от друга, има
едно решение. Нарича се
баланс. Не е наша рабо-
та да го търсим. Избира-
ме обаче управници, кои-
то обличаме с власт, за
да измислят как да стане.
Дали могат? Алооо... Ту-
ту-ту... (сигнал “заето”).

За накои неща е по-
добре да се случват късно,
отколкото... по-късно.

Най-сетне депутатите
признаха, че побоят над
български медицински
работник по време на
работа е престъпление.
Поне толкова, колкото и

над горския, полицая или
данъчния инспектор. От-
делен въпрос е, че не се е
чуло някой да е лежал в
затвора за нанасяне на
телесна повреда на данъ-
чен или горски. Все пак
вчерашният акт е поне
признание, че хората в
бели престилки не са при-
числени от управниците в
категорията на без-
гръбначните същества. Та
нали парламентарното
мнозинство прие, че е
престъпление посегател-
ството над гръбначни жи-
вотни и то трябва да се
наказва със затвор много
преди това за медицински-
те екипи.

Отношението на едно

общество към лекарите и
учителите е знак за него-
вата зрялост и цивилизова-
ност. В опит за унищожава-
не на интелигенцията уп-
равляващите доста се ста-
раха през последните 3
години да унижават родни-
те медици - ту ги мачкаха
финансово, ту ги обявяваха
за престъпници, ту ги лъга-
ха, че ще им вдигат запла-
тите. Обществото ни дори
бе свидетел на “крилата”
фраза, че “докторите ги
бият, защото закъсняват
линейките”. Не че нещо
направиха управляващите,
за да не закъсняват линей-
ките. Нещо повече: откро-
вено си признаха, че ре-
формата в “Спешна помощ”

остава за следващия ман-
дат... И не, че с приемането
на въпросния законопро-
ект показаха, че са осъзна-
ли какво всъщност дължат
на медицинското съсловие.
Защото пак единствено де-
путати от управляващата
партия не подкрепиха про-
ектозакона (стр. 5).

Въпросът е след про-
мените в закона колко
често заглавията в меди-
ите ще са в стила “Лекар
със счупени ребра след
побой” или “Мъж преби
медици за трети път” или
“Приеха в болница пре-
бит шофьор на линейка”
и доколко ще бъдат наи-
стина наказвани подоб-
ни деяния.
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На 23 октомври т.г. Европейската

комисия поиска от Съвета и Европей-
ския парламент да предприемат спеш-
ни мерки за преодоляването на недо-
стиг от 9 млрд. евро в бюджета на ЕС
за 2012 г.; без тези финансови средст-
ва редица програми за финансиране,
включително и водещата схема за об-
мен на студенти “Еразъм”, ще бъдат
застрашени.  В предложението на Ко-
мисията за коригиращ бюджет се по-
сочва, че дефицитът в бюджета по
Програмата за учене през целия живот
е в размер на 180 млн. евро, като 90
млн. евро са необходими за покриване
на поетите ангажименти във връзка със
студенти по “Еразъм”, както и че не
достигат 102 млн. евро за учените,
подкрепяни по дейностите “Мария
Кюри”. Съветът, Комисията и Европей-
ският парламент са в непрекъснат кон-
такт във връзка с недостига на финан-
сови средства, засягащ тези и някои
други програми, но все още не е по-
стигнато съгласие. За тази година Ев-
ропейската комисия преведе 70% от
средствата за програмата “Еразъм” за
академичната 2012-2013 г. към нацио-
налните агенции в участващите държа-
ви (в това число и България), които
разпределят парите за университетите
и студентите. Така през настоящия се-
местър и до края на годината не би
трябвало да има проблем при изпла-
щането на стипендиите по програмата
“Еразъм” на студенти, които заминават
в чужбина на обучение или стаж.

Във вторник тази седмица Комисия-
та по култура и образование на Евро-
пейския парламент прие новата про-
грама YES EUROPE (Youth Education
Sport - Младеж Образование Спорт),
която вече ще обхваща всички програ-
ми на ЕС в областта на образованието,
обучението и спорта, както и програ-
мата “Еразъм” за висшето образование.
Това съобщи пресслужбата на ЕП. Над
5 милиона учащи се от всички възрас-
ти биха могли да се възползват от по-
голяма мобилност и от засилването на
сътрудничеството в областта на обуче-

показва класацията на пре-
стижната британска образова-
телна компания “Пиърсън”,
цитирана от БиБиСи.

На първо място е Финлан-
дия, следвана от Южна Корея
и Хонконг. Класацията е изгот-
вена въз основа на резултати-
те от международни изпити и
процента на завършилите учи-
лище и университет между
2006 и 2010 г.

Сър Майкъл Барбър, главен
съветник по образованието в
Пиърсън, е заявил, че успеш-
ните страни предоставят на
учителите си висок статут и
имат “култура” на образовани-
ето. Двете суперсили в обра-
зованието - Финландия и
Южна Корея, са следвани от
три други качествени азиатски
образователни системи - на
Хонконг, Япония и Сингапур.

В първата десетка влизат
още Великобритания, Холан-
дия, Нова Зеландия, Швейца-
рия и Канада. САЩ са поста-
вени едва на 17-о място, след
Германия, която е 15-а, но
Франция се нарежда чак на
25-о място. Русия е поставена
на 20-о място. Непосредствено
преди България е Израел, а
образователната система в
страната ни е оценена като по-
добра от тази в съседни държа-

ви като Гърция, Румъния и Тур-
ция, класирани съответно на
31-о, 32-о и 34-о място. От
страните от Източна Европа
сред първите 20 страни по
качествено образование са
класирани Полша (14-а), Унга-
рия (18-а) и Словакия (19-а).

В класацията са посочени
пет групи според качеството
на образованието. Финландия
и Южна Корея са в първата
група с поне един стандарт
над средното равнище. Втора
група включва страни от Хон-
конг до 11-ата Ирландия с
половин до един стандарт над

средното, а третата група,
където е и България, е с от-
клонение от половин стандарт
над или под средното равни-
ще. Четвърта и пета група са с
отклонения само под средното
равнище. На последните три
места от 40 държави са Мекси-
ко, Бразилия и Индонезия.

Класацията е изготвена въз
основа на резултатите от меж-
дународни изпити, които се
провеждат на всеки три-чети-
ри години в области като ма-
тематика, наука и грамотност.
Отчетен е и процентът на
завършилите училище и уни-

верситет между 2006 и 2010 г.
В изследването на образова-
телните системи в отделните
страни се прави изводът, че
разходите за образование са
важни, но още по-важно е
съществуването на култура,
която подкрепя учението.

“Пиърсън” посочва, че раз-
ходите лесно могат да се изме-
рят, но по-сложното влияние на
отношението на обществото
към образованието може да
окаже съществено значение.
Успехът на азиатските страни в
класацията се дължи на това,
че обществата в тези страни
възприемат образованието
като висока ценност. Това се
отнася особено за първите две
страни, които водят листата -
Финландия и Южна Корея. Та-
кова отношение на родителите
към образованието може да
продължи да бъде фактор, ко-
гато семействата мигрират в
други страни, се казва в докла-
да, придружаващ класацията.

В него се подчертават зна-
чението на висококачествени-
те учители и необходимостта
да се намерят начини за на-
значаване в училище на най-
добрите специалисти. Ана-
лизът показва, че няма ясна
връзка между сравнително по-
високото заплащане и по-ка-
чествената работа на учители-
те. Има обаче преки последи-
ци за икономиката от качест-
вените и некачествените обра-

зователни системи, особено в
глобализираната икономика,
основаваща се на уменията,
отбелязват авторите на из-
следването. Според тях в ня-
колко страни образователната
система се отличава с повече
автономия - например Китай и
Сингапур, но във Финландия
например, която е лидер в кла-
сацията, образованието се ха-
рактеризира с ниско ниво на
автономия.

Първенците в
образованието

1. Финландия
2. Южна Корея
3. Хонконг
4. Япония
5. Сингапур
6. Великобритания
7. Нидерландия
8. Нова Зеландия
9. Швейцария
10. Канада
11. Ирландия
12. Дания
13. Австралия
14. Полша
15. Германия
16. Белгия
17. САЩ
18. Унгария
19. Словакия
20. Русия

България е 30-а от 40 страни
по качество на образованието

18 млрд. евро за обучение
ще има в ЕС до 2020 г.
Европейските депутати настояват да бъде спасена студентската програма „Еразъм”
за периода след 2014 г. „Да, ние можем!”, каза Комисията по култура и образование на ЕП

нието и образование-
то извън своята стра-
на, благодарение на
европейските средст-
ва в размер на 18 ми-
лиарда евро за пери-
ода 2014-2020 г.

“Обръщам се към
всички отговорни
лица, които винаги
говорят за значение-
то на образованието
и обучението, да оси-
гурят адекватен бюд-
жет на ЕС. Ние поема-
ме нашите отговорно-
сти като съзаконода-
тели, за да бъдем на
висотата на значени-
ето на програмите,
които са в основата на политиката в
областта на образованието”, заяви
Дорис Пек (ЕНП, Германия), председа-
тел на парламентарната Комисия по
култура и образование.

Депутатите от ЕП внесоха измене-
ния в предложението на Европейската
комисия, за да се улесни използването
на новия инструмент за гарантиране на
заеми за студенти в магистърски про-
грами и да се опрости управлението
на стипендиите. За първи път и програ-
ми, насочени специално към спортис-
ти, ще се финансират с европейски
средства. Те обхващат масови спортни
дейности, както и действия за борба с
допинга, насилието, дискриминацията
и нетолерантността.

ЕС да гарантира заеми
за магистърски програми

в чужбина

Студентите, които искат да продъл-
жат обучението си в магистърска сте-
пен в друга държава от ЕС, ще могат
да кандидатстват за гаранция по заем,
който ще бъде финансиран с нов инст-
румент от програмата YES Europe. За
да може даден студент да се възполз-
ва от това, продължителността на обу-

чението му в чуждестранен универси-
тет трябва да бъде от една до две го-
дини. Размерът на кредита, който бе
гласуван от Комисията по култура, може
да достигне до 12 000 евро за една
година и до 18 000 евро за двегоди-
шен цикъл.

Членовете на ЕП посочват също, че
този нов инструмент няма да замени, а
по-скоро ще допълни други стипендии
или схеми на финансиране на местно,
национално или европейско ниво. За
всички тези кредити би трябвало да има
специални условия, които да са благо-
приятни за студентите: по-ниски лихве-
ни проценти, гратисни периоди за по-
гасяване (минимум 12 месеца след
дипломирането) или премахване на
изискването за допълнителни гаранции
от родителите.

Младежите - третата част
на програмата

Действия, които се отнасят конкрет-
но за младежите, трябва да се финан-
сират по отделна бюджетна линия,
смятат депутатите. Те предлагат нова
структура на програмата, която да се
базира на три основи, въвеждайки спе-
циална част за младежта в допълне-

ние към разделите за образование и
обучение, както и за спорт.

Депутатите настояват ЕС да про-
дължи да използва съществуващите
наименования за различните дейности
в секциите на програмата:

 “Еразъм” за мобилност в областта
на висшето образование;

 “Грюндвиг” за обучение на възра-
стни;

 “Леонардо да Винчи” за професи-
онално образование и обучение в чуж-
бина;

 “Еразмус Мундус” за международ-
на мобилност на студенти и учители;

 Програма “Коменски” за училищ-
но образование;

 “Младежта в действие” за дейно-
сти в новия раздел за младежта.

Разпределянето и
управлението на бюджета

в държавите членки

Членовете на ЕП предлагат модер-
низиране на програмите и на тяхното
управление с цел да се оползотвори
по-целесъобразно общият размер на
бюджета, предложен от Европейската
комисия за седемте години след януа-
ри 2014 г. Той възлиза на над 18 млрд.
евро, от които малко над 1 млрд. евро
ще дойдат от различни инструменти за
външна помощ, тъй като програмата ще
бъде отворена за сътрудничество с
държави извън ЕС. Депутатите приеха
минимални гарантирани прагове за
всяка част на програмата: 83,4% за
образование и обучение, 8% за мла-
дежта и 1,8% за спорта.

Националните агенции ще управля-
ват програмата в държавите членки.
Членовете на ЕП подкрепиха предло-
жението всяка държава членка да може
да реши дали да има една или повече
национални агенции. Текстът, приет от
Комисията по култура и образование
на ЕП, ще бъде обсъден и гласуван в
пленарната зала през следващата го-
дина, съобщава пресслужбата на ЕП.

Страница на
Велиана ХРИСТОВА

Б
ългария се нарежда на
30-о място сред 40 стра-
ни по качество на обра-
зователната си система,

Дорис Пек
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На фокус

Д
До каквото се докопат ръце-

те на Бойко Борисов, навсякъ-
де остават разруха и мръсни
петна. Това е премиерът, който
постигна световен рекорд по
бързо разсипване на държава-
та, създадена преди повече от
1320 години и оцеляла през
вековете въпреки набезите на
татари, кумани, византийци,
турци и какви ли не още. При
Борисов е на път да не оцелее.
За три години властта му успя
да обезсили всичките й защит-
ни функции, срина до дъно жиз-
неното равнище на хората,
младите, образованите и та-
лантливите бягат от България,
сякаш в нея върлува чума. Той
унищожи бъдещето на родната
икономика, като срина основи-
те й - малкия и средния бизнес.
Срина здравеопазването, обра-
зованието, културата, социал-
ното подпомагане, пенсионно-
то дело. Дори се опитва да убие
една над 140-годишна българ-
ска светиня, каквато е БАН и
бе на косъм да удари ключа на
най-голямата астрономическа
обсерватория в Югоизточна Ев-
ропа - Роженската... С помощ-
та на ГЕРБ срина авторитета
на парламента, който достигна
най-ниската си точка досега. С
интриги, подкупи и заплахи
разби партии и парламентарни
групи, откажеха ли да бъдат
подлога на мнозинството.
Смъкна престижа на прези-
дентството, като настани там

Долнопробен
циркаджилък

Безпардонната намеса на

Бойко Борисов в избора на

конституционни съдии е гавра

с българското правосъдие,

с държавата и с ценностите

на Европейския съюз

ев напусна клетвата на новоиз-
браните от парламента консти-
туционни съдии, за да попречи
на един от тях - Венета Мар-
ковска, да встъпи в длъжност и
да заеме мястото си сред най-
висшите магистрати в държава-
та. Действията му обаче пара-
лизираха и целия съд. Защото
в непълен състав той не може
да върши нищо.

Според някои предприето-
то от държавния глава е смела
постъпка, мъжество, проява на
лично достойнство, акт на граж-
данска отговорност пред обще-
ството и каквото се сетите още.
Юристи обаче обявиха, че “този
Иля Морумец” създава правен
прецеден и че реално е нару-
шил конституцията. И то точно
пред тези, които трябва да са
нейн страж. Той самият опита
да се измъкне сух от неприят-

протежето й, понеже “Венета
Марковска има безукорно по-
ведение като магистрат и за-
служава поста в КС”. Само едно
не съобрази - че Брюксел не е
Монтана и гавазите на Красьо
Черния нямат възможност да
убеждават.

Европейската комисия им
гледа няколко дни сеира и за
да им стане по-ясно, заплаши с
извънреден доклад в ресора,
тъй като има “сериозни съмне-
ния за търговия с влияние и
корупция по отношение на
един от кандидатите за консти-
туционен съдия”.

Ще не ще, ГЕРБ прежали
Марковска. Тя обяви, че се пен-
сионира. Но циркаджилъците
не спряха. Даже с пълна пара
в тях бе включен и СДС, комуто
бе отредена ролята на “измий
ръце”. Че нали все някой тряб-
ва да опере мръсния пешкир
на гербаджиите, да съучаства
в имитирането на демокрация
и да замаже очите на Брюксел
за това, че Борисов преяжда от
власт. А само СДС се хвана на
въдицата.

Карловският кмет Емил Ка-
баиванов, който оглави синята
партия, преди седмица издигна,
подкрепен от мнозинството в
НИС, кандидатурата на бившия
президент Петър Стоянов за
конституционен съдия, на мяс-
тото на Марковска. Разбра се,
че на тайна среща Борисов и
Кабаиванов се спазарили СДС
да излъчи свой претендент, а
ГЕРБ да го подкрепи. “Който и
да е, ние ще го изберем”, заре-
че се премиерът пред журнали-
сти. Не знам дали е схванал или
не му пука, че казаното от него
е гавра с избора на съдии в КС.
По същата логика излиза, че с
гербаджийските гласове

и магаре може
да е магистрат

Ситуацията буквално взриви
парламентарната група на Си-
нята коалиция. Екатерина Ми-
хайлова, чиято кандидатура за
КС бе издигната от ДСБ, се
оттегли с аргумента: “то е ясно,
че няма състезание, че няма
преценка на качествата, а има
друго - кой с кого се е догово-
рил”. А депутатите на СДС за
пръв път единодушно бламира-

ланс кухненски партиен скан-
дал, който Плевнелиев се опи-
та да замаже, извършвайки по-
исканата му от премиера услу-
га. Скандалът обаче оголи не-
истовото желание на ГЕРБ да
налага кадрите си навсякъде по
върховете. Макар че “колко им
струва шапката”, се убедихме
многократно. Спомнете си кон-
фуза с Румяна Желева, с Кали-
на Илиева, вижте какво вършат
представителите на тежката
артилерия и леката кавалерия
от партията на Борисов, които
и днес от високите си управ-
ленски постове

нахално развяват
своята

посредственост

Трусът, за който говори Ми-
ков, нямаше да го има, ако де-

Не познавам съдия Венета
Марковска. Не знам дали тя е
прекрасен професионалист,
както твърдят част от колегите й
или е човек с нечисто задкули-
сие, както пишат медии. Няма
да се опитвам да бъда нито нейн
адвокат, нито нейн обвинител.
Особено след като в прокурату-
рата тече специална проверка
и според и.д. главния прокурор
Бойко Найденов скоро ще чуем
резултатите. Още след номина-
цията на Марковска обаче бе
хвърлена сянка върху чистотата
на нейната биография. Незави-
симо че сигналът бе анонимен,
съмнението бе достатъчно тя да
не бъде допусната да мине през
ситото за избор на членове на
КС. Че нали в тази институция е
еманацията на юридическата
професия и морал! Жалко, че
се наложи да ни го напомни Ев-
ропейската комисия чрез един
от говорителите си. Но понеже
властимащите у нас не са свик-
нали да зачитат мнения, които
не съвпадат с техните, възприе-
ха евросигналите като дребен
шум в системата и ги пренебрег-
наха. Този момент отприщи
първото действие на долно-
пробния циркаджилък, който
управляващите подължават да
разиграват и досега. Не казвам
“цирк”, защото циркът е изкуст-
во, а това, което се вихри сега у
нас, е пошло зрелище.

Само какви

чалга номера спретна
трупа „Борисов”

за случая и ги представи по
света и у нас!

Вицепремиерът Цветанов,
известен като титан на логич-
ната мисъл, увери Европа, че
Венета Марковска щяла да е
по-вредна като зам.- председа-
тел на ВАС, затова по-добре
парламентът да я прати в Кон-
ституционния съд. Браво, Цецо,
велик си!

Външният министър Нико-
лай Младенов, дипломат по
душа и любител на словесната
изящност, гневно размаха
пръст на Брюксел и каза там
да си гледат работата и да не
се бъркат във вътрешните ни
работи. Към неговия се приба-
ви и пръстът на вицепрезидент-
ката Маргарита Попова. По-

Боряна
КОСТОВА

една марионетка, която често
не знае какво говори и какво
върши, но знае да го слушка и
да папка.

 Сега Борисов

се е настървил
да довърши

правосъдието

като превземе отвътре всички-
те му институции и превърне
независимостта на магистрати-
те във фарс. Вярно, че и вице-
премиерът Цветанов положи
големи усилия да подчини съда
и прокуратурата, но се разми-
на с пълния успех. Все се нами-
раше някоя “издънка”, като
съдия Мирослава Тодорова,
дето не се поддава и даже си
търси правата, а нейни колеги
решават знаковите за Цецо
дела, без да се съобразяват с
личната му позиция. Затова
сега - “всички под ножа” на
премиерската воля! Па да ви-
дим дали няма да слушат.

Благодарение на премиер-
ските машинации нечуван скан-
дал разтресе Конституционния
съд - единствената българска
институция, която досега успя
да опази своята независимост,
професионален авторитет и ви-
сок морал. Преди две седмици
президентът Росен Плевнели-

ното положение, като заобяс-
нява, че всъщност бил доказал,
че “конституцията не е само
правила, абзаци и запетаи, а
може да се изразява и чрез
действия”. Може. Само че дей-
ствията не трябва да се разми-
нават с буквата и духа на зако-
на, както е в неговия случай.
Факт е, че  Плевнелиев

не е никакъв „герой
на нашето време”

Той нито е толкова смел,
нито толкова принципен и го-
тов на саможертви, колкото му
се иска да се покаже. Това
много ясно разбрахме след
почти едногодишното му без-
лично пребиваване в сградата
на “Дондуков” 2. “Подвигът” на
президента направо си плаче
за импийчмънт. Но в държава-
та на Бойко Борисов може ли
някой да го поиска и да очаква
успех...

Всъщност истинската причи-
на за блокирането на клетвата
е много простичка. Както казва
червеният депутат Михаил Ми-
ков, кандидатурата на Марков-
ска “предизвика трус и дейст-
вията на президента замазаха
въпроса по какъв начин се из-
бират кандидатите в съдебната
система”. Това си е пар ексе-

Според правилата за нов избор на конституцио-
нен съдия подаването на необходимите докумен-
ти е до 30 ноември. Обсъждането в правната
комисия ще е на 12 декември, представянето ще
е по азбучен ред - до 2 минути от депутат и до
15 минути от самите кандидати. Заседанието на
комисията ще се предава пряко на сайта на НС.
Изборът в парламента ще е с явно гласуване на
19 декември.

путатите от мнозинството не
бяха гледали през пръсти на
кандидатите си за Конституци-
онния съд. Не е нормално пар-
ламентът да избере в един ден
двама кандидати, без да им
зададе нито един въпрос, както
направи с Анастас Анастасов и
Венета Марковска, а постфак-
тум да се наложи тя да дава
обяснения. Конфузът с избора й
щеше да бъде избегнат, ако
гербаджиите не бързаха толко-
ва много да заграбят и тази
територия. И от бързане си
свършиха работата като кучето
на нивата. Защото едва ли ня-
кой се съмнява, че Венета Мар-
ковска е кандидатура на ГЕРБ.
Независимите депутати Дарин
Матов и Тодор Великов, които
формално я издигнаха, са тол-
кова независими, колкото мага-
рето от остена. Двамата, както и
други от свободно реещите се в
парламента, гласуват синхрон-
но с управляващите, тъй като

Борисов държи
портфейла с

месечните им заплати

и лично ги определя. А фактът,
че 78 от мнозинството воглаве
с Искра Фидосова гласуваха на
мига за Марковска, е по-крас-
норечив от всичко останало.

ПОПЪЛВАТ КС
ДО 19 ДЕКЕМВРИ

Защо ГЕРБ толкова много драпа да вкара в Конституцион-
ния съд и да получи там мнозинство. Ами защото при
управлението на Бойко Борисов значението на тази инсти-
туция нарасна неимоверно много. Спомнете си, че там бяха
акатувани и отменени, частично или изцяло, доста закони,
приети от парламента, които нарушават конституцията или
човешките права, като например закона за лустрацията на
дипломатите - сътрудници на ДС, за специализирания
наказателен съд, за конфискацията и др. КС може да
решава дела, свързани с нормативни актове на всички
власти в държавата. Има правомощия да преразглежда
мандата на депутати (както вече се е случвало) и така
може да променя силите на политическите партии. А много
скоро идват нови парламентарни избори и ГЕРБ си прави
сметката след промяната на неговия състав Конституцион-
ният съд да си затваря очите за нарушенията и евентуално-
то подправяне на резултатите от вота.

ЗАЩО ГЕРБ НАПИРА ЗА КС?

късно и двамата свиха опашки.
Министърът на правосъдие-

то Диана Ковачева, която гово-
ри само това, което й нареди
премиерът, се направи “на три
и половина”, като каза, че кри-
тиките на ЕК не визират избо-
ра на конституционни съдии, а
на шеф на следствието и на
главен прокурор. Не че крити-
ка и там няма да има.

Нахалството на Искра Фи-
досова обаче засенчи всичко.
Опита се, милата, лично да хо-
датайства с писмо пред Барозу
да не пречи на кариерата на

ха лидера си, като никой от 9-те
не се съгласи за издигне канди-
датурата на Стоянов, тъй като
това било политическа поръчка
на ГЕРБ. “Хора в СДС се държат
като жени на повикване на
ГЕРБ”, не се сдържа Димо Гяу-
ров, визирайки ръководството
на синята партия. “НИС уж прие
декларация, в която се казва
каква опозиционна сила сме, а
след даговорката зад гърба ни
с ГЕРБ изведнъж ставаме сест-
рински партии”, гневно посочи
Ваньо Шарков.

На стр. 23

Карикатура Анатолий СТАНКУЛОВ
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Позиция

Панчо ПАНЧЕВ

ˇÍ˙‰Â ÔËÒ‡ı ËÎË „Ó‚ÓËı
(‚ ËÌÚÂ‚˛) Á‡ „ÓÎˇÏ‡Ú‡
ÏË ËÁÌÂÌ‡‰‡, ÍÓ„‡ÚÓ ÔÂ-
‰Ë 3-4 ‰ÂÒÂÚËÎÂÚËˇ Ì‡

ÛÎËˆ‡ ‚ œ‡ËÊ ÌˇÍÓÈ ÏË Ô˙ıÌ‡
‚ ˙Í‡Ú‡ ‚ËÁËÚÍ‡Ú‡ Ì‡ Ï‡„, ÍÓÈ-
ÚÓ „‡‰‡Â, ‡Á‚‡Îˇ ˜ÂÌË Ï‡„ËË
Ë Ú.Ì. «‡ ÏÂÌ, ËÁ‡ÒÌ‡ÎËˇÚ ‚
‡ÚÂËÒÚË˜ÌËˇ ÒÓˆË‡ÎËÁ˙Ï, ÚÓ‚‡
Á‚Û˜Â¯Â Í‡ÚÓ Â‚ÚËÌ‡ ̄ Â„‡. —Â„‡,
ÍÓ„‡ÚÓ Ì‡¯Ë ‚ÂÒÚÌËˆË Ë ÚÂÎÂ-
‚ËÁËÓÌÌË Í‡Ì‡ÎË „˙ÏÊ‡Ú ÓÚ
ÔÓ‰Ó·ÌË ÒÚ‡ÚËË Ë „ÎÂ‰ÍË, ‚Â˜Â
ÏË Â Ò˙‚ÒÂÏ ˇÒÌÓ, ˜Â ÒÚ‡‚‡ ‰ÛÏ‡ Á‡ ËÁÏ‡ÏÌËˆË, ÁÎÓÛÔÓ-
ÚÂ·ˇ‚‡˘Ë Ò Ì‡Ë‚ÌËÚÂ ÌË Ë ÎÂÍÓ‚ÂÌË Ò˙Ì‡Ó‰ÌËˆË, Á‡
ÍÓËÚÓ Â‰ËÌÒÚ‚ÂÌ‡Ú‡ Ì‡‰ÂÊ‰‡ ‰‡ ÊË‚ÂˇÚ ÔËÎË˜ÌÓ Â ̃ ‡Í‡-
ÌÂÚÓ Ì‡ ˘‡ÒÚÎË‚Ó ˜Û‰Ó.

¿Ì‡ÚÓÎ ‘‡ÌÒ ·Â¯Â Í‡Á‡Î, ˜Â ì˜Û‰ÓÚÓ Â Á‡ÚÓ‚‡ ˜Û‰Ó,
Á‡˘ÓÚÓ ÌÂ ÒÚ‡‚‡ ‚ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî. “Ó Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡ ‚
ÔËÍ‡ÁÍËÚÂ, ‚ ÍÓËÚÓ ‰Ó·ÓÚÓ ÔÓ·ÂÊ‰‡‚‡, Ú˙È Í‡ÚÓ Ò‡ÏÓ
Ú‡Í‡ ÔËÒÔ‡ÌËÚÂ Ï‡Î˜Û„‡ÌË ˘Â Ú˙„Ì‡Ú ÒÔÓÍÓÈÌË Ò ÍÓ-
ÎÂÒÌËˆ‡Ú‡ Ì‡ —˙Ì˜Ó...

ÕÂ ËÏ ÒÚË„‡ Ì‡ ‰Âˆ‡Ú‡, ˜Â „Ë Í‡‡ÏÂ ‰‡ ıÓ‰ˇÚ Ì‡
ˆ˙Í‚‡ ËÎË ‰‡ ÒÎÛ¯‡Ú ıËÒÚËˇÌÒÍËÚÂ ÎÂ„ÂÌ‰Ë, ‡ÏË Â‰Ó‚-
ÌÓ ËÏ ÒÂ‚Ë‡ÏÂ ÔÂ‰ Ó˜ËÚÂ ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÌË ÔÂ‰‡‚‡ÌËˇ
(Ë ÚÓ ·ÂÁ ËÓÌËˇ Ë ÛÔÂÍ), ‚ ÍÓËÚÓ ‚ÒÂ‚˙ÁÏÓÊÌË ÔÓÎÛ-
„‡ÏÓÚÌË ‚‡˜ÍË Ë „‡‰‡ÎÍË ‚Â˘‡ˇÚ Ì‡¯ÂÚÓ ËÌ‰Ë‚Ë‰Û‡ÎÌÓ
Ë ‚ÒÂÌ‡Ó‰ÌÓ ·˙‰Â˘Â. »Ï‡Ï ÎË˜ÌË ‚ÔÂ˜‡ÚÎÂÌËˇ Ë ÌÂ
ÓÒÚ‡‚ˇÏ ÔÓ‰ Ò˙ÏÌÂÌËÂ Ò‚˙ıÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌ‡Ú‡ ‰‡·‡ Ì‡ ÔÓ-
ÍÓÈÌ‡Ú‡ ¬‡Ì„‡. ÕÓ Á‡ Ú‡ÁË ÌÂÈÌ‡ Ò‚˙ıÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌ‡ ‰‡·‡
ÔÂÚÂÌ‰Ë‡Ú ‚Â˜Â ‰ÂÒÂÚÍË, ‰‡ ÌÂ Ò‡ Ë ÒÚÓÚËˆË ¯‡Î‡Ú‡Ì-
ÍË, Í˙Ï ÍÓËÚÓ ÓÚÔ‡‚ˇÚ ÔÓ„ÎÂ‰Ë ÌÂ˘‡ÒÚÌË Ì‡¯Ë Ò˙Ì‡Ó‰-
ÌËˆË, ‡ ‚Î‡ÒÚÚ‡ „Ë ÓÒÚ‡‚ˇ ‰‡ Ï‡ÏˇÚ Ì‡ ‚ÓÎˇ ÓÌÂÔ‡‚‰‡-
ÌËÚÂ. Õ‡‚ˇÌÓ ÌˇÍÓÈ ËÏ‡ ÔÓÎÁ‡ ÓÚ ÚÓ‚‡. Õ‡È-Ï‡ÎÍÓÚÓ Â,
˜Â ıÓ‡Ú‡ Ò‚ËÍ‚‡Ú ‰‡ „Ë Î˙Ê‡Ú Ë ‰‡ ‚ˇ‚‡Ú ‚˙‚ ‚ÒˇÍ‡Í‚Ë
ËÁÏË¯Î¸ÓÚËÌË.

ÕÂ ·ˇı ÔÓÔ‡‰‡Î ÓÚ‰‡‚Ì‡ Ì‡ Ú‡Í‡‚‡ TW-„ÎÂ‰Í‡, ‰ÓÍ‡ÚÓ
ÔÂ‰Ë ‰ÌË ¡“¬ ÏË ÔÂ‰ÎÓÊË ‚ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÒË ìœÂ‰Ë
Ó·Â‰î ÒÂ˘‡ (‡Á ÏËÒÎÂı, ˜Â Â Ì‡ ¯Â„‡, ‡ ÚÓ ·ËÎÓ Ì‡ËÒ-
ÚËÌ‡) Ò „‡‰‡ÚÂÎÍ‡Ú‡ “ÂÓ‰Ó‡ —ÚÂÙ‡ÌÓ‚‡ - ÏÎ‡‰‡, ÂÒÚÂÒÚ-
‚ÂÌÓ ËÁÛÒÂÌ‡, „Ó‚ÓÂ˘‡ Ì‡ ÎÂÍ ‰Ë‡ÎÂÍÚ Ë Ò ìÏÂÍ‡ÌÂî,
ÛÒÔˇÎ‡ ‰‡ ÔÓ‚ÚÓË (‰ÓÍ‡ÚÓ ˇ ÒÎÛ¯‡ı) ÔÓ‚Â˜Â ÓÚ ÔÓ ‰ÂÒÂÚ
Ô˙ÚË ‚ÒÂÍË ÓÚ ÒÎÓ‚ÂÒÌËÚÂ Ô‡‡ÁËÚË ìÚ‡Í‡î Ë ìÌ‡ÎËî... —
Ì‡È-ÓÚ„Ó‚ÓÂÌ ÚÓÌ Úˇ ‚‰Ë„Ì‡ ÔÂ‰ ÔËÁÌ‡ÚÂÎÌËÚÂ ÚÂÎÂ-
‚ËÁËÓÌÌË ÁËÚÂÎË Á‡‚ÂÒ‡Ú‡ Ì‡ Ó‰ÌÓÚÓ ÌË ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍÓ
·˙‰Â˘Â Ë ÔÂÏËÌ‡ Í˙Ï ‰ÂÏÓÌÒÚ‡ˆËˇ Ì‡ ÁÌ‡ÌËˇÚ‡ ÒË Á‡
»Ú‡ÎËˇ Ë ¡ÂÎÛÒÍÓÌË.

ƒ‚‡-ÚË ‰ÌË ÔÓ-Í˙ÒÌÓ ÕÓ‚‡ ÚÂÎÂ‚ËÁËˇ ÏË ÔÂ‰ÎÓÊË
ÒÂ˘‡ Ò ‰Û„, ÏÌÓ„Ó ÔÓ-ÔËÂÏÎË‚ Ï‡ÈÒÚÓ ‚ Ú‡ÁË Ó·-
Î‡ÒÚ,  Â‡ÁËÏ ’Ó‰Ê‡, ÍÓÈÚÓ ·‡ÁË‡¯Â ËÁÍÛÒÚ‚ÓÚÓ ÒË Ì‡
ÁÌ‡ÌËˇ ÓÚ ÒÔÂˆË‡ÎÌËÚÂ ÍÌË„Ë Ë Ì‡Ó‰ÌËÚÂ Ú‡‰ËˆËË.
–‡ÁÎË˜ÌÓÚÓ ·Â¯Â Ë ÚÓ‚‡, ˜Â ‚ ÍÓÏÂÌÚ‡‡ Ì‡ ‚Ó‰Â˘Ëˇ
ËÏ‡¯Â ËÓÌË˜Ì‡ ÌÓÚÍ‡.

¬ Ò˙˘Ëˇ ‰ÂÌ Ë ÌÂËÁ‚ÂÒÚÌ‡Ú‡ ÏË ÚÂÎÂ‚ËÁËˇ FEN.TV
ÓÚ‰ÂÎË ÏÌÓ„Ó ÓÚ Ò‚ÓÂÚÓ Ë Ì‡ ÁËÚÂÎËÚÂ ÒË ‚ÂÏÂ Á‡
Ó·˘Û‚‡ÌÂ Ò ˇÒÌÓ‚Ë‰Í‡Ú‡ Ë ‡‰ËÂÒÚÂÁËÒÚÍ‡ (ÌÂ ÁÌ‡Ï Í‡Í-
‚Ó ÁÌ‡˜Ë) ƒÓ‡, ÍÓˇÚÓ ÔÓ‰ Ì‡‰ÔËÒ‡ ì»Á˜ËÒÚ‚‡ÌÂ ÓÚ ÛÓ-
ÍË Ë ÒÚÂÒî ÔËÂÏ‡¯Â ÚÂÎÂÙÓÌÌË Ó·‡Ê‰‡ÌËˇ Ë ÌÂ˘Ó
·‡Â¯Â ‚˙ıÛ ÌˇÍÓÎÍÓ Ô‡ÌË˜ÍË, Ô˙ÎÌË Ò Í‡Í‚Ó ÎË ÌÂ...

¡ÂÁ ‰‡ ËÁÔ‡‰‡Ï ‚ ÒÛÂ‚ÂËÂ, ‰ÌÂÒ ˇ‚ÌÓ Â ‰ÂÌ, ‚ ÍÓÈÚÓ
˘Â ˆËÚË‡Ï ÒÎÂ‰ ¿Ì‡ÚÓÎ ‘‡ÌÒ Ë ‰Û„Ë ‚ÂÎËÍË Ù‡ÌˆÛ-
ÁË. ¬ÓÎÚÂ Í‡Á‚‡, ˜Â ì≈ÔÓıËÚÂ Ì‡ Ì‡È-„ÓÎÂÏËÚÂ ÒÛÂ‚ÂËˇ
Ò‡ ·ËÎË ‚ËÌ‡„Ë Ë ÂÔÓıË Ì‡ Ì‡È-ÛÊ‡ÒÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇî.
¡ÂÁ ‰‡ ÏÛ ÔÓÚË‚ÓÂ˜‡, ˘Â ÒË ÔÓÁ‚ÓÎˇ Ò‡ÏÓ ‰‡ ‡ÁÏÂÌˇ
ÏÂÒÚ‡Ú‡ Ì‡ ‰‚ÂÚÂ ˜‡ÒÚË ÓÚ ËÁÂ˜ÂÌËÂÚÓ ÏÛ. » ˘Â ÒÚ‡ÌÂ:
ì≈ÔÓıËÚÂ Ì‡ Ì‡È-„ÓÎÂÏËÚÂ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ Ò‡ ·ËÎË ‚ËÌ‡„Ë
Ë ÂÔÓıË Ì‡ Ì‡È-„ÓÎÂÏËÚÂ ÒÛÂ‚ÂËˇî. ¬ÔÓ˜ÂÏ ÚÓ‚‡ ‡Á-
ÏÂÒÚ‚‡ÌÂ Â‰‚‡ ÎË Â ÌÂÓ·ıÓ‰ËÏÓ, ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌË-
ˇÚ‡ Ë ÒÛÂ‚ÂËÂÚÓ ‰ÌÂÒ Û Ì‡Ò ÒÂ ‚Ó‰ˇÚ Á‡ ˙Í‡.

≈ÚÓ Í‡Í‚Ó ÔË¯Â Ò „ÓÎÂÏË ·ÛÍ‚Ë Ì‡ Ô˙‚‡Ú‡ ÒË ÒÚ‡-
ÌËˆ‡ Ì‡¯ ÂÌÓÏË‡Ì ‚ÒÂÍË‰ÌÂ‚ÌËÍ ÓÚ ÔÂ‰Ë ÌˇÍÓÎÍÓ
ÏÂÒÂˆ‡: ìœŒ—≈√Õ¿’¿ Õ¿ ÃŒŸ»“≈î. ¿ ÔÓ‰Á‡„Î‡‚ËÂÚÓ Â
ì–ÂÎËÍ‚‡ ÓÚ …Ó‡Ì  ˙ÒÚËÚÂÎ ËÁ˜ÂÁÌ‡ ‚ —ÎË‚ÂÌî. » ÒÎÂ‰
ÚÓ‚‡: ì¬ ¡˙Î„‡Ëˇ ÌÂ ÓÒÚ‡Ì‡ ÌË˘Ó Ò‚ˇÚÓ.  ‡‰Âˆ Á‡‰Ë„Ì‡
Â‰Ì‡ ÓÚ ̄ ÂÒÚÚÂ ̃ ‡ÒÚËˆË ÓÚ ÏÓ˘ËÚÂ Ì‡ Ò‚ÂÚË …Ó‡Ì  ˙ÒÚË-
ÚÂÎî.

ƒÛ„ ‚ÒÂÍË‰ÌÂ‚ÌËÍ ÓÚ‰ÂÎˇ ÔÂ‰Ë ÒÂ‰ÏËˆ‡ Ô˙‚‡Ú‡ ÒË
ÒÚ‡ÌËˆ‡ Á‡ Á‡„Î‡‚ËÂÚÓ ìŒÙÂÚË Ò Ì‡Ï‡ÎÂÌËÂ Ô˙ÎÌˇÚ ÌÂÚ‡.
¬–¿◊ »“≈ Õ¿ œ–ŒÃŒ÷»flî. » ÒÎÂ‰ ÚÓ‚‡: ì ËÁ‡Ú‡ ÒÂË-
ÓÁÌÓ Â ËÁÏ˙˜ËÎ‡ Ó‰ÌËÚÂ Ï‡„Ó‚Â Ë ˇÒÌÓ‚Ë‰ˆË Ë Á‡ÚÓ‚‡
‚Â˘ËÚÂ ‚ Á‡Ì‡ˇÚ‡ ÔÛÒÍ‡Ú „ÓÎÂÏË Ì‡Ï‡ÎÂÌËˇ ‚ ËÌÚÂÌÂÚ.
÷ÂÌËÚÂ Á‡ ÓÚ‰ÂÎÌË ÛÒÎÛ„Ë ÒÂ ÚÓÔˇÚ ÔÓÌÂ Ò 20 ÎÂ‚‡î...
“ÂÏ‡Ú‡ ÒÂ ‡ÁÔÓÒÚË‡ Ë Ì‡ ̂ ÂÎËÚÂ 18-‡ Ë 19-‡ ÒÚ‡ÌËˆ‡,
Í˙‰ÂÚÓ ÓÒ‚ÂÌ „ÓÎˇÏÓÚÓ Á‡„Î‡‚ËÂ Ò‡ ÔÓ‚Ú‡ˇ Ë Â‰ÌÓ ÔÓ‰-
Á‡„Î‡‚ËÂ: ìŒÚ‚‡Ë Á‡ ÊÂÌËÚ·‡ ÔËÏ‡Ï‚‡Ú ÌÂ˘‡ÒÚÌÓ ‚Î˛-
·ÂÌËî. Õ‡ ÚÂÁË ‰‚Â ÒÚ‡ÌËˆË Ò‡ ÔÓÏÂÒÚÂÌË Ë Ï‡ÚÂË‡ÎËÚÂ
ì÷ÂˇÚ ‡ÎÍÓıÓÎËÁ˙Ï Á‡ 20 ÎÂ‚‡î, ì–‡Á‰‡‚‡Ú ‡ÏÛÎÂÚË Á‡
Î˛·Ó‚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌÓî, ì¬˙˘‡Ú ÌË Í˙ÒÏÂÚ‡ Ò SMSî Ë ìÃ‡-
„Ó‚Â Ô‡ÁˇÚ ÓÚ ËÁÌÂ‚ˇ‡î. ÕˇÏ‡ ‰‡ ÔÓ‰ˆÂÌˇ‚‡Ï ËÌÚÂÎË-
„ÂÌÚÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë, Í‡ÚÓ ˆËÚË‡Ï ˜‡ÒÚË ÓÚ Ò˙‰˙Ê‡ÌËÂÚÓ Ì‡
ÚÂÁË ÒÚ‡ÚËÈÍË.

ÕÂÓ·‡ÁÓ‚‡ÌËÚÂ ÏÓË Ò˙Ì‡Ó‰ÌËˆË Ì‡‚ˇÌÓ ‚ˇ‚‡Ú
Ì‡ ÔÓ‰Ó·ÌË ÌÂÎÂÔÓÒÚË, ÔÓ‡‰Ë ·Â‰Ìˇ¯Í‡Ú‡ ÒË ·ÂÁËÁıÓ-
‰Ëˆ‡. ¿ À‡Ó¯ÙÛÍÓ Ú˙ÒË Ó·ˇÒÌÂÌËÂ: ìÕ‡‰ÂÊ‰‡Ú‡, ÍÓÎÍÓ-
ÚÓ Ë ‰‡ Â Î˙ÊÎË‚‡, ÌË ÌÓÒË ÔÓÌÂ Ú‡ÁË ÔÓÎÁ‡, ˜Â ÌË ‚Ó‰Ë
‰Ó Í‡ˇ Ì‡ ÊË‚ÓÚ‡ ÔÓ ÔËˇÚÂÌ Ô˙Úî.

Н

От дума на дума, та в... ДУМА

Златно време
за врачки и
шарлатани

Константин
ИВАНОВ

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Някакви си 25 евро

Н

Какво са те за наглеците, отдавна забравили
намазаните с мас филии и изтритите подметки...

е, това не е джаста-прас-
та говорене. С джаста-
праста говоренето свик-
нахме, откакто то беше
въведено от премиера

като стил, като проява на bon ton,
задължителен за герберските са-
новници. Разбира се, най-богат е
регистърът на първопроходеца: от
безобидното “шменти-капели” до за-
бавното “у нас на всяко кьоше дими
дюнерджийница - надежден щит
срещу арабски терористи”. Забав-
но, докато не тресна взривът в Са-
рафово. Джаста-праста през първо-
лашкото смятане: “Бедни сме, защо-
то 100 години ни управлява БКП”.
“Побоят над лекари - най-добро
средство за предприемане на зако-
нодателна инициатива”, миловидно
джастапрасти министърка, подходя-
ща за манекен на фризьорски са-
лон и дори за кудкудякането в ня-
коя от нароилите се женски  тв се-
денки. Вътрешният министър джас-
та-праста развенча собствения си
ореол на ликвидатор на едрата,
средната и дребната престъпност с
твърдението, че... “България е оа-
зис на престъпността”.

При Дянков обаче не може да
става дума за джаста-праста гово-
рене. Този популярен стил не е ха-
рактерен за посланика на Светов-
ната банка в България. Последно,
някъде по Никулден щяло да стане
ясно да чакат ли някакви пари някои
от пенсионерите. Макар че... “50-100
лева за празника няма да решат про-
блемите кардинално”, извисява
тъничко гласче министърът. И в дис-
канто добавя: “Решението дали да
имаш дете или не - не е въпрос на
това дали ще получаваш 100 лв.
допълнително или 50”. Искал бил
“всички хора да са добре постоян-
но”. Имал и рецепта за спиране на
демографската криза: “с работни ме-
ста, а не с повече бебета”. Ами като
имаш такава концептуална яснота в
главата, господинчо, направи ли
нещо за 3 и половина години мини-
стерстване та “всички хора да са
добре постоянно”? Или разчиташ на
обещаните от Бойко 60 години уп-
равление на ГЕРБ, та дано го усе-
тим. Не ние, де, правнуците. И как с
финансовата си политика насърчи
създаването на работни места? Или
и за главоломното увеличаване на
безработицата от 6% при предиш-
ното правителство на над 12% днес
пак са виновни “управлявалите 100
години комунисти”!

Трудно е да се очаква от възраст-

ните хора с пенсии 200-300 лева, че
и по-малко, да имат глобалистичното
мислене на Дянков за кардинално
решаване на проблемите. Те разчи-
тат на тези презрени (от министъра)
50-100 лв., за да сложат и пържолка
на софрата след постните коледни
сармички, че и да купят евентуално
евтино подаръче за внучето. Но това
Дянков няма как да го проумее -
някакви си там никакви 50 лева, това
са няма и 25 евро, колкото се плаща
за час паркинг в цивилизована Евро-
па. Дянков отдавна е забравил едно-
образната столова храна в пансиона
на ловешката езикова гимназия. Как-
то Бойко си спомня за намазаната с
мас филия от детството само когато
трябва да се измъкне от конфуза с
единствената прочетена през живо-
та му книга. Сега и той се докаросва
с шити по поръчка маркови дрешки
и колко му е да щракне с пръсти, за
да му доставят (срещу няколко десет-
ки хиляди лева) с правителствения
самолет аверчетата от “бистришките
тигри”.

И само те да са, дето не броят 50-
100 лева за пари. Дълбока обида
изразяваше и видът, и разсъждения-
та на председателката на никому не-
нужната Комисия за защита от дис-
криминация Анна Страшимирова,
когато тези дни роптаеше, изтъква-
ше несправедливостта на решение
нейни служители да връщат бонуси
по 3000 лв., получени само два месе-
ца след постъпването им на работа.
Били си ги заслужили с труда си. И
се жалваше по телевизията, че ней-
ната институция е с най-малко пари
в държавната администрация. А тези,
дето са се трудили по 40-50 години и
са принудени да водят жалко съще-
ствуване, ламтят за едни мизерни 25
евро. Как да проумее какво са тези
25 евро за някой нещастник със сто-
тина лева социална пенсия бившата
председателка на Агенцията по впи-

сванията Виолета Николова, която
само за 2011 г. беше си докарала
допълнителни към заплатата 73 000
лева! Докаросалия се с рекламни
ръкавели на ФБР вътрешен министър
все търси спонсори, защото на ве-
домството му не стигал единият ми-
лиард лева, отпуснат от бюджета.
Направете простата сметка: 1 000 000
000 лева разделени на 7 000 000
милиона българи - вкарваме в циф-
рата и пеленачетата - получава се,
че на калпак се падат по 143 лева,
отделени за родната милиция да ни
пази. Имат по 143 лв. да спонсорират
полицията, а ламтят Дянков да им от-
пусне още по 50-100 лв. (Друг е
въпросът колко ни е опазила тази
родна полиция: със сигурност знам,
че не опази 100-годишната ми сел-
ска къщица в Горни Камарци, където,
след седемкратни обири, вече са
останали само леглата и чугунената
печка).

Сигурно са нещо тези презрени
от финансовия министър 50-100 лв.
не само за пенсионерите, щом вар-
ненските хематолози кандисаха да
оттеглят молбите си за напускане,
след като варненската община им
отпусна по 70 лв. към средната за-
плата от 560 лв.

Ситият на гладния не вярва, гласи
поговорката. Явно г-н Дянков не е
внимавал много в час по литература,
където се изучава  и народното твор-
чество. Това впрочем не е ново от-
критие. Та той само беше чувал нещо
за някаква си “Приказка за стълба-
та”, та ще го търсим за фолклор. Впро-
чем авторът на въпросната “Приказ-
ка” Христо Смирненски я е написал
точно за такива Дянковци, Бойковци,
Виолетки с бонуси от 73 000 лева
или зачислени на държавна ясла с
по 3000 лева бонуси защитници от
дискриминацията, които отдавна са
забравили намазаните с мас филии и
чифта обувки с изтрити подметки.
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Долнопробен циркаджилък
Според Мартин Димитров прогнозите за СДС са

мрачни, поетият курс е “курс на катастрофа, който ако
не бъде променен, тежко и горко на десните”. Убийст-
вено точен е коментарът на депутатката от БСП Мая
Манолова, според която СДС е

поредният ловен трофей на ГЕРБ

Сиреч, съюзът го очаква съдбата на гербаджийски-
те сателити “Атака” и РЗС, които днес са в развалини.

Бат’Петьо, който след номинирането си определено
изглеждаше доста въодушевен и разказа в едно тв
предаване как не само Плевнелиев, ами и той като
президент геройски е нарушил конституцията, като не-
законно е отказал да даде мандат на БСП да състави
правителство, усети, че при политическия пожар в СДС
няма да го огрее за конституционен съдия и леко се
изниза от скандала поради “голяма международна
заетост”.

Два дена по-късно със самочувствието на преуспял
касапин Кабаиванов се заканваше по една телевизия,
че размирните депутати ще бъдат жестоко наказани,
понеже осуетили възможността Петър Стоянов да ог-
лави Конституционния съд. И се хвана на бас с воде-

В следващ брой четете:
„ЧОП ЗА ГЛАВЕН ПРОКУРОР”

щия, че благодарение на далновидната му политика в
следващия парламент СДС ще има повече депутати,
отколкото сега цялата Синя коалиция.  В момента те са
общо 14, а всички големи социологически агенции
отчитат, че общественото доверие за СДС е паднало
до около 1 процент.

Кабаиванов си удържа на думата и миналия поне-
делник НИС изключи от СДС “предводителите на бун-
та” Мартин Димитров, Димо Гяуров и Ваньо Шарков.
Единственият евродепутат на партията - Надежда Нейн-
ски, обяви,че я напуска. Всъщност нищо ново под
слънцето. Сините се върнаха към един далечен период
от съществуването си, когато всички инакомислещи се
възприемаха като предатели и СДС се лющеше като
царевичен кочан.

Междувременно на “Раковски” 134 се подготвя по-
редното циркаджийско представление. След отказа на
Петър Стоянов там се готвели да извадят от нафталина
Филип Димитров или Йордан Соколов и да издигат
кандидатурата на един от тях за конституционен съдия.
Както се казва, хвани единия, та удари другия.

На какви ли простотии има още да се нагледаме...
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Маестро Димитър Христов (вторият
отляво) със солисти на концертите в Русия

Русия аплодира маестро
Димитър Христов

Р

Диригентът на Оркестъра
за народна музика на БНР
гастролира в пет града

да из страната в рамките на
проекта “Славянско единст-
во”. Концертите бяха под
егидата на Министерството
на културата на Руската

федерация.  Под палката на
маестро Христов Държавни-
ят руски академичен кон-
цертен оркестър “Боян”
изпълни и негови авторски
творби, научи ДУМА от Иван
Върбанов. Димитър Христов
вече е добре познат на ру-
ската публика заради успе-
ха на музикалните му твор-
би, които са неотменна част
от репертоара на Национал-
ния балет на Русия “Игор
Мойсеев” и Националния
оркестър за народни инст-
рументи “Н. Осипов”.

Руската публика топло и
възторжено аплодира
българските авторски произ-
ведения на маестро Христов
- инструменталната пиеса за
солисти и оркестър “Север-
няци”, както и народните
песни “Смиляна” и “Со маки
сум се родил”, изпети блес-
тящо от звездата на руския
романс Ирина Крутова. Ис-
тински взрив от ръкопляска-
ния предизвика интерпрета-
цията на песента “Ако умра
ил загина” от световноизве-
стния бас Дмитрий Трапез-
ников. На сцената редом с
руски водещи артисти бе
солистът на Народния ор-
кестър на БНР Костадин

Генчев (кавал). В програма-
та бе представена неговата
пиеса “Гергьовденски танц”.

Солисти на колоритния
оркестър “Боян” - 50 музи-
канти, свирещи на народни
и естрадни инструменти,
бяха всепризнатите виртуо-
зи Александър Марчаковски
(балалайка) - заслужил ар-
тист на Руската федерация,
Анатолий Пилюгин -  доско-
рошен директор на Нацио-
налната музикална проду-
центска компания “Содруже-
ство”, Елена Митродорова
(гусла), Иван Шрамков - ди-
ректор на оркестър “Боян”,
който солира на балалайка,
Сергей Лагутик (баян).

В рамките на гастрола си
маестро Димитър Христов
взе участие и в Първата
национална конференция по
проблемите на руския фолк-
лор в Москва, инициирана от
Министерството на култура-
та на Руската федерация. За
диригента Димитър Христов
поканата е безспорно при-
знание, защото като пред-
ставител на друга държава
имаше възможността да
представи новите тенденции
в развитието на национал-
ния фолклорен жанр.

Руската публика аплоди-
ра диригента на Оркестъра
за народна музика на БНР -
маестро Димитър Христов,
който гастролира в пет гра-

Иван Кънев представя „Импресии от България”

Снимка БНР

Големият български художник Иван
Кънев откри самостоятелна изложба
под наслов “Импресии от България”. Тя
може да се разгледа до 9 декември в
арт галерия “Париж-Москва” на ул. “Ге-
орги С. Раковски” 92 в София.

Първите посетители на изложбата,
сред които Георги Йорданов, Антон
Кутев, Гиньо Ганев, се насладиха на
поредицата акварелни, пастелни и
маслени импресии от България. Сред
пейзажите на Кънев - всичките до
един майсторски създадени, задържа-
ха окото “Зима-Дряново”, “Поглед от
стара София”, “Есен край Самоков”,
“Край село Костенец”, “Пейзаж край
Сапарева баня”.

Той е майстор на живописната ин-
терпретация на зеленото, каза изкуст-
воведът Чавдар Попов пред многото
почитатели и приятели на художника,

Надежда УШЕВА

дошли на откриването на изложбата.
Той дълбае с любов и отношение към
занаята и изкуството. Той е творец,
който успява винаги да ни изненада с
импресивния си език, посочи Ч. Попов.

Това, което впечатлява от пръв по-
глед в пейзажите на Иван Кънев, е, че
в тях липсва натруфена илюстративност
и излишна повествователност. Това са
уловени мигове, частици природно

съвършенство, които минават неза-
белязани в делничния водовъртеж,
но които чувствителността на тво-
реца възприема осезаемо. Малко
художници имат способността да
изразят  така непринудено и искре-
но смълчаната и тиха прелест на
пустите улички, меланхоличното
всекидневие на прихлупени къщур-
ки, осиротели дървета, обвити в
оловносиви облаци и кадифена зе-
ленина, отбелязва галеристката
Йорданка Костадинова. Прекрач-
вайки прага, се потапяш в “пасто-
рален уют”, в една “унасяща лирич-
ност”, които не ти се иска да напус-
неш, след като веднъж са те
обгърнали с нежна топлина, под-
чертава  Костадинова.

Вели Чаушев очарова със своя-
та артистична прелюдия, рецити-
райки стихове на Валери Петров, с
което поздрави художника и присъ-
стващите в салона.

Иван Кънев, който говори чрез
картините си, е име отдавна стана-
ло ярък щрих в пейзажа на българ-
ската съвременна живопис. Роден
е през 1935 г. в Нова Загора.
Завършва Националната художе-
ствена академия, специалност при-
ложна графика, при проф. Алек-
сандър Поплилов.

Снимка Мариета ТОМОВА

Клавирно трио
свири днес в СГХГ

Дирекция “Култура” на Сто-
личната община организира кон-
церт на клавирното трио Мари-
ана Теофилова, Ирина Стояно-
ва, Иван Лалев днес от 18 ч. в
Софийската градска художест-
вена галерия. В програмата -
творби от Д. Шостакович, А.
Пиацола, Св. Кърпаров. Входът е
свободен. Концертът е в рамки-
те на есенния фестивал “Камер-
на сцена София 2012”. Клавирно-
то трио Марияна Теофилова -
пиано, Ирина Стоянова - цигул-
ка, и Иван Лалев - виолончело, е
наскоро създаден ансамбъл от
утвърдени инструменталисти,
който дебютира в “Салона на
изкуствата 2012”. Триото има
записи за БНТ, научи ДУМА от
Илиана Илиева.

Книжовни премиери
в Столичната
библиотека

П р е -
миера на
книгите
“Тълкувач
на собст-
вени име-
на” от То-
дор Код-
жов, пред-
с т а в е н а от доц. д-р
Петя Банкова, и “Възрожденецът
Тодор Коджов и неговите потом-
ци” от Пело Михайлов, предста-
вена от проф. Дойно Дойнов, ще
се състои днес от 17 ч. в Амери-
канския център в Столичната
библиотека, пл. “Славейков” 4. Ор-
ганизатор на вечерта в памет
на Андрей Алтъпармаков е отдел
“Краезнание”.

Изложба с плакати
от „Златният Орфей”

Българската национална те-
левизия и клуб “33 оборота” пред-
ставят изложбата с плакати от
“Златният Орфей” - в памет на
художника Дянко Дянков. Откри-
ването е на 3 декември от 17 ч.
в ресторанта на БНТ на ул. “Сан
Стефано” 29.

Показват филм за
Петър Парижков

Екипът на проект “Нови поли-
тики за стимулиране на четене-
то” организира представяне на
филма за доц. Петър Парижков
“Живот, посветен на книгата и
духовността българска”. Прожек-
цията е на 1 декември от 11 ч.
в Американския център на Сто-
личната библиотека, пл. “Славей-
ков” 4, научи ДУМА от Любомира
Парижкова.
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„Танцови преводи”
на балет „Арабеск”

Празничният сезон се открива на
1 декември в зала “България” с гала-
концерта “Вечната музика”. Амбицията
на организаторите, подкрепени и от
чуждестранните посолства в София, е
този концерт да се превърне в тради-
ция и всяка година любителите на кла-
сическата музика да се докоснат до
световното музикално творчество от
различни страни в предколедните дни.
Концертът тази година ще се проведе
съвместно със Софийската филхармо-
ния, под патронажа на министъра на
външните работи на Република Бълга-

Валентина Корчакова
и Марио Николов блестят
в галаконцерт на посланиците

Снимка АРТ МЮЗИК ЦЕНТЪР

рия Николай Младенов, научи ДУМА
от Арт мюзик център.

В програмата на концерта “Вечната
музика” са включени популярни класи-
чески произведения, разпознаваеми от
публиката в цял свят като музикални
визитки на своите народи. Участват
солистите Валентина Корчакова - со-
прано, Цветелина Малджанска - сопра-
но, Марио Николов - тенор, Педро
Наваро - китара (Испания), Цветан
Недялков - китара, и оркестърът на
Софийската филхармония под дири-
гентството на Петър Димитров.

Световната премиера на
творбата е на 1 декември на
сцената на Музикалния театър

“Танцови преводи”С

Снимка “АРАБЕСК”

се осъществява в подкрепа на
кандидатурата на София за Ев-
ропейска столица на културата
2019 г.

Световната премиера на пи-
есите “Измъчвани мелодии” -
хореограф Морис Кози по музи-
ка на Габриел Прокофиев, и “Res
Nullius 1” и “Res Nullius 2” по
музика на Пол ван Брюхе в
съавторство с П. Дундаков и
Боряна Сечанова, и Асен На-
ков, е вече факт, който доказа
високата класа на трупата на
“Арабеск”. След премиерата

Морис Кози сподели във фейс-
бук: “Тази вечер се състоя пре-
миерата на “Измъчвани мело-
дии” по музика на Г. Прокофиев
с балет “Арабеск” тук, в София,
България. Танцьорите са фанта-
стични и аз съм толкова горд!
Това бе моята първа премиера
в Източна Европа и не мога да
си представя по-добър старт.”

И трите пиеси, изпълнени с
харизматична енергия от тан-
цьорите на “Арабеск”, са обеди-
нени под общото заглавие “Тан-
цови преводи”, където се проек-

тират възможните и невъзмож-
ни преводи на идентични идеи
между различни изкуства, как-
вито са музиката и танцът.
Представленията изследват
взаимоотношенията между
съзнание и тяло и възможност-
та да разкриваш себе си в об-
щуването с реалността и отвъд
нея; в споделянето на “смисли”
и в трансформирането им в идеи
с единна естетика.

Красноречиви са и думите
на Мила Искренова, хореограф-
ка и авторка на статии в област-
та на съвременния танц: “Спек-
такълът “Танцови преводи” на
балет “Арабеск” едновременно
респектира и вдъхновява с про-
фесионализъм, вкус и култура,
които правят внушенията му
уникални. Липсата на всякакви
амбиции от състезателен харак-
тер дава на зрителя споделено-
то самочувствие на интелиген-
тен съучастник. Танцьорите се
показват в светлина от европей-
ски и световен интензитет, ид-
ваща от спокойствието и зре-
лостта на смислената работа.”

“Танцови преводи” на “Ара-
беск” съпоставя достиженията
на българските артисти с тези
на признатите лидери в област-
та на световното музикално и
танцово изкуство и предоставя
на нашата публика зрелищен и
новаторски спектакъл. Зад тази
премиера стоят имената на ав-
тори с впечатляваща творческа
биография. Това е възможност
да се запознаем с тях, за да
оценим престижа на трупата на
балет “Арабеск, с която те без
колебание се съгласиха да ра-
ботят и създадоха своите впе-
чатляващи творби, отбелязва
Мая Михайлова.

Спектакълът “Танцови прево-
ди” - международен проект, обе-
диняващ усилията на гост хорео-
графа от САЩ Морис Кози и
българските хореографи Боряна
Сечанова и Асен Наков, ще бъде
представен на 1 декември в
Държавния музикален и балетен
център. Музиката е на холанд-
ския композитор Пол ван Брюхе,
Петър Дундаков и Габриел Про-
кофиев - Великобритания. Про-
ектът “Танцови преводи” е съфи-
нансиран от програма “Култура
2012” на Столичната община и

Свикнали сме да приемаме разположената между Алпите и
Дунав Австрия за родина на Моцарт и сякаш забравяме, че ней-
ният първи химн е създаден от Хайдн, а до тях достолепно стоят
Шуберт, Шонберг, Веберн, Брукнер, Малер. Според австрийския
философ Лудвиг Витгенщайн, чието име носи Българският култу-
рен институт във Виена, езикът е посредникът между хората, но
нима не е по-приемливо да се общува чрез езика на музиката?
Навярно към такъв културен диалог се стремят организаторите на
току-що завършилия в София форум, по-точно Третото издание на
конкурса за австрийска камерна музика с награден фонд от 5000
лв., осигурени също от австрийското посолство.

През трите ноемврийски дни в залата на НМА “Проф. Панчо
Владигеров” в двата етапа на състезанието сили премериха 36
български и чуждестранни участници. Прозвучаха както произведе-
ния от ХVIII и XIX век, така и по-малко известни камерни творби от
композитори, родени през ХХ век, кaтo Герхард Презент (р. 1957 г.),
Фердинанд Вайс (1933), Волфрам Вагнер (1962), Юлия Пургина
(1980) и други. Това е и една от целите на състезанието - да се
обогати репертоарът на ансамблите: дуа, триа, квартети, духови
квинтети.  Негово превъзходителство Герхард Райвегер, посланик
на Република Австрия, лично връчи наградите на галаконцерта на
лауреатите, които бяха оценявани от авторитетно международно
жури, както ДУМА писа. Да пожелаем на отличените музиканти и на
артистичния директор на конкурса - д-р Дарина Малеева, по-нататъ-
шни успехи и нови срещи с българската публика!

Известният певец Георги
Христов даде ексклузивно
интервю за държавната
телевизия на Украйна по
покана на екипа на медията,
която снима филм за Бълга-
рия. Той говори за своята
музика, за концертите си в
страната и зад граница, за
шоубизнеса у нас и по
света. Във филма ще бъдат
включени и видеоклипове
на голямата ни звезда,
както и откъси от спектакъ-
ла му в зала 1 на НДК “30
златни”. Част от интервюто
ще се излъчи в края на
годината в празничната
програма на телевизията.
Филмът ще бъде показан
по-късно в две части. Екипът
на Георги Христов започна
и преговори за голямо
концертно турне на нашата
звезда в Украйна.
Междувременно истинска
генерална репетиция за
коледния му концерт на 5
декември в зала “България”
се оказа шоуто на Георги
Христов в Шумен, където
голямата зала не можа да
събере всички почитатели
на изпълнителя. Насрочена
е втора дата за 10 декем-
ври. За концерта под наслов
“Коледна нощ” билети се
продават в мрежата на
“Евентим”, касите на НДК и
зала “България”. В радио-
ефира вече е най-новият
сингъл на Г. Христов съвме-
стно с Нели Рангелова и
детската вокална група
“Бон-Бон” “Коледа честита”,
научи ДУМА от Габриела
Руменова, пиар мениджър
на певеца.

ГЕОРГИ
ХРИСТОВ
ПРЕГОВАРЯ
ЗА ТУРНЕ
В УКРАЙНА

Българо-австрийски диалог на езика на музиката

Посланик Герхард Райвегер (първият от ляво), д-р
Дарина Малеева (до него) и лауреатите на Третия

конкурс за австрийска камерна музика

Дориана ЗАХАРИЕВАСнимка АРХИВ НА ФЕСТИВАЛА
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 ÓÒÚ‡‰ËÌ
“ÂÁËÂ‚

(1920-1991)

Незаменим баща и дядо,
всеотдаен за роднини

и приятели.
Завинаги в сърцата ни!

От семейството

21 ãîäèíè áåç

¿À≈ —¿Õƒ⁄–
 ŒÀ≈¬

◊¿À⁄ Œ¬
професор, доктор на

икономическите науки
Да си спомним за Човека,

мъдреца,
приятеля, любимия баща,

съпруг и дядо

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Изминаха 40 ТЪЖНИ ДНИ
откакто си отиде от нас

От семейството

Много ни липсваш!
Обичаме те!

Няма да те забравим! Поклон!
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От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Изминаха 16 ГОДИНИ без нашия
скъп съпруг, баща и дядо

о.з.полковник ст.н.сътр. к.ф.н.

В живота и паметта ни той стои
с примера на достойно изживян
жизнен път, с любовта му към

семейството и хората, с борбата
и вярата му към един справедлив

и мирен социален свят.
Дълбок поклон пред светлата му памет!

Справочник

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

С дълбока скръб съобщаваме,
че на 29.11.2012 г.

почина генерал-лейтенант
КУЗМАН АНГЕЛОВ КУЗОВ

на 89 години
Ще останеш завинаги

в сърцата ни! Почивай в мир!
Поклонението ще се състои на

01.12.2012 г. от 11.30 часа в
Ритуалната зала на

Централните софийски гробища
От семейството

Премиерата на новото изда-
ние на “Кукулкан слиза от небе-
то” от Богомил Герасимов е днес
от 17,30 ч. в Дома на научно-
техническите съюзи на ул. “Г. С.
Раковски” 108. Богомил Гераси-
мов предлага един различен
поглед върху древната култура
на маите. Като дипломат в Мек-
сико той има възможността да
опознае добре местните бит и
култура, да се потопи в света на
техните предци. “Кукулкан сли-
за от небето” е разказ именно
за тях. Авторът поставя въпроси
и търси отговори, свързани с на-
чина на живот, техническите
постижения и вярванията на древните жители. В книга-
та има подробна информация за изумителните пости-
жения на маите в областта на науки като математиката
и астрономията, както и в строителството и архитекту-
рата, в земеделието и културата.

Немалко внимание е отделено и на някои почти
необясними факти като това, че маите не познавали
ралото, колелото и желязото, но в същото време стро-
ели грандиозни центрове и забележителни пътища,
създавали възхитителни произведения на изкуството,
първи изобретили нулата, разполагали с най-сложния
календар и сложна йероглифна писменост, неразчете-
на изцяло и досега. Читателите ще научат и повече за
техните вярвания и, разбира се, за това кой е Кукулкан
и какво се случва, когато той слезе от небето.

Герасимов не подминава и темата за края на света.
Дава свое обяснение и тълкувание на това какво
всъщност предсказва Вечният календар на маите. Кни-
гата е пътешествие към миналото и загадките на една
удивителна и малко позната култура, която въпреки
усилията на многобройни “детективи” - археолози и
специалисти от различни науки - продължава упорито
да крие тайните си.

Книгата е издадена за първи път през 1988 г., смята
се за библиографска рядкост. Новото издание с логото
на КК “Труд” е допълнено и обогатено, с красиви цветни
илюстрации и много снимки, направени от самия автор.

еновете на Кралица-
та на фадото Мариза
вече с нетърпение
очакват концерта й.
Първият глас на Пор-
тугалия, както я нари-

В навечерието на предстоя-
щия фестивал “Френското кино
днес” в московския кинотеатър
“Пионер” беше показан филмът на
френската актриса Мелани Лоран
“Les Adaptes”, в който тя изпълня-
ва една от главните роли, освен
че е режисьорка и сценаристка на
филма. След прожекцията се
състоя пресконференция, на коя-
то присъстваше и Жоел Шапрон
от “Unifrance”. Мелани Лоран от-
говори на многобройните въпро-
си на журналистите.

- По какво може да се разбе-
ре, че филмът е френски?

- По всичко - по кроасаните, по
малкия Лео и най-вече по любов-
ните сцени. Филма снимахме в
Лил, а не в Париж, който всички
добре знаят.

 - Записахте музикален албум
- ще продължавате ли да се зани-
мавате с музика?

- Не знам, но трябва да се от-
насям много сериозно към това.

Ôåíîâå íà Ìàðèçà
é ïîäàðÿâàò áèæó
С концерта на Кралицата на фадото се открива
Новогодишният музикален фестивал в НДК

Музикалното събитие се орга-
низира от продуцентска агенция
“БГ саунд стейдж” и открива Но-
вогодишния музикален фести-
вал в НДК.

Мариза пленява слушатели-
те с чувствената си музика и
артистична харизма. Когато
Мариза пее, силният й емоцио-
нален глас достига дълбоко до
душите на хората. Мариза е
пяла на най-големите световни
сцени - от парижката “Олим-
пия”, лондонската Роял Албърт
хол до операта в Сидни, а кон-
цертите й са винаги напълно

разпродадени. Певицата е от-
личена със “Златен глобус” за
най-добър индивидуален
изпълнител и е номинирана за
“Грами”. На олимпийските игри
в Атина португалската звезда
изпълнява в дует със Стинг
песента “A Thousand Years”.
Британското радио Би Би Си 3
трикратно обявява Мариза за
най-добра певица в света през
2003, 2005 и 2006 г. Мариза
изнася концерти на четири кон-
тинента, в препълнени зали и с
огромен успех. Музиката й
съчетава чистата традиция и

свежестта на съвремието, а
начинът й на изпълнение пред-
ставя необработената чиста
емоция, с която се характери-
зира жанрът, пречупен през
изключителния й стил.

След концерта Мариза ще
вечеря в препоръчан й от ней-
ни близки ресторант в центъра
на София. Тя няма претенции
към храната си по време на

репетициите преди концерта.
Топла супа, пресни плодове и
зеленчуци с много ядки са сред
предпочитаните от нея храни.
Разбира се, и чаша хубаво чер-
вено българско вино, съобща-
ват организаторите на гостува-
нето й.

Билети на цени между 40 и
100 лева се продават в мрежата
на “Ивентим” и на касата на НДК.

Ф
чат, ще пее за трети път у нас.
Тя  ще пристигне в София в деня
на концерта си на 1 декември и
ще събере своите български
фенове в зала 1 на НДК. Бълга-
ри, живеещи в Париж, присти-
гат специално за събитието тук.
Подготвили са й подарък кра-
сиво бижу на “Baccarat”, което
ще й поднесат на концерта.

Снимка “БГ САУНД СТЕЙДЖ”

Мелани Лоран гостува в
Москва с новия си филм

„КУКУЛКАН СЛИЗА
ОТ НЕБЕТО” СЕ ВЪРНА
ПРИ СВОИТЕ ЧИТАТЕЛИ

- Вашите бъдещи планове?
- Вече съм подготвила сцена-

рия за следващия си филм, който
ще разглежда съдбата на младите.

- Как намерихте малкото мом-
ченце за своя филм и как се каз-
ва?

- Правихме проби с много деца,
обикновено те идваха с майките
си. Когато ги питаха искат ли да
участват във филма, те отговаряха:
не искам. Просто майките им же-
лаеха това. И когато попитах мал-
кия, който се казва Лео, дали би
се снимал във филма, той каза “да”.

Именно на него се спрях.
- Били ли сте в България?
- Вие сте от България! За съжа-

ление не съм била.
След края на пресконференци-

ята Мелани с удоволствие написа
пожеланията си за читателите на
ДУМА.

Новата звезда на френското
кино уверено върви по стъпките на
своите знаменити съотечественич-
ки Катрин Деньов и Изабел Аджа-
ни, отбелязват киноексперти.

Мелани Лоран
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Тази година празничният сезон ще бъде открит от
един необикновен Дядо Коледа - колоритния главен
герой на 3D анимацията на “Дриймуъркс” “Чудната пе-
торка”. След гастрол на галапремиерите в Ню Йорк и
Лондон и фестивала в Рим бившият руски казак с та-
туси и особено чувство за хумор пристигна и у нас.
Неговата Чудна петорка вече превзе гигантския IMAX
екран, а тази седмица ще нахлуе и в останалите 3D
кина, научи ДУМА от Стойка Йорданова.

С необичайни превъплъщения на познатите герои,

ДЯДО КОЛЕДА ПРИСТИГА ДНЕС С
АНИМАЦИЯТА „ЧУДНАТА ПЕТОРКА”

динамичен сюжет и възхитителна, новаторска анимация
историята за вечната борба на Доброто и Злото завладя
въображението на зрители от всички възрасти. Награда-
та за най-добра анимация на тазгодишните Холивудски
филмови награди е естествено признание от гилдията.
Според критиците, въпреки силната конкуренция, която
се очаква в категорията, екипът на режисьора Питър
Рамзи и “Чудната петорка” има реални шансове и за
“Оскар”. Официалната премиера на “Чудната петорка” е
днес в IMAX3D и 3D кината в цялата страна.

Христо СЪБЕВ, Москва
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ад страната ще има разкъсана, над източни-
те и южните райони - предимно значителна
облачност. На отделни места там ще превали
слаб дъжд. Преди обяд по западния участък

на река Дунав видимостта ще бъде намалена от
мъгла. Вятърът и в Източна България ще отслабне до
умерен. Минималните температури ще бъдат между
4 и 9 градуса, в източните райони до 12-14, в София
около 4 градуса. Ще се задържи топло за края на
ноември с максимални температури между 13 и 18
градуса, в София - около 13 градуса. Привечер от
запад облачността ще започне да се вплътнява. Над
планините ще има разкъсана облачност, предимно
значителна над Рило-Родопската област, където не е
изключено да има слаби превалявания. Ще
продължи да духа силен, по билата и бурен югоза-
паден вятър. По Черноморието ще има разкъсана,
над южното крайбрежие предимно значителна об-
лачност. Там на отделни места ще превали дъжд.
Вятърът ще отслабне и ще бъде умерен.

Н Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.50738

GBP
2.4352

CHF
1.62014

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

Минималните температури ще останат високиМинималните температури ще останат високиМинималните температури ще останат високиМинималните температури ще останат високиМинималните температури ще останат високи
- на повечето места около и над 10 градуса, а- на повечето места около и над 10 градуса, а- на повечето места около и над 10 градуса, а- на повечето места около и над 10 градуса, а- на повечето места около и над 10 градуса, а
дневните слабо ще се понижат спрямо днешнитедневните слабо ще се понижат спрямо днешнитедневните слабо ще се понижат спрямо днешнитедневните слабо ще се понижат спрямо днешнитедневните слабо ще се понижат спрямо днешните
и ще бъдат от 12, 13 до 17 градуса. Вятъръти ще бъдат от 12, 13 до 17 градуса. Вятъръти ще бъдат от 12, 13 до 17 градуса. Вятъръти ще бъдат от 12, 13 до 17 градуса. Вятъръти ще бъдат от 12, 13 до 17 градуса. Вятърът
от юг ще отслабва, но няма да стихне. В съботаот юг ще отслабва, но няма да стихне. В съботаот юг ще отслабва, но няма да стихне. В съботаот юг ще отслабва, но няма да стихне. В съботаот юг ще отслабва, но няма да стихне. В събота
температурите ще се понижат с няколко гра-температурите ще се понижат с няколко гра-температурите ще се понижат с няколко гра-температурите ще се понижат с няколко гра-температурите ще се понижат с няколко гра-
дуса, а в крайните северозападни, южни идуса, а в крайните северозападни, южни идуса, а в крайните северозападни, южни идуса, а в крайните северозападни, южни идуса, а в крайните северозападни, южни и
източни райони отново ще започнат превалява-източни райони отново ще започнат превалява-източни райони отново ще започнат превалява-източни райони отново ще започнат превалява-източни райони отново ще започнат превалява-
ния от дъжд. В неделя и понеделник застудява-ния от дъжд. В неделя и понеделник застудява-ния от дъжд. В неделя и понеделник застудява-ния от дъжд. В неделя и понеделник застудява-ния от дъжд. В неделя и понеделник застудява-
нето ще продължи и в планините преваляваниятането ще продължи и в планините преваляваниятането ще продължи и в планините преваляваниятането ще продължи и в планините преваляваниятането ще продължи и в планините преваляванията
ще преминават в сняг.ще преминават в сняг.ще преминават в сняг.ще преминават в сняг.ще преминават в сняг.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

9°/14°9°/14°9°/14°9°/14°9°/14°

1         2
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

7°/13°7°/13°7°/13°7°/13°7°/13°

“≈À≈÷
ÃÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò ÔË-
ÂÏ‡Ú ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ
Ì‡ ‰Û„ËÚÂ, Í‡ÚÓ
Ò‚ÓË, ÍÓÂÚÓ Â ÔÂ‰-

Œ¬≈Õ
ŸÂ ËÏ‡ÚÂ ÒÂ˘Ë
Ò ıÓ‡, Ò ˜ËˇÚÓ
ÔÓÏÓ˘ ˘Â ‡Á¯Ë-
ˇ‚‡ÚÂ Í˙„‡ Ì‡

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÂÌˇÚ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘
Á‡ ‡ÁıÓ‰Í‡ ÔÓ
Ï‡„‡ÁËÌË, ÔÓÒÂ-
˘ÂÌËÂ ‚ ˆÂÌÚÓ‚Â

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ŸÂ ‡ÁÒ˙Ê‰‡‚‡-
ÚÂ ‚˙ıÛ Ò˙·ËÚË-
ˇÚ‡ ÓÚ ÔÓÒÎÂ‰-
ÌËÚÂ ‰ÌË, ‡Ì‡ÎË-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ÕÂ ‚ËÌÂÚÂ ÌËÍÓ-
„Ó, ‡ÍÓ ÌÂ ÒÚÂ ‚
ÔÂ˜ÂÎË‚¯‡ ÔÓÁË-
ˆËˇ. œÓ‰Ó·ÂÚÂ

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
«‡ ‰‡ ÒÚÂ ÒË„Û-
ÌË, ˜Â ‚ÒË˜ÍÓ ˘Â
ÔÂÏËÌÂ ‰Ó·Â,
Á‡ÔÓ˜ÌÂÚÂ ÔÓ‰„Ó-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
»Á·‡‚ÂÚÂ ÒÂ ÓÚ
‚ÒË˜ÍÓ, ÍÓÂÚÓ ‚Ë
ÔÓÚËÒÍ‡ Ë Ô‡‚Ë
ÌÂ˘‡ÒÚÌË. ΔË‚ÓÚ˙Ú

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
– Ó Ï ‡ Ì Ú Ë ˜ Â Ì
ÙÎËÚ ˘Â ‚Ë Á‡-
Â‰Ë Ò ÔÓÎÓÊËÚÂÎ-
ÌË ‚˙ÎÌÂÌËˇ, ‡ÍÓ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
»Ï‡ÚÂ ÌÛÊ‰‡ ÓÚ
ÓÒ‚ÂÊ‡‚‡ÌÂ. «‡-
ÔÓ˜‚‡˘ ÔÓÂÍÚ ˘Â
‚Ë Ì‡ÚÓ‚‡Ë

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
«‡·‡‚ÂÚÂ Á‡
ÌÂ˘‡Ú‡, ÍÓËÚÓ ‚Ë
‰‡ÁÌˇÚ Ë ÓÚÂ„˜‡-
‚‡Ú. ŸÂ ÒÂ ˜Û‚ÒÚ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ËÌÚÂÂÒËÚÂ ÒË. ƒÓ‚Âˇ‚‡ÚÂ ÒÂ
Ì‡ ÛÒÂ˘‡ÌÂÚÓ ÒË Á‡ ÌÂ˘‡Ú‡.

ÁË‡ÈÍË ÔË˜ËÌËÚÂ Ë ÔÓÒÎÂ‰-
ÒÚ‚ËˇÚ‡.

ÒÎ‡·ËÚÂ ÒË ÒÚ‡ÌË, ÍÓËÚÓ ‚Ë
Ô‡‚ˇÚ ÔÓ-ÛˇÁ‚ËÏË.

‚Ë ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÚ‡ÌÂ ÔÓ-ıÛ·‡‚,
ÒÚË„‡ ‰‡ Ï‡ıÌÂÚÂ ËÌÂˆËˇÚ‡.

ÏÛ ÔÓÁ‚ÓÎËÚÂ Ë ÌÂ ÓÚ·Î˙ÒÌÂÚÂ
ÓÚÒÂ˘Ì‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡.

Á‡ ‚˙ÁÒÚ‡ÌÓ‚ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÙËÁË-
˜ÂÒÍÓÚÓ Ë ‰ÛıÓ‚ÌÓ Á‰‡‚Â.

ÚÓ‚Í‡Ú‡ ÒË Á‡ ‚‡ÊÌËÚÂ ÌÂ˘‡
ÓÚ ‰ÌÂÒ.

‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌÓ Ò ‡·ÓÚ‡, ÌÓ
‰ÌÂÒ ÏËÒÎÂÚÂ Á‡ ÒÂ·Â ÒË.

‚‡ÚÂ ÓÚÎË˜ÌÓ ÒÂ‰ ıÓ‡ Ò˙Ò
ÒıÓ‰ÌË Ì‡ ‚‡¯ËÚÂ ËÌÚÂÂÒË.

¬ŒƒŒÀ≈…
 ÓÏÔ‡ÌËˇÚ‡ Ë
‡Á„Ó‚ÓËÚÂ Ò
ÔËˇÚÂÎË ˘Â ‚Ë
Ì‡Í‡‡Ú ‰‡ ÒÂ

ÓÚÔÛÒÌÂÚÂ Ë ÔË‰Ó·ËÂÚÂ Ì‡-
ÒÚÓÂÌËÂ.

�����
�����

 Œ«»–Œ√
»Áı‚˙ÎÂÚÂ ÚÂ-
‚ÓÊÌËÚÂ ÏËÒÎË,
Í‡ÚÓ ÒÂ ÔÓ„Ë-
ÊËÚÂ Á‡ ÙËÁË˜Â-

ÒÍÓÚÓ ÒË Ë ÂÏÓˆËÓÌ‡ÎÌÓ
Á‰‡‚Â.

�����
����� �����

�����
�����
�����

ÔÓÒÚ‡‚Í‡ Á‡ Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌÓ-ÔÓ-
ÎËÚË˜ÂÒÍ‡ ‡Ì„‡ÊË‡ÌÓÒÚ.

Тежка категория

Филмите до 6 декември

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе” 115);
Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29);

Любовна терапия

 Ó„‡ÚÓ ‚ „Î‡‚Ì‡Ú‡ ÓÎˇ Â  Â‚ËÌ ƒÊÂÈÏÒ
(ì«Óı‡Ì: —ÚËÎËÒÚ ÓÚ Á‡Ô‡Ò‡î, ìŒÔ‡¯‡ÚË Ò‚‡-
ÚÓ‚ÌËˆËî), ‡ ÂÊËÒ¸Ó Â ‘‡ÌÍ  Ó‡˜Ë
(ìÃÓÏ˜Â Á‡ ‚ÒË˜ÍÓî, ìŸ‡Íî), ÚÓ ÌˇÏ‡ ‡·-
ÒÓÎ˛ÚÌÓ ÌËÍ‡Í‚Ó Ò˙ÏÌÂÌËÂ Í‡Í‚Ó ‚Ë Ó˜‡Í-
‚‡ ‚ ÔÓ‰˙ÎÊÂÌËÂ Ì‡ ˜‡Ò Ë ÔÓÎÓ‚ËÌ‡ -
ÎÂÍË˜Í‡, ÌÂÌ‡Ôˇ„‡˘‡ ÒÂÚË‚‡Ú‡ Ë Ò˙ÁÌ‡ÌËÂ-
ÚÓ, ÔÓ‰˜ÂÚ‡ÌÓ ıÓÎË‚Û‰ÒÍ‡ ÍÓÏÂ‰Ëˇ. — ‰Û„Ë
‰ÛÏË, ÙËÎÏ ÓÚ ÚËÔ‡ ìÔÓ ÒÚÂ˜ÂÌËÂ Ì‡ Ó·ÒÚÓ-
ˇÚÂÎÒÚ‚‡Ú‡ Ì‡ Â‰ËÌ ˜Ó‚ÂÍ ˘Â ÏÛ ÒÂ Ì‡ÎÓÊË
‰‡ ÒÚ‡ÌÂ ÌÂ˘Ó, ÍÓÂÚÓ ÌËÍÓ„‡ ÌÂ Â ÔÓ‰ÓÁË-
‡Îî. “ÓÁË ˜Ó‚ÂÍ Â ‰Â·ÂÎË˜ÍËˇÚ, ÌÓ ËÌ‡˜Â
„ÓÚËÌ Û˜ËÚÂÎ —ÍÓÚ ¬ÓÒ, ÍÓÈÚÓ Â „ÓÚÓ‚ Ì‡
‚ÒË˜ÍÓ, Á‡ ‰‡ Ì‡ÏÂË ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌË Ô‡Ë Á‡
ÓˇÁ‡ÌËˇ ·˛‰ÊÂÚ Ì‡ Û˜ËÎË˘ÂÚÓ ÒË...

ПРЕМИЕРИ

 ÂÈ Ë ¿ÌÓÎ‰ Ò‡ Á‡Â‰ÌÓ ÓÚ 31 „Ó‰ËÌË
Ë ÊË‚ÓÚ˙Ú ËÏ ÔÓÚË˜‡ ÒÍÛ˜ÌÓ Ë ÏÓÌÓÚÓÌ-
ÌÓ, ‡ ÒÂÏÂÈÌÓÚÓ ËÏ „ÌÂÁ‰Ó ÓÚ‰‡‚Ì‡ Â ÓÔÂ-
Ë‡ÌÓ ÓÚ Í‡Í˙‚ÚÓ Ë ‰‡ ·ËÎÓ ÒÂÍÒÛ‡ÎÂÌ
ÊË‚ÓÚ.  ÂÈ Ô˙‚‡ ÓÒ˙ÁÌ‡‚‡ ÔÓ·ÎÂÏ‡ Ë
ÚËÔË˜ÌÓ ÔÓ ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍË Ì‡ÏË‡ ÚÂ‡ÔÂ‚Ú,
ÔË ÍÓ„ÓÚÓ ÔÓ˜ÚË Ì‡ÒËÎ‡ ‚Ó‰Ë Ò˙ÔÛ„‡ ÒË.
ÕÂ‚Á‡˜ÌÓÚÓ „‡‰˜Â ’ÓÛÔ —ÔËÌ„Ò Ú˙ÌÂ ‚
ÓÚÂ„˜ÂÌËÂ, ÚÓ˜ÌÓ Í‡ÍÚÓ Ë ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ, ‡
‰- ¡˙ÌË ÒÂ ÓÍ‡Á‚‡ Ú˙Ì ‚ Ó˜ËÚÂ Ì‡
¿ÌÓÎ‰, ÍÓÈÚÓ Â Á‡„Û·ËÎ ÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚ ‰‡
„Ó‚ÓË Á‡ ˜Û‚ÒÚ‚‡Ú‡ ÒË.

007 Координати:
Скайфол

Cinema City 14:45, 17:30, 18:45,
20:15, 21:30; Арена The Mall 13:00,
14:20, 15:50, 17:10, 18:50, 20:00,
21:40, 22:50; Арена Запад 11:50,
12:50, 14:40, 15:40, 17:30, 18:30,
20:20, 21:20, 23:10; Арена Младост
11:50, 12:50, 14:40, 15:40, 17:30,
18:30, 20:20, 21:20, 23:10

Cinema City 13:50, 16:00, 18:10,
20:20, 22:30; Арена The Mall 12:20,
14:50, 17:20, 19:40, 22:00; Арена
Запад 12:15, 14:30, 16:50, 19:10,
21:30; Арена Младост 12:10, 14:20,
16:50, 19:10, 21:30

Cinema City 13:00, 15:10, 17:20, 19:30,
21:40; Арена The Mall 20:10, 22:15;
Арена Запад 18:30, 20:45, 22:50;
Арена Младост 18:40, 20:45, 22:50

ƒ‡ÌË˙Î  ÂÈ„ ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ Â Ì‡È-‚ÂÎË-
ÍËˇÚ ¡ÓÌ‰ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ‚ÂÏÂÌ‡, ÌÓ ÓÔÂ‰Â-
ÎÂÌÓ Â Ì‡È-ÊË‚ËˇÚ. » ÌÂ Á‡˘ÓÚÓ, Í‡ÍÚÓ ˘Â
˜ÛÂÚÂ ‚˙‚ ÙËÎÏ‡, ıÓ·ËÚÓ ÏÛ Â ‚˙ÁÍ˙Ò‚‡-
ÌÂÚÓ, ‡ Á‡˘ÓÚÓ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ÚË ‡ÁÍ‡Á‡ Á‡
007 ÔÓÍ‡Á‚‡Ú ÓÒ‚ÂÌ ÂÍ¯˙Ì, ÂÏÓˆËÓÌ‡ÎÌÓ-
ÚÓ Ë ÏÓ‡ÎÌÓÚÓ ÎËˆÂ Á‡‰ ÍÓ·‡ÎÚÓ‚ËÚÂ Ó˜Ë.
ì007  ÓÓ‰ËÌ‡ÚË: —Í‡ÈÙÓÎî Â Í‡ÒË‚Ó
Á‡ÒÌÂÚ‡ ÂÍ¯˙Ì ‰‡Ï‡, ÔÂÎË‚‡˘‡ ÓÚ ÎÛÍ-
ÒÓÁÂÌ ·‡Ì‰ËÌ„ Ë ‚ÒÂ Ô‡Í ÓÒÚ‡‚ËÎ‡ ÏˇÒÚÓ
Á‡ ÏÓÏÂÌÚË Ì‡ ÔÒËıÓÎÓ„Ë˜ÂÒÍË „ÏÛÍ‡ÌËˇ
‚ ÒÔÓÏÂÌËÚÂ Ì‡ „ÂÓËÚÂ.
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Да си
въоръжен с

автоматично
оръжие е
сериозно

предимство
в боя...

Нов руски самолетоносач
най-рано след 4 години?
На ВМФ е  нужен съвременен авионосец, „който ще изпреварва
с десетки години своето време, а няма да бъде аналог
на американските самолетоносачи или на други страни"

Тежкият атомен
авионесещ крайцер
„Адмирал Кузнецов"

П Снимка FEA.RUроектирането на
перспективния те-
жък атомен самоле-
тоносещ крайцер за
ВМФ на Русия ще

завърши четири години по-
късно от запланирания срок -
през 2018 г., съобщава "Ин-
терфакс", цитирайки източник
от военнопромишлената коми-
сия. Строителството на кора-
ба, както се очаква, ще за-
почне също през 2018 г. По-
рано се предполагаше, че
техническият проект на кора-
ба ще бъде готов през 2014 г.

По думите на събеседника
на агенцията, на ВМФ е  ну-
жен съвременен авионосец,
„който ще изпреварва с десет-
ки години своето време, а няма
да бъде аналог на американ-
ските самолетоносачи или на
други страни" "Главното изи-
скване към такъв кораб е той
да бъде способен да проти-
водейства по всички среди -
космос, въздух, вода, суша и
подводно пространство", е по-
яснил представителят на ВПК.

Новият авионесещ крайцер,
по мнението на източника от
ВПК, трябва да съчетава в
себе си функциите на кораб
за управление и мощно удар-
но средство. "Той трябва да
управлява действията на раз-
личните видове групировки

войски на прибрежните, мор-
ските и океанските театри на
военни действия, като сам
влиза в състава на една така-
ва групировка", е разказал
събеседникът на "Интерфакс".
За изпълнението на своите
задачи новият руски авионо-

сец ще трябва да взаимодей-
ства с орбитални спътници за
получаване на разузнавател-
ни и целеуказания. Както се
очаква, корабът ще може с
помощта на авиационните гру-
пи и ракетни комплекси да
поразява както морски над-
водни, така и наземни цели.
Благодарение на атомната
силова установка автономност-
та на плаването на кораба ще
бъде практически неограниче-
на. Той ще може да действа
както самостоятелно, така и в
състава на авионосна ударна
група от шест надводни кора-
ба и две подводници за ох-
раняване. Водоизместимостта
на кораба се очаква да над-
виши 50 хиляди тона и водо-
изместването на единствения
руски авионесещ крайцер
"Адмирал Кузнецов". При
това новият кораб ще от-
стъпва по размери на съвре-
менните американски авио-
носци. В хангарите на новия
крайцер ще се поместват до
80 палубни самолета.

генцията за отбранителни
покупки на Франция (DGA) е
предала на ВМС фрегатата
"Аквитания", главния кораб

от проекта FREMM. Както се съоб-
щава на сайта на министерството
на отбраната на Франция, церемо-
нията по предаването се е състоя-
ла в петък, 23 ноември.

Фрегатите от проекта FREMM са
разработени от компанията DCNS в
рамките на програмите OCCAR
(Organisation Conjointe de Coope-
ration en Matiere de Programmes
d'Armement), които Франция започ-
на съвместно с Италия. Общо
Франция разчита да получи 11 нови
фрегати, които ща станат основата
на надводния флот.

Фрегатата "Аквитания" бе зало-
жена през 2007 г. и спусната на
вода през април 2010 г. Вторият
кораб от проекта - "Нормандия" - бе
спуснат на вода през октомври т.г.
Строителството на третия кораб -
"Прованс", започна през 2010 г.
Той е планиран да бъде приет на
въоръжение през 2015 г.

Италия в рамките на проекта
FREMM планира да получи десет
кораба. Първият от тях - "Карло
Бергамини", бе спуснат на вода
през юли 2011 г. и ще бъде преда-
ден на ВМС догодина. Още една

фрегата в противолодъчна модифи-
кация - "Мохамед VI" - догодина
разчитат да получат военноморски-
те сили на Мароко.

Фрегатите от проекта FREMM
имат водоизместване шест хиляди
тона, развиват скорост до 27 възе-
ла и могат да изминат 11 хиляди
километра. Въоръжени са с торпе-
да MU-90, ракети MM-40 Exocet
Block 3 и MBDA Aster, а също и
76-милиметрово оръдие. Авиогрупа-
та на френските кораби се състои
от един противолодъчен вертолет
NHI NH90 NFH.

Фрегатата
"Аквитания"

Снимка МИНИСТЕРСТВО
НА ОТБРАНАТА НА ФРАНЦИЯ

ВЧили се състоя първият полет на разузнавателния
безпилотен самолет Lascar, разработен по поръчка
на сухопътните войски.
Освен да изпълнява военни задачи, безпилотният

самолет ще може да участва в операции по издирване
и спасяване и да провежда мониторинг на местности в
случай на природни катаклизми и горски пожари. По

данни на
Strategic
Defence
I n t e l l i -
g e n c e ,
L a s c a r
разпола-
га с два
електро-
двигате-
ля, тежи
14 кг и
може да
се изди-

га до височина 3,5 км. Радиусът на действие на самолета
достига 30 км. Станцията за управление на апарата може
да бъде поставена в автомобил.

ногоцелевата атомна подводница К-329 „Северод-
винск”, провеждаща държавни изпитания в Бяло
море, успешно е изстреляла свръхзвукова крилата
ракета „Калибр”, която порази наземна цел, съоб-

щава информиран източник от отбранително-промишле-
ния комплекс на Русия.

Атомната подводница от четвърто поколение „Северод-
винск” от проекта 885 клас „Ясень” в рамките на тазгодиш-
ните изпитания до октомври е прекарала в морето над 100
денонощия. Програмата предвижда серия ракетни пускове
от различни положения по морски и наземни цели. Първият
пуск се проведе на 7 ноември от подводно положение по
морска цел и бе признат за успешен.

АП „Северодвинск" бе спусната на вода на 15 юни 2010
година и през септември 2011 г. излезе на изпитания. Под-
водниците от проект 885 „Ясень” са способни да развиват
скорост над 30 възела, да се потапят на дълбочина до 600

ВМС на САЩ са обнародвали предварително запитване за
предложения, на основание на което в средата на 2013 финан-
сова година ще бъде обявен търг за доставката на вертолети за
превоз на президента на страната, съобщава Flightglobal. Кон-
курсът ще се провежда в рамките на програмите VXX.

Военните имат намерение да закупят вече съществуващи
пускани серийно машини с минимални изменения. Съгласно об-
народвания документ, сериозни изменения на системите на вер-
толетите, включително трансмисията, роторите, двигателите и
фюзелажа, не се приветстват. Всички системи, установени на
вертолетите, трябва да бъдат проверени и търговски достъпни.
Освен това ВМС на
САЩ имат намерение
самостоятелно да ус-
тановят на VXX систе-
ми за свръзка, също
създадени от вече
съществуващи компо-
ненти.

Както се очаква, в
търга ще вземат уча-
стие компаниите
Boeing, Bell, Agus-
taWestland и консор-
циума Sikorsky/Lock-
heed Martin. Снимка NAVAIR.NAVY.MIL

VH-3D и VH-60N

артия "Зелените" в Германия е поставила ус-
ловие за предоставянето на Турция на ПВО
комплекси "Пейтриът", предаде ARD, цитирай-
ки интервюто на лидера на фракцията Юрген

Тритин пред
с п и с а н и е
Spiegel. "Зеле-
ните" са гото-
ви да поддър-
жат съответния
мандат в бунде-
стага само при
гаранция, че
на територията
ня Сирия няма
да се провеж-
да военна опе-
рация. По ду-
мите на Тритин, партията не иска Германия да бъде
въвлечена в гражданската война в Сирия или пък от
това да произтече ескалация на конфликта. Тритин
е призовал правителството ясно да се обозначи, че
е против "зоната без полети" над Сирия. На 20 ноем-
ври т.г. страните от НАТО се съгласиха да предоста-
вят на Турция комплекси "Пейтриът за защита от
ракети, които долитат от територията на Сирия. Та-
кива ПВО системи, без да нарушат собствената си
безопасност, на Анкара могат да предоставят Герма-
ния, САЩ и Холандия. Министърът на отбраната на
Германия Томас де Мезер вече заяви съгласието на
правителството на ФРГ и се надява да получи одо-
брение от бундестага в началото на декември.
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ПВО
комплекс

"Пейтриът"

метра и да
извършват
автономно
плаване в
продълже-
ние на 100
д е н о н о -
щия. Еки-
пажът на
субмарина-
та се със-
тои от 90
ч о в е к а ,
включител-
но 32-ма
офицери.

Атомната подводница К-329
„Северодвинск”

Снимка ЛЕНТА.РУ

UAV Lascar

Снимка ©AFP
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Като малък се страхувах от
тъмното. Сега, като си видя смет-
ката за ток, се страхувам от свет-
лината.

АЛЕКСАНДЪР БОНЧЕВ, футболист
ВЛАДИСЛАВ ВАСИЛЕВ, футболист
Проф. ГЕОРГ КРАЕВ, културолог
Проф. ГЕОРГИ МАНОЛОВ, политолог
ГЕОРГИ СТОЯНОВ-БИГОР,
филмов експерт
ГЕРГАНА КАЦАРСКА,
поп-фолк певица
ДИМИТЪР РАШКОВ,
скулптор, художник
Проф. ИВАН ПОПИВАНОВ,
литературовед
ЕВГЕНИ КУРДОВ, футболист
Проф. ЕЛЕНА КУТЕВА, ръководителка
на ДАНПТ „Филип Кутев”
ИВАЙЛО КАЛОЯНЧЕВ, актьор
ИВАН ГЕЧЕВ, инженер
Проф. ИВАН ПОПИВАНОВ,
литературовед
ИВАН ХРИСТОВ, тв водещ, продуцент
ИВАН ЦАНЕВ, поет
КИРИЛ МАНОВ, юрист
КОНСТАНТИН БУЮУКЛИЕВ,
журналист
Доц. ЛЮДМИЛ ГЕОРГИЕВ,
бивш ректор на НБУ
ЯСЕН ПОПОВ, рали пилот
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Св. всехвален aпостол Андрей

Първозвани (Андреевден). Св. Фрумен-
тий, архиепископ Етиопски († 360)

Св. ап. Андрей се нарича Първозва-
ни, понеже пръв от апостолите бил по-
викан да тръгне след Христа. От ранни
години той жадувал за божествената
истина и когато Йоан Кръстител се явил
от Юдея, станал един от неговите уче-
ници. Името на св. Андрей често се
среща в Евангелието. За него се спо-
менава в разказа за нахранване на
народа с пет хляба (Йоан.6:5 - 13). Анд-
рей с трима други апостоли разпитвал
Господа за бъдещата съдба на Църква-
та и чул пророчеството за разрушава-
нето на Йерусалим и за свършека на
света (Марк. 13:3). Той заедно с Филип
казал на Иисус, че някои елини желаят
да го видят, и чул думите на Спасителя:
Дошъл е часът да се прослави Син
Човешки (Иоан.12:22). След Възнесение
Господне и слизане на св. Дух, когато
апостолите отишли по разни страни да
проповядват словото Божие, ап. Андрей
се отправил към северните страни. През
Гърция, Мала Азия, по нашите брегове
на Черно море той стигнал до страната,
обитавана от скитите. Тая страна, тога-
ва дива и неизвестна, е сегашна Русия.
Целият си живот ап. Андрей посветил на
проповед. С търпение понасял гонение
от езичниците и навсякъде със своето
слово, чудеса и примерен живот спе-
челвал нови последователи за Христа.

250 000 паунда за любимата
китара на Джими Хендрикс
250 000 паунда за любимата
китара на Джими Хендрикс
250 000 паунда за любимата
китара на Джими Хендрикс
250 000 паунда за любимата
китара на Джими Хендрикс
250 000 паунда за любимата
китара на Джими Хендрикс

оплина, светлина и ус-
мивка ще подарят “Ко-
ледни ангели” по вре-
ме на благотворител-

“Êîëåäíè àíãåëè”
äàðÿâàò ñâåòëèíà
Благотворителната инициатива ще бъде
подкрепена от 30 държави на 5 континента

ела I място на международ-
ния конкурс “Мисис Европа”,
е подготвила годишен кален-
дар, който също ще бъде
продаван благотворително.

За пореден път инициа-
тивата ще бъде подкрепена
от 30 държави на 5 конти-
нента. Всяка страна ще про-
веде своя базар точно в 12 ч.
местно време на 1 декември,
а средствата ще се използ-
ват благотворително за съот-
ветната държава. За кратка-
та си история “Коледни анге-
ли” успяха да подсигурят
пари за закупуване на кре-
вати в домове за деца в не-
равностойно положение
(“Иван Рилски” в София и
“Катя Ванчева” в Широка
Лъка), 17 килима, лични не-
сесери, бельо - спално и
лично, пантофи и чехли, как-
то и за ремонтна дейност. От
2010 г. се учреди стипендия
за Мария Данчева, която е
едно от такива деца и е вече
студентка. Към инициативата
се присъединиха и фарма-

цевтични  компании, подси-
гурявайки безвъзмездно ле-
карства за тези домове, “Аро-
ма”, които предоставиха хи-
гиенни консумативи за Ши-
рока Лъка, 18 СОУ “Уилям
Гладстон” и Англо-американ-
ско училище - Панчарево,
които организираха свои ба-
зари и предоставиха средст-
вата на “Коледни ангели”.

52 хил. лв. бяха събрани
на миналогодишното изда-

ние на инициативата. Сред-
ствата, набавени този път,
ще бъдат разделени на две.
С половината от парите ще
се закупят перуки за онко-
болни жени и така ще се
подкрепи асоциацията “Про-
мени живота си сега” на
Вили Боршукова. Другата
част от средствата ще бъдат
заделени за домакински
електроуреди за приюта на
отец Иван в Нови хан.

Т
ния базар на 1 декември,
събота, в 12,30 ч., в Гранд
хотел София. За четвърта
поредна година инициатива-
та се провежда благодаре-
ние на организацията “Мисис
България” и носителките на
титлите “Мисис България”,
“Лейди България”, “Мисис
Баба” и “Мисис Дама на го-
дината”. Всички коледни ук-
раси, елхи и самият кетъринг
са направени собстве-
норъчно от красивите благо-
родни жени. Очаква се биз-
несмени, популярни личнос-
ти и приятели да закупят су-
венири от базара. Освен тра-
диционните украси и подаръ-
ци ще се продава и картина
на родената в Санкт Петер-
бург художничка Ира Райче-
ва, която има свои произве-
дения в почти всички частни
колекции по света. Катя Роуз
- “Мисис България 2011”, за-

ветлините на 15-метров бор, който ще
играе ролята на празничната елха на
София, ще грейнат днес, 30 ноември,
в 18,30 ч., в градината пред хотел

В навечерието на рождения си ден тази вечер от 22 ч.
Мария Илиева ще зарадва феновете си във Варна. Певицата
ще направи участие в клуб Planet, а на сцената с нея ще
излязат и артистите на лейбъла “Стерео стая” - Криста и B.O.Y.A.N.
Мария Илиева неведнъж е споделяла, че харесва Варна. Имен-
но затова срещата с феновете там точно преди рождения й ден
ще бъде специална, със запомнящо се парти. Участието в
морската столица е третата дата и завършек на малкото клубно
турне, в което Мария Илиева вече направи концерти в Пловдив
и София. Феновете в препълнените заведения танцуваха и пяха
заедно с изпълнителката и най-големите й хитове.

Известният с атрак-
тивните си артистични
изяви - чаровният Ники
Сотиров, прочете на
глас няколко откъса от
най-новата книга на
проф. Любомир Стой-
ков “Facebook комуни-
кация”. Сред темите,
избрани от актьора,
особено внимание
предизвикаха раз-
съжденията на автора
за елита, неблагодар-
ността, страстта, стра-
ха и интуицията. На
премиерата на събра-
ните на хартиен носи-
тел виртуални есета и
коментари присъства-
ха колеги и приятели
на проф. Стойков, как-

За да покаже, че партито е
навсякъде около нас, J&B изобре-
ти първия жив билборд в България.
Инсталацията предизвиква голям
интерес и стотици столичани се
спират, за да се снимат с нея.
Платформата е с площ от 25 кв. м
и интериорът й пресъздава парти
ситуации през различните епохи
от 1749 г. досега. Живият билборд
може да бъде видян до 2 декември
на бул. “Цар Освободител”, в бли-
зост до Паметника на Съветската
армия. Инсталацията оживява вся-
ка вечер от 17,30 до 20 ч., а клуб-

През последните години еротичната литерату-
ра замести класическата в домашната библиоте-
ка, показват данните от ново проучване, според
което жените четат 400 пъти повече еротика, от-
колкото художествени произведения. Доказател-
ство за това са рекордните продажби на “50 ню-
анса на сивото”, която би всякакви рекорди по
читаемост в последно време. И от това страдат не
само класиците, но и много други съвременни
автори. Eротичната литература постави в начало-
то на тази есен истински рекорд по популярност,
оглавявайки всички класации за най-добри рома-
ни. Изглежда, подобно четиво може да привлече
хората много по-силно от всеки друг жанр.

15-метров бор става
елхата на София

С
“Рила” (ул. “Алабин”). Небето ще се озари от
разноцветни илюминации, а празничната
програма ще започне на открита сцена още
в 17 ч. Водещ на събитието ще е Дядо
Коледа (актьорът Дечко Чунтов). “Трикси”,
“Смехоранчета”, “Радиодеца”, “Октавойс”,
вокална група към Столичен център за
работа с деца “Бели брези”, певицата Крис-
тина Георгиева, както и поп звездата Поли
Генова с групите “Бон Бон” и LaTiDa ще
веселят публиката. Празничен ретротрамвай
ще докара коледарите от 144 СОУ “Народни
будители”, които ще потопят присъстващите
в празничната атмосфера. Шоуто “Огън и
светлини” в изпълнение на “Жар театър” и
“Фест студио жар” към Дома на културата
“Средец” ще забавлява гостите на тържест-
вото. Любими актьори, музиканти и изпълни-
тели ще се присъединят към празника.

EРОТИЧНИТЕ КНИГИ СА
400 ПЪТИ ПО-ТЪРСЕНИ

Мария Илиева посреща
рожден ден във Варна
Мария Илиева посреща
рожден ден във Варна
Мария Илиева посреща
рожден ден във Варна
Мария Илиева посреща
рожден ден във Варна
Мария Илиева посреща
рожден ден във Варна

НИКИ СОТИРОВ ЧЕТЕ НА ГЛАС
„FACEBOOK КОМУНИКАЦИЯ”
НА ПРОФ. ЛЮБОМИР СТОЙКОВ

Альона НЕЙКОВА
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то и студенти и журна-
листи, дошли специал-
но да го поздравят в га-
лерия “Юзина”.

“Обстоятелството,
че публикувам в книга-
та автентичните комен-
тари, забележки и
въпроси на приятели-
те ми във “фейса”, е
продиктувано от же-
ланието да “затворя”
к о м у н и к а ц и о н н и я
кръг, да дам възмож-
ност и на други глед-
ни точки по теми и
въпроси, които ме ин-
тересуват. Убеден съм,
че тази обратна
връзка, мечтана от
всеки истински кому-
никатор, ще придаде
по-голяма плътност на
комуникацията, ще я

натовари с максимал-
на достоверност и убе-
дителност”, сподели
проф. Стойков. Той бла-
годари специално на
съавторите на книгата
- всички негови прияте-
ли в социалната мре-
жа, които са се вклю-
чили с коментари във
виртуалните дискусии.

Билборд оживява пред столичани
но осветление и музика допълват
усещането за истинско парти. Спе-
циалният декор и тоалетите на
петимата манекени пренасят ми-
наващите около инсталацията в
20-те години на миналия век.

Видеото, което показва създа-
ването на първия жив билборд и
реакциите на случайни минувачи
около него, е качено на адрес
h t t p s : / / w w w . f a c e b o o k . c o m /
photo.php?v=311524775623807&set
=vb.183915927639, информира
ДУМА Яворка Петрова от
“V+O Communication”.
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Печеливши числа: 6, 7, 8

ФУТБОЛ

ПО РИНГ
18.15 Спартак - Зенит

по Нова спорт
21.45 Бирмингам -

Мидълзбро
ПО ТВ +

22.00 Осасуна - Райо Валекано
ПО ЕВРОСПОРТ 2

19.00 Аален - Мюнхен 1860
21.30 Фортуна - Айнтрахт

ÀÂ‚ÒÍË - ≈Ú˙ 7:1 3:0
ƒÂ  ‡‚‡Î¸Ó (16, 34 Ë
37-‰), 4:0 ¬ÛÚÓ‚ (51), 5:0
ƒÂ  ‡‚‡Î¸Ó (58), 6:0 –ÛÒÂ‚ (61-‡‚ÚÓ„ÓÎ), 6:1
ÕÂË (79), 7:1 …Ó‰‡ÌÓ‚ (90+2); ◊ÂÌÓÏÓÂˆ -
—Î‡‚Ëˇ 2:0 1:0 ”‡Ú‡‡ (34), 2:0 ¡‡ÎÚ‡ÌÓ‚ (49);
¡ÂÓÂ - ÀÓÍÓ œ‰ 1:2 0:1 —ÚÂÙ‡ÌÓ‚ (57), 0:2
«‡ÙËÓ‚ (65-‡‚ÚÓ„ÓÎ), 1:2 ¿Ì‰ÓÌÓ‚ (69-‰); œË-
ËÌ √ƒ - ÷— ¿ 0:5; ¡ÓÚÂ‚ œ‰ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ 0:1;
◊ÂÌÓ ÏÓÂ - ÃËÌ¸Ó 2:0; ÀÓÍÓ —Ù - ÀËÚÂÍÒ
0:2; ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ¡ÓÚÂ‚ ¬ 0:0

ì¿î √–”œ¿,
XIV  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

 1. ЛУДОГОРЕЦ 14 11 2 1 29:7 35
 2. ЛЕВСКИ 14 11 1 2 33:9 34
 3. ЦСКА 14  8 4 2 23:6 28
 4. Черноморец 14  8 3 3 17:9 27
 5. Литекс 14  8 2 4 30:9 26
 6. Ботев Пд 14  7 4 3 19:10 25
 7. Локо Пд 14  5 6 3 20:19 21
 8. Пирин ГД 14  6 0 8 13:27 18
 9. Славия 14  4 4 6 14:17 16
10. Черно море 14  4 4 6 12:20 16
11. Берое 14  4 2 9 19:26 14
12. Монтана 14  3 3 8 16:21 12
13. Ботев Вр 14  3 3 8 6:22 12
14. Локо Сф 14  2 5 7 11:19 11
15. Миньор 14  2 3 9 6:26  9
16. Етър 14  2 2 10 9:31  8

XV Í˙„, 08.12 (Ò˙·ÓÚ‡) 14.00: ÀËÚÂÍÒ
- ◊ÂÌÓÏÓÂˆ; ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ - ÃÓÌÚ‡Ì‡; ≈Ú˙
- ¡ÓÚÂ‚ œ‰; —Î‡‚Ëˇ - ÀÂ‚ÒÍË; ÌÂ‰ÂÎˇ
13.30: ÷— ¿ - ÀÓÍÓ —Ù; 14.00 ÀÓÍÓ œ‰;
ÃËÌ¸Ó - ¡ÂÓÂ; ¡ÓÚÂ‚ ¬ - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ

резултати

Базил де Карвальо (вдясно) се бори за
топката с Красен Трифонов от Етър в

последния мач от ХIV кръг на “А”
група, спечелен от Левски със 7:1 на

“Герена”. Французинът от Гвинея Бисау
стана първият чужденец, вкарал 4 гола
за „сините” в един мач в елита и води

при голмайсторите с 13 попадения

имитър Бербатов не
успя да се разпише
във вратата на евро-
шампиона Челси приД

Бербатов без гол, Челси също

гостуването на “Фулъм” на
“Стамфорд Бридж” в дербито
на западен Лондон от 14-ия
кръг на Премиър лийг, което
завърши 0:0. Благоевградча-
нинът отново изведе тима си
с капитанската лента и де-
монстрира класата си във
всички фази на играта. Той
помагаше дейно на защита-
та и опитваше да гради игра-
та в офанзивен план. Нуле-
вото равенство е второ по-
редно за Челси при новия
мениджър Рафаел Бенитес.
“Сините” отново играха вяло
и феновете им пак освиркаха
испанеца. Норвежецът Йон
Арне Рийзе пропиля чисто
положение за Фулъм през
второто полувреме, излязъл
сам срещу вратаря  Петер
Чех и така домакините се
отърваха от конфузна загуба.
Челси няма победа вече 6
поредни мача в първенство-
то и повтори черна серия от

преди 10 години, но се изка-
чи до 3-о място като измести
с по-добра голова разлика
Уест  Бромич, загубил от
Суонси като гост с 1:3.

 Лидерът Манчестър
Юнайтед надви трудно у дома
Уест Хем с 1:0 с най-бързия
гол през сезона. Заместникът
на Бербатов Робин ван Перси

откри още в 31-вата секунда с
9-ия си гол за сезона и това
бе достатъчно Юнайтед да
прибави нови 3 т. С 1 по-мал-
ко остава шампионът Ман-
честър Сити, който победи с
2:0 Уигън като гост. Марио
Балотели (69) вкара първия си
гол за сезона, а Джеймс
Милнър (72) удвои. Тотнъм пък

се изкачи 5-и след победа с
2:1 над Ливърпул на “Уайт
Харт Лейн”. С успеха си “шпо-
рите” изместиха Евертън и
Арсенал, които завършиха 1:1
помежду си на “Гудисън Парк”.

каре
Мениджърът на Фулъм

Мартин Йол се изказа за по-
реден път ласкаво за Димитър
Бербатов, който бе и капитан
в двубоя срещу Челси. “Всич-
ки в отбора са единодушни,
че Бербатов игра фантастич-
но. Доволен съм от точката,
но съжалявам, че не спече-
лихме 3, защото направихме
2 пропуска в края. През второ-
то полувреме домакините от
Челси ни натиснаха здраво. Но
ние имахме Димитър Берба-
тов, на когото почти не може-
ха да му отнемат топката. Той
връзваше играта ни, включва-
ше всички останали от тима
ни в нея. След двубоя всички
казаха, че Бербатов бе фанта-
стичен. И той наистина беше,
но мисля, че и всички остана-
ли работиха изключително
здраво”, коментира Йол.

Бранислав Иванович се опитва безуспешно да отнеме
топката от Димитър Бербатов

служливият столичен рефер
Таско Тасков, който помогна
на шампиона Лудогорец да
победи Ботев в Пловдив в
дербито на ХIV кръг в “А” гру-

Наказват Тасков
У

И шефът на съдиите разочарован от слабото свирене на столичанина

па, няма да получава наряди поне до
Нова година. Дотогава обаче има само
1 кръг от шампионата и 2 мача от 1/8-
финалите за купата. Тимът от Разград
обаче ще зимува на върха, след като
води в класирането, а в последния
есенен кръг приема 12-ия Монтана.

Шефът на Съдийската комисия към
БФС Никола Джугански призна, че Тас-
ков е свирил разочароващо. От ТВ7 бяха
поканили изпълнителния директор на
Ботев Александър Александров-Кривия,
който засипа Тасков с обвинения. Спо-
ред Кривия съдийството му не е единич-
на грешка, а целенасочена акция срещу
собственика на Ботев Цветан Василев,
който сипе пари в школи, терени и бази
не само във футбола, но и в 16 други
спорта. Кривия се надява след такъв скан-
дален мач, хората от БФС да не прого-
нят феновете от стадионите.

Джугански пък се връщаше от Бур-
гас, където бил съдийски наблюдател на
мача Черноморец - Славия (2:0). По те-
лефона той изтъкна, че не е забранено
съдиите да вечерят с хора от даден клуб
след мач, но това не е честа практика и
не е правилно от морална гледна точка.

Джугански призна, че е разочарован от
колегата си Таско Тасков в мача в Плов-
див. Тогава по телефона се включи и
треньорът на Черноморец Димитър Ди-
митров, който припомни, че неслучайно
Стефан Спасов е бил назначен за гла-
вен рефер на двубоя в Разград на тима
му през миналия сезон, когато Лудого-
рец спечели скандално с 3:1, а самият
Херо беше изгонен от резервната ска-
мейка. ТВ7 показа любителско видео, в
което се вижда, че съдията Спасов оста-
нал да вечеря в ресторант в Разград
след скандалния мач и то на една маса
с главния скаут на Лудогорец Пламен
Гетов. “Още тогава казах, че този съдия
ще ни отреже главата.  Неговата първа
и основна задача беше да ме изгони”,
заяви Херо. Според него българското
съдийство е некоректно и поръчково, а
главни виновници за това са президен-
тите на отборите.

Изпълнителният директор на Лудого-
рец Ангел Петричев също по телефона
изрази готовност да премине през детек-
тор на лъжата, като декларира, че не е
черпил съдии. Той определи спорното
положение за дузпа в мача като 50 на
50. Арбитърът Таско Тасков не наду свир-
ката след игра с ръка на защитника на
гостите Франк Гела в наказателното им
поле. “След мача не пожелах да комен-
тирам, но после се запознах със записи-

те. Ситуацията с дузпата е 50/50 и това е
решение на съдията. Разговарях с раз-
лични футболни специалисти и мненията
са поляризирани. Тези твърдения (че Лу-
догорец се ползва със съдийски протек-
ции - б.р.) ме притесняват, защото това е
кампания срещу нас. Много е лесно да се
нарочи един отбор, че печели мачовете
си със съдийска помощ. Това се прави, за
да се омаловажи нашият труд. Мисля, че
всички биха се съгласили, че играем най-
добрия футбол в България. Няколко пъти
съм казвал, че ако е нужно, дори ще
застана на детектор на лъжата. Аз не
черпя съдии. Напълно възможно е обаче
да съм бил там, защото Разград не е
много голям град. Нямам спомен да съм
присъствал. След всеки мач се събираме
тъкмо на това място. Съвсем нормално е
да сме се засекли с господата. В рамките
на добрите взаимоотношения е редно да
отидем и да ги поздравим. Ако тази сре-
ща се е случила на тайно място, пре-
ди мач и така нататък, можете да търси-
те нещо повече. Ако искаме да правим
конспирации със съдии, едва ли щях-
ме да изберем такова заведение, а бих-
ме потърсили място, далеч от хорски-
те погледи. Ние сме хора, които съвсем
нормално общуваме. В крайна сметка
една вечеря ли е цената на българ-
ския футбол? Това са злонамерени ата-
ки”, заяви Петричев.

оин Войнов за-
мени Мартин
Кушев начело
на Славия. Но-

В
ВОЙНОВ СМЕНИ КУШЕВ В СЛАВИЯ

вият наставник ще
води “белите” в мача
от XV кръг на “А” гру-
па с Левски другата
събота и в 2-та 1/8-фи-
нала за Купата на
България с Ботев
Пловдив. Всъщност

Войнов си се водеше
треньор на най-стария
столичен клуб, защо-
то Кушев не притежа-
ва нужния Про лиценз.

Кушев хвърли ос-
тавката за 2-ри път
този сезон. Той си
тръгва след загубата
от Черноморец с 0:2 в
последния кръг, след
като “белите” са без

победа в последните 8
шампионатни мача.
Кушев и помощникът
му Йордан Петков бяха
начело на тима от
“Овча купел” от нача-
лото на миналия се-
зон, но тази кампания
“белите” тотално разо-
чароваха. Въпреки че
поставената от прези-
дента Венци Стефанов

цел беше в чест на
100-годишнината от-
борът да се класира за
Лига Европа. Това е
трудно постижимо,
след като тимът е 9-и с
16 т. и изостава на 12
от 3-ия ЦСКА.

“Водя преговори за
нов треньор. Скоро той
ще стане ясен”, заяви
президентът на Славия

Венцеслав Стефанов.
“Някои футболисти не
разбраха в какъв клуб
играят и какво точно се
изисква от тях. Причи-
ната за моето напуска-
не са слабите резулта-
ти и по-конкретно нео-
чаквано дългата серия
без победа - 8 мача в
първенството, заяви
Мартин Кушев.

Снимки БГНЕСИграчите
на Сао Паоло

поздравяват
публиката на

стадион “Мурумби”,
след като завър-

шиха 0:0 в реванша
с чилийския Универ-

сидад Католика и
се класираха за

финала в турнира
за Копа Суд-

американа с общ
резултат 1:1. Техен

съперник в двата
финала ще бъде по-

добрият между
Милионариос (Кол) и

Тигрес (Арж),
които играха

реванш тази нощ в
Богота след 0:0 в

първия мач

ТВ7 ще съди БФС заради процедурата по
избор на телевизия, която да излъчва двубоите от
“А” група. От медията твърдят, че на практика кон-
курс не е имало, а шефът на БФС Боби Михайлов
сам е избрал да даде право на излъчване на БНТ
и ТВ+. Според програмния директор на ТВ7 Нико-
лай Бареков целта е да се скрие какво всъщност
се случва по терените в България.

“Уж имаше конкурс за телевизия, която да
излъчва двубоите. Изведнъж той бе анулиран. Явил
се един и казал “аз ще ви дам еди-колко си пари”
и те край. Спират конкурса и му дават правата.
Моите уважения, но те нямат ресурс да излъчват
двубоите. Колкото и да уважaвам Булсатком, те са
кабеларка, която остави футбола на тъмно. Ще
сезираме прокуратурата и ще съдим БФС. Не може
да не се предава двубоят ЦСКА - Пирин ГД. Иска-
ме да бъде прекратен договорът между БФС и
ТВ+. Да се назначи нов конкурс”, заяви Бареков.

СЪДЯТ БФС
ЗА ТВ ПРАВАТА

Снимка ГОНГ
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Шефът на
реферите
разочарован
от Тасков

гледайте

ПО БНТ СВЯТ
ВОЛЕЙБОЛ

17.25 Пирин Балкан-
строй - Нефтохимик

ПО ТВ +
20.00 Рилски

спортист - Ямбол
ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ СКОКОВЕ

кратки

17.45 СК в Куусамо

№ ГРАД АДРЕС ПРЕДСТАВИТЕЛ ТЕЛЕФОН

1. Благоевград 2700 ул. “Шишман” №2; п.к. 412 
Общ. съвет на БСП

Валентина
Рангелова 073/833310 

2. Бургас - град 8000 ул. “Фердинандова” №60
Общ. съвет на БСП Ирина Николчева

056/844315/16 

3. Варна 9000 ул. “Братя Миладинови”
№102 Обл. съвет на БСП

Милка Кузманова 0889748016 

4. Велико
Търново

5000 ул.”Хр. Ботев” №2
ет.3 ст.305 

Общ. съвет на БСП

Румяна Денчева 0884300741 

5. Видин 3700 ул.”Градинска” №7
Общ. съвет на БСП

Анатолий Кръстев 094/606499 
0887328253 

6. Враца 3000 ул.”Мито Цветков” №2,
Обл.съвет на БСП

Христина
Александрова 0892443069 

7. Габрово 5300 ул.”Чардафон”№19
Общ.съвет на БСП

Емилия Дженкова
066/807747 
0896640130 

8. Добрич 9300 ул.”България” № 11 
Общ. съвет на БСП

Донка
Кюприбашиева

058/605456 
0889158356 

9. Кърджали
6600 ул.”Екзарх Йосиф”,

бл .”Момина сълза”,
Общ.съвет на БСП

Теодора
Каракостова

0361/62268 
0897939160 

10. Кюстендил 2500 ул.”Патриарх Евтимий”№3,
Общ.съвет на БСП

Николай Чавдаров
078/550911 

0887386109 

11. Ловеч 5500 ул.”Търговска” №65
Обл. съвет на БСП Стоянка Маринова

068/603955 
068/603957 
0884300530 

12. Монтана
3400 ул. Арх.Младен Кръстев

№1,п.к. 205 
Общ. съвет на БСП

Нелсон Петков 096/306635 
0877807473 

13. Пазарджик 4400 ул.”Втори януари” № 8 
Общ. съвет на БСП Елена Нешева 034/445840-факс

0894228873 

14. Перник           2300 п.к.412; ул.”Радомир” №1
Общ. съвет на БСП

Доротея
Василева

076/604636 
0878892000 

15. Плевен
5800 пл”Възраждане”

№1; ет.3; ст. 334 
Обл. съвет на БСП

Дамяна
Христова

064/800090/тел. и
факс

0889274345 

” ”

16. Пловдив 4000 ул.”Кръстьо Пастухов” №18
Обл. съвет на БСП Иванка Петкова 0884245113 

032/622239 

17. Разград 7200 ул.”Хр.Балкански” №3 п.к. 302
Общ. съвет на БСП

Цеко Костадинов
084/660278 
0899854450 

18. Русе

7000 ул.”Църковна
независимост” №18 ет.9 

Общ. съвет на БСП
Мария Рачева

082/825086 

082/825083 

0894443623 

19. Силистра 7500 ул.”Любен Каравелов” №1
Общ. съвет на БСП Румяна Трънчева 0888609484 

086/822362 

20. София град 1111 ул.”Леге”№10,
Гр.съвет на БСП

Таня Тодорова 02/9872086 
0898571924 

21. София обл. ул. “Позитано” №20 стая 507 
Обл. съвет на БСП

Валентина
Трайкова

02/8107327 
0884501127 

22. Сливен 8800 ул.”Димитър Добрович”№1
Общ.съвет на БСП

Ралица Пашова 044/625049 
0883439200 

23. Смолян 4700 бул.”България” №69
Общ. съвет на БСП Ефимия Тунева

0301/63565/тел. и
факс

0884748152 

24. Стара Загора 6000 ул.“Цар Иван Шишман”
№83 Общ. съвет на БСП Мирослав

Георгиев

042/629164 

0899351997 

25. Търговище
7700 ул.”Св.св. Кирил и
Методий” №3, п.к 34 
Общ.съвет на БСП

Светла Стефанова
0601/65195 

26. Хасково
Бизнесцентър стая 214 и стая

218
Ул.”Стефан Караджа” №23,ет.2 

Общ. съвет на БСП

Юлия Тончева
038/624460 
0899066156 

038/664414-факс

27. Шумен
9700 ул. Цар Иван Александър

№108,п.к 50 
Общ.съвет на БСП

Стефка
Мавродинова

0882885701 
054 876902 

28. Ямбол

8600 ул.”Цар Александър” №7
Общ. съвет на БСП Мария Стойчева

046/663310 
0882291271 

.” .”

Сдружение “Червени
сърца” и ръководството на
волейболен клуб ЦСКА
обявиха началото на ини-
циативата “100 сърца за
ЦСКА”. Организаторите се
обръщат с призив към фе-
нове и институции, които да
направят 100 дарения по
1000 лева. Със сумата ще
бъде осигурен бюджетът за
зимните месеци, но главна-
та цел е успоредно с кам-
панията да бъде намерен
основен спонсор, с помощ-
та на който “червеният”
клуб пак да побеждава на
европейски сцена и да от-
говаря на всички покани за
участие, обясни Верка Ни-
колова, директор на ДЮШ
и женското направление на
“армейските” волейболисти.
Парите ще покрият подго-
товката и участието на
всички формации в първен-
ствата, ремонт на двете
зали, както и изплащане
заплатите на играчи.

100 сърца ще
спасяват ВК ЦСКА
Политическите върхове синеят, а нас ни загробват заради
петолъчката в емблемата, смята шефът на ОСК „ЦСКА - 1948”

Мони ГЕОРГИЕВ Снимка АВТОРА

Председателят на сдружение “Червени сърца” Сергей
Славчев, президентът на ВК ЦСКА и старши треньор

Александър Попов, директорът на ДЮШ и женското
направление Верка Николова и изтъкнатият журналист Иван

Гарелов обявиха инициативата си да бъдат набрани
средства за червените волейболисти

“ЦСКА е имунната сис-
тема на спортното общест-
во в България. Без клубове-
те с тази марка няма как да
очакваме силни постижения

от родни спортисти. След
близо 30 месеца без благо-
детел ВК ЦСКА вече няма
как да функионира нормал-
но. Оптимист съм за бъде-

щето. Надявам се, че ще
събудим обществото и по-
литиците”, заяви прези-
дентът на волейболния клуб
Александър  Попов. Пред-
седателят на сдружението
Сергей Славчев му връчи
чек за първите събрани
5000 лв. “Волейболният
ЦСКА е най-онеправданият
финансово от всички наши
клубове. Всеки месец започ-
ва със задължения от 10
000 лв. за неща, за които
конкурентите му не плащат
нищо. Опитвал съм се да
привлека спонсори, но след
като видят, че политически-
те върхове синеят, се отказ-
ват. Не може заради звез-
дата на емблемата да ни
погубват”, заяви прдседате-
лят на ОСК “ЦСКА - 1948”
Георги Калчев, който също
подпомогна с 1000 лв. ини-
циативата. Всички дарители
ще сложат подписите си на
червено знаме, който ще
бъде дарено на новия гене-
рален спонсор на волейбо-
листите.

Красимир Анев завърши 8-и на 20 км
индивидуално бягане в Йостерсунд за

Световната купа по биатлон. Това е най-
доброто представяне на наш биатлонист

за последните 20 г. Анев финишира на
1:34 мин. от победителя Мартен Фуркад

(Фр) с време 50:44,7 мин. Михаил Клечеров
завърши 47-и с 2 грешки, Владимир Илиев

е 60-и (4 пропуска), а Мирослав Кенанов
остана 74-и сред 103-ма завършили

Стефанова губи
третата партия

Антоанета Стефанова загуби
третата партия от финала на
Световното първенство по шах-
мат за жени в Ханти-Мансийск
срещу Анна Ушенина и вече изо-
става с 1:2 т. Тя трябва  да спе-
чели последната партия от фина-
ла днес, за да продължи битката за
короната. В нея Стефанова ще
бъде с белите фигури. В третата
партия с черните Ети се предаде
след 37-ия ход, като Ушенина беше
с проходна пешка на с7.

Снимка БГНЕС


